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/ O ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d. d.

SPOŠTOVANI OBČANI - 
KOMITENTI BANKE!

NE PREZRITE!
ŽE V AVGUSTU CENEJŠI KREDITI PRI 
LB SPLOŠNI BANKI VELENJE D.D.

IN KAKO UGODNI SO TI KREDITI?
- PRI GOTOVINSKIH KREDITIH DO TREH LET, PO 
REALNI OBRESTNI MERI ŽE OD 11% LETNO, 
LAHKO Z GOTOVINO UVELJAVITE GOTOVINSKE 
POPUSTE PRI NAKUPIH BLAGA ALI STORITEV,
- NAMENSKE KREDITE DO ŠTIRIH LET LAHKO 
UPORABITE ZA VSE NAMENE, NE SAMO ZA 
NAKUP AVTOMOBILOV,
- ŠE VEDNO MINIMALNA PROVIZIJA PRI 
NAJEMANJU KREDITOV,
- KREDITE DOBITE TAKOJ.
UPOKOJENCI IN USLUŽBENCI V DRŽAVNIH 
SLUŽBAH
ki niso komitenti banke, lahko najamejo 
gotovinske kredite do dveh let.

Telefonske informacije:
063 854-251, interno 249 in 303.

u i i l e k  n e d o ta k n je n e  n a r a v e

ROGLA IN TERME ZREČE - 
TO IE DRUGAČNO ŽIVLIENIE !!!

Nai poletje ne mine brez Vas!

Obiščite Term e Zreče, kjer boste v  vseh naših bazenih 
odrasli ves dan plavali in uživali ob kosilu že  za 

1.300 SIT, otroci in upokojenci 
pa že  za 1.000 SIT.

Za Vas smo pripravili tudi pakete:
NA ROGLI: vikend paket, družinski počitniški paket, 

tenis paket, počitn ice na konjskem hrbtu, senior paket 
in tedenski aktivni oddih.

Za bivanje v  depandansi Brinje 10% popusta!
V TERMAH ZREČE: vikend paket, tedenski počitniški 

paket in še program  lepote, antisress program in 
protibolečinski program.

Za bivanje v  Vilah Term e 10% popusta!

NUDIMO MOŽNOST OBROČNEGA ODPLAČEVANJA, 
UPOKOJENCEM PA ŠE DODATNIH 10% POPUSTA 

POKLIČITE NAS !!!

UNIOR TURIZEM, KOMERCIALA, 
tel. 063/762-451
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Sončni zahod v 

Kvarnerskem zalivu
foto: Ante Blaževič
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G o rn je g ra jsk a  občina  

je  p ra zno va la  
sv o j p ra zn ik

In te rv ju :
A nka  R a k u n , 

žup a n ja  obč ine  L ju b n o

m
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K lju b  ra z lič n im  m nenjem  
G a silsk a  zveza  

Z g o rn je  Sa v in sk e  d o lin e

J u b ile j:
4 0  le t Z Š A M  

Zg o rn je  S a v in jsk e  d o lin e

Jo že  H o rv a t - Ja k i 
in  G ora n H o rv a t 

ra zsta v lja ta  v L ju b lja n i

M G o st m eseca: 
d ra m sk i ig ra le c  in  re ž ise r 

A n d re j K u re n t

L Jre d n ik o v  b L , b
Če sonce žge, p o te m  je  vroče, pravijo. In letošnje poletje  

se o m en jen i rek še kako potrju je. P o  svetu ljudje zaradi 
izredne vročine ce lo  um irajo, p r i nas pa  zaenkrat, hvala  
Bogu, še n i tako hudo.

Tudi v Zavodicah, zaselku nazorske krajevne skupnosti, 
kjer so se vrsto le t ubadali s pom a n jkan jem  vode v poletn ih  
m esecih , je  letos po le tje  lepše. O  tem  pripoveduje tudi krajši 
članek v  p riču joč i številki, k i p a  ima, n a  žalost, tudi m a n j ve
selo  plat. S predsednikom  tam kajšnjega odbora  za  gradnjo  
vod ovoda  sm o bili n a m reč d ogovorjen i za  intervju, a nas je  
nenadna smrt, k i ga  je  u jela  sred i dela, prehitela. Kako kruto 
j e  lahko ž iv ljen je! D odaten  d okaz tem u  je  go tovo  tudi sm rt 
km etice  z  D obrovelj, k i j o  j e  n ič  hudega slutečo pokopa la  
smreka. N iko li n e  vem o, ka j in k je  nas čaka.

Občinski sveti so se p o  ju lijsk ih  sejah čisto zares poda li na 
po le tn e  počitn ice, za to  b o m o  o  n jih ovem  delu p o roča li spet v 
septem bru. P a č  pa  lahko v te j š tevilk i preberete, o  čem  so se 
svetn iki pogova rja li na  svojih zadn ji sejah. Še posebej 
slovesno je  b ilo  kajpak v G orn jem  Gradu, k jer so praznovali 
občinsk i praznik. Tokrat sicer b rez  etnografske prireditve, k i 
so j o  m n o g i pogrešali, a vendarle. Za to  pa  b o  več  etnografije  
na og led  na le tošn jem  Flosarskem  balu na  Ljubnem . Velja si 
ga  ogledati!

Sred i vročih  poletn ih  d n i p a  p o  m a lem  razm išljam o tudi 
ž e  o  jesen i. Tudi ta b o  vroča, pravijo, sa j se b o  takrat krojila  
usoda nekaterih  skupnih za vod ov  zgornjesavinjskih občin, na  
tapeti b o  delitvena bilanca, P rih ova  b o  zn ova  poskušala v 
Nazarje, Solčava p a  iz Luč, za če la  na j b i se ( kdo še verjam e v 
čudež? ) gradnja ceste Ljubno-Luče, skratka - pestro bo. 
Zače la  se bo  seveda zn ova  tud i šola, o  kateri v  tem  času na
jb o lj  razm išlja jo  starši. P ri tem  m is lim  na šolske potrebščine, 
m ed tem  ko b o  šolska tem atika  aktualna p o  gradbeni p la ti 
predvsem  v Nazarjah in na  Rečici. Tako v m ozirsk i kot v naz
orski ob č in i so  n a m reč  p ro jek ta  osem letke oz irom a  de
vetletke zastavili z e lo  od ločno.

N aš gost v  m esecu  ju liju  je  b il dram ski igralec in tudi 
režiser Andrej Kurent. N ism o  ga  m o g li prepričati, da b i spet 
prišel v Zgorn jo  Savinjsko dolino, kdaj d rug ič - j e  rekel, pa  
sm o ga  za to  obiska li na dom u. Za n im ivo  j e  b ilo  kram ljati z  
njim , še p osebe j o  n jegovih  vtisih iz naše doline. Ze lo  lepe  
im a  in to  seveda godi. Še p osebe j gorn jegra jski gledališki 
skupini.
P o  n a porn em  delu  se ju tr i tud i sam  odpravljam  na  enoteden
ski dopust. V rem enos lovci napoved u je jo  za  konec tedna bo lj 
kujavo vrem e, kar p a  m e  n iti ne  m oti. K er se skupaj z  družino  
pod a ja m  na s lovensko oba lo, sem  neko liko  zaskrbljen zaradi 
kilom etrskih  ko lon  na  te j relaciji. P o  uradnih podatkih je  
zasedenost kapacitet ob  našem  m orju  k om a j dvetretjinska. 
Kaj b i šele  bilo, če  b i b ilo  vse p o ln o ! P op o ln i p rom etn i infarkt?

Le p o  vas pozd ravljam  do 11. avgusta!. *

— '

IMPRESUM

Ustanovitelj: Skupščina občine Mozirje. Izdajatelj: Savinjske novice, Franci Kotnik s.p., Savinjska cesta 4, Nazarje, telefon in fax: 063/832- 
306, žiro račun: 52810-685-13016. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik. Stalni zunanji sodelavci: Edi Mavrič, Aleksander Videčnik, 
Slavica Tesovnik, Ciril Sem. Tisk: Igea d.o.o., Savinjska cesta 2, Nazarje. Naslov uredništva: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 63331 
Nazarje, tel. in fax.: 063/832-306. Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred 
izidom tekoče številke. Po mnenju Ministrstva za informiranje RS št. 23/130-92 z dne 26.2.1992 šteje časopis med proizvode 
informativnega značaja, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5%. Objavljenih rokopisov in fotografij ne 
vračamo. Pridržujemo si pravico krajšanja besedil. Odpovedi sprejemamo za naslednje polletje.



GOSPODARSTVO

Območna gospodarska zbornica Velenje

Zbornica z novim
vodstvom nadaljuje 

začeto delo
Kot smo poročali, se je v torek, 11. julija, v 
Velenju na prvi seji sestal novoizvoljeni upravni 
odbor območne gospodarske zbornice. Za svojega 
predsednika je izvolil Boruta Meha, pomočnika 
generalnega direktorja Gorenje Gospodinjski apa
rati, za namestnico predsednika pa Marijo 
Vrtačnik, direktorico Elkroja Mozirje.
Nov upravni odbor bo na
daljeval začeto delo, ki je  
bilo začrtano z letnim pro
gramom. Zbornica zastopa 
interese gospodarstva, obli
kuje stališča do posameznih 
pomembnih vprašanj, izvaja 
promocijsko in svetovalno 
dejavnost, organizira izobra
ževanje, nudi poslovne infor
macije in izvaja še nekatere 
druge storitve za svoje čla
nice.
Velenjska območna zbornica 
je  v prvi polovici letošnjega 
leta organizirala posvet o 
možnostih turizma v Savin
jski in Šaleški dolini in tri 
seminarje o celovitem ob
vladovanju kakovosti. Pred
stavljen je  bil sistem zago
tavljanja kakovosti ISO 9000, 
na skupnem seminarju z 
Gorenjem je  bil predstavljen 
način, kako s kakovostjo v 
Evropo, seminar o kakovosti

v malih podjetjih pa se 
prične operativno izvajati se
ptembra.
Zbornica se je  letos prvič 
vključila v dualni sistem izo
braževanja, skupaj s celjsko 
območno zbornico pa je  us
pešno organizirala tudi "Pod
jetniško akademijo", ki po
teka v Žalcu in katere se 
udeležuje sedem udeležencev 
iz območja velenjske zbor
nice.
V zbornici pozitivno ocenju
jejo tudi sodelovanje s pod
jetniki, saj je  vedno več 
takih, ki se pred odločitvijo 
glede posamezne poslovne 
poteze posvetujejo na sede
žu zbornice. Je pa to še 
vedno nižje od nivoja sode
lovanja, ki si ga v zbornici 
želijo, zato dela tudi v pri
hodnje ne bo primanjkovalo.

Franci Kotnik

POSLOVNE INFORMACIJE
1. VSE NETO IZVOZNIKE OPOZARJAMO NA ZAKON O 
SUBVENCIONIRANJU PRISPEVKOV ZA SOCIALNO VARNOST, 
NA UREDBO IN RAZPIS. OBJAVE SO BILE V UL. RS 37, 
UL. RS 39 IN UR RS 41.
2. Vabimo vas, da se udeležite SREČANJA SLOVENSKIH IN 
MADŽARSKIH POSLOVNEŽEV v Radencih 31.8. v okviru 
Mednarodnega kmetijsko živilskega sejma. Srečanja se 
bodo udeležili predstavniki iz šestih madžarskih županij. 
Informacije in prijavnico dobite na Območni gospodarski 
zbornici.
3. POSLOVNO SREČANJE S PODJETJI V AVSTRIJI prireja 
Območna zbornica Maribor dne 3. oktobra v okviru jesen
ska graškega sejma. Kotizacije ni, ker je  projekt sofinanci
ran s strani Phare programa. Informacije in prijavnico 
dobite na Območni gospodarski zbornici.
4. Makedonsko podjetje nudi paradižnik, sadje in zelen
javo iz Makedonije. Naslov na Območni gospodarski zbor
nici.

Potrjevanje zdravstvenih izkaznic

Kompromisna rešitev?
Glede novega načina potrjevanja zdravstvenih izkaznic, 
proti kateremu je  protestirala tako Obrtna zbornica 
Slovenije kot tudi obm očne zbornice (vključno z Zgorn- 
jesavinjsko obrtno podjetniško zborn ico), so se minuli 
teden z ministrom za zdravstvo sestali predstavniki 
zavarovalnice, agencije za plačilni prom et, uprave za 
javne prihodke in Obrtne zbornice Slovenije.

Na sestanku so se dogo
vorili, da bosta republiška 
uprava za javne prihodke in 
agencija za plačilni promet 
zavod za zdravstveno zava
rovanje tekoče obveščala o 
plačanih in neplačanih pris
pevkih samostojnih zavezan
cev. Zavod bo od posa
meznega zavezanca zahteval 
potrdilo o poravnanih pris
pevkih le, če o tem ne bo 
imel podatka. Za vse tiste 
obrtnike in podjetnike, ki 
svoje prispevke redno po
ravnavajo, bo izdelan pose
ben žig dobrega plačnika, ki 
jim bo za določeno obdobje 
(6 mesecev) omogočal, da še 
naprej potrjujejo zdravstvene 
izkaznice svojim zaposlenim 
in njihovim družinskim čla
nom. Po preteku tega ob
dobja si bodo morali to "li
cenco" za potrjevanje izka
znic znova podaljšati. Če sa
mostojni zavezanec zaradi 
nerednega plačevanja pris
pevkov ne bo upravičen do 
štampiljke oziroma do po
daljšanja licence, bo zoper 
njega sprožen postopek

izterjave prispevkov. Pri 
njem zaposleni delavci in 
njihovi družinski člani pa 
bodo morali začasno (do 
poravnave prispevkov) zdrav
stvene izkaznice potrjevati 
na enotah zavoda.
Na videz torej gre za neke 
vrste kompromis, dejstvo pa 
je, da pri plačevanju pris
pevkov bolj zamujajo tisti 
zasebniki, ki imajo poslovne 
odnose z velikimi gospodar
skimi sistemi. Ti namreč 
dolgujejo obrtnikom 3,2 mili
jarde tolarjev, kar je  dvakrat 
več, kot obrtniki dolgujejo 
zavodu za zdravstveno zava
rovanje, zato ni nič čudnega, 
da nekateri obrtniki svojih 
obveznosti ne morejo po
ravnavati.
Vsi zasebniki skupaj, torej 
ne le obrtniki, za prispevke 
dolgujejo 2,2 milijarde tolar
jev, medtem ko velika pod
jetja skupaj dolgujejo zavodu 
bistveno več - 3,5 milijarde 
tolarjev. Očitno se je  torej 
"izboljševanje plačilne disci
pline" začelo na napačnem 
koncu! Franci Kotnik

OGLASI

SAMN0 SEŠTVO PODPEČAN
Razrez, obdelavo in vgraditev marmorja in granita

UGODNA PONUDBA:
nagrobnih spomenikov, tudi obnovo štorih 
okenskih polic, tudi po noročilu
stopnic Valentin Podpečan, Šalek 20

M m Velenje, Tel. 063/857-558
sflnK0V 1,1 Uradne ure za stranke:
kuhinjskih pulton vsako sredo dd 7.00 dd 17.00
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tetičnega polnjenja začeli 
uporabljati tudi runsko volno 
in stoodstotni bombaž. Sle
dnjega tržišče sprejema nek
oliko počasneje, vendar je 
rast prodaje tovrstnih izdel
kov očitna. Medtem ko je  
blago, ki ga uporabljajo, veči
noma iz uvoza, pa so pol
nila slovenskega porekla. In 
še nekaj je  pomembno: skla
dno z željami strank izdelu
jejo tudi blazine po naročilu. 
VVeissovi s svojimi proizvodi

pa bo na ponudbi posteljn
ine.
Uspehi s prodajo na trgu so 
pogojevali, da so Weissovi 
dodatno zaposlili dve šivilji, 
če pa bo potrebno, bodo še 
zaposlovali. Sicer pa imajo 
tudi nekaj rednih kooperan
tov, s katerimi so, kot pra
vijo, zadovoljni. Izkaznica za 
uspešen nastop na tržišču je  
namreč lahko le kvaliteta.

EP

Iz d e lo v a n je  te k s t iln o  d e k o ra tiv n ih  
iz d e lk o v

Sledijo trendu, ki ga 
narekuje tržišče

Pri Weissovih na Rečici ob Savinji imajo obrt že 
deset let. Sprva so izdelovali igrače, nato pa so 
leta 1990 postopoma prešli na program tekstilno 
dekorativnih izdelkov.

Tekmovanje
slovenskih krajev

Prvi krog tekmovanja za izbor najlepse urejenih 
slovenskih krajev v organizaciji Turistične zveze 
Slovenije je za nami. Nekoliko nenadejano, pa 
zato nič manj zasluženo, je v Savinjsko - šaleški 
regiji v kategoriji izletniških krajev Gornji Grad
zasedel prvo mesto in se
Prijavljene kraje ocenjujejo 
komisije glede na njihove 
turistične značilnosti, kot so 
večja oziroma manjša turi
stična središča, zdravilišča, 
izletniški kraji z manjšim 
številom nočitev in še ostali 
kriteriji. Prvi krog tekmovan
ja je ocenjevala regijska ko
misija, kot pravijo v Gornjem 
Gradu, brez njihove vednosti.
V drugem krogu je  ocen
jevanje seveda strožje in 
kriteriji še bolj dodelani, saj 
je  na delu komisija Turisti
čne zveze Slovenije. Pri tem 
je  treba povedati, da gre pri

uvrstil v drugi krog.
pri ljudeh naletel na ugoden 
odmev. Res pa je, pravi 
Franc Pustoslemšek predsed
nik TD, da se bo potrebno 
pred septembrskim ocenje
vanjem še bolj potruditi, po
sebno pri kriterijih, na ka
tere imajo krajani vpliv in 
možnost splošen izgled kraja 
še izboljšati. Zal se ob tem 
ocenjujejo tudi ceste, ki so 
vse prej kot primerne. Žal 
so krajani in še celo 
občinska oblast bolj ali manj 
brez moči. Še sreča, zaključi 
Pustoslemšek, da tudi občina 
oziroma krajevna skupnost

Najprej so poskusili z okras
nimi blazinami, vzglavniki in 
sedežniki, trg pa je  pokazal 
zanimanje tudi za oblazin
jenje vrtnih garnitur, s čimer 
so pričeli leta 1991. Proiz
vodni program so nato še 
dopolnjevali, vzporedno s 
tem pa sledili trendu tržišča, 
ki se vedno bolj nagiba k 
tako imenovanim bio izdel
kom. Tako so poleg sin-

direktno oskrbujejo celotno 
slovensko tržišče, letošnjo 
jesen pa se bodo s svojo 
ponudbo predstavili tudi na 
mednarodnem obrtnem se
jmu v Celju. V roku dveh 
mesecev bodo v domačih 
poslovnih prostorih, ki so jih 
zgradili lani, odprli tudi 
trgovino, v kateri bodo nu
dili vse za opremo stano
vanja, še poseben poudarek

« ■ ■ M j

ocenjevanju v drugo za po
polno neodvisnost od ocene, 
ki jo  je  podala regijska ko
misija. Poleg splošne ureje
nosti in izgleda kraja ocen
jujejo lokale, parke, izgled 
zelenic, parkirišč in ostalih 
javnih površin in specifičnih 
ustanov, kot so šola, banka, 
bencinska črpalka in ceste. V 
Turističnem društvu so nam 
povedali, da je poziv za 
sodelovanje pri ureditvi kraja

znata prisluhniti potrebam in 
s finančno pomočjo prispe
vata svoj delež k prijaznejši 
podobi kraja. O končnem 
izboru najlepšega kraja in 
uvrstitvi Gornjega Gradu bo
mo poročali po končanem 
ocenjevanju regijskih zmago
valcev, nekje v septembru.

Edi Mavrič, 
foto: TOP

B liz u  S a v in js k e g a  g a ja  v  M o z irju  
d a je m  h iš o , p rim e rn o  za  m irn o  
p o s lo v n o  d e ja v n o s t, v  n a je m . 

D o g o v o r: te le fo n  0 6 3 / 8 3 1 - 0 8 9 .
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HLADILNIKI, ZAMRZOVALNIKI,
ŠTEDILNIKI, PRALNI STROJI 
REZERVNI DELI ZA BOJLERJE 
SERVIS VRŠIMO HITRO IN STROKOVNO, 
ZATO SE OBRNITE NA NASLOV:

TERGLAV M ILA N , POLZELA 137/A DELOVNI ČAS TRGOVINE 
TEL EAX: 063-720-138 8-12 IN 14-18

TEL. 063-720-406 SOBOTA 8-12

JAVNO PODJETJE KOMUNALA p.o.
Praprotnikova 36, 63330 MOZIRJE

JAVNI RAZPIS
za oddajo v  najem poslovnih prostorov v 

Praprotnikovi ulici št. 36 v  Mozirju.
Predmet najema je 6 pisarniških prostorov v se
verovzhodnem delu poslovne stavbe podjetja s soupo
rabo sanitarij ter parkirišč in možnostjo ločenega 
vhoda v izmeri cca 100 m2.
Poslovni prostori imajo osnovne električne in telefon
ske instalacije, urejeno ogrevanje ter zagotovljene 
parkirne prostore za potrebe najemnika ali poslovnih 
partnerjev. Vsi stroški koriščenja poslovnih stroškov 
bremenijo najemnika (elektrika, čiščenje, komunalne 
storitve itd....)
Sprememba namembnosti poslovnih prostorov je 
možna le v soglasju z najemodajalcem, občino Mozirje 
ter občinskim upravnim organom, pristojnim za izdajo 
obratovalnega dovoljenja. Poslovni prostori se oddajo 
v najem kot celota, podnajem je možen izjemoma ob 
soglasju najemodajalca.
Z izbranim ponudnikom bo sklenjeno najemno raz
merje za nedoločen čas z enoletnim odpovednim 
rokom brez navedbe razloga odpovedi, v krivdnih 
primerih pa s 30-dnevnim odpovednim rokom.
Ponudbe naj vsebujejo:
- ime podjetja ali samostojnega podjetnika s priloženo 
registracijo;
- navedbo dejavnosti, ki bi se izvajala v poslovnih 
prostorih;
- ponudbo glede mesečne najemnine, ki pa ne more 
biti nižja od 900,00 SIT/m2 neto;
- način in oblika jamstva za plačilo najemnine in 
morebiten predujem;
- druge ugodnosti ponudnika (plačilni pogoji itd...). 
Interesenti morajo ponudbo poslati na naslov podjetja 
v roku 30 dni po objavi priporočeno po pošti z 
oznako "Ponudba - ne odpiraj".
Poslane ponudbe ne zavezujejo k izbiri ponudnika. 
Ponudniki bodo o izidu razpisa obveščeni v roku 30 
dni po poteku razpisnega roka.

Gradnja ceste Ljubno - 
Luče še letos?

Kot dobro režirana tragikomedija se je odvijal 
pogovor o cestni infrastrukturi in prometu v 
Zgornji Savinjski dolini. Srečanje so na pobudo 
ZŠAM Zgornje Savinjske doline pripravili v Gornjem 
Gradu in sicer v sklopu občinskega praznovanja. 
Veliko besed je bilo namenjenih predvsem izpadu 
obnove ceste med Ljubnim in Lučami iz letošnjega 
obnovitvenega programa, kajti že objavljen razpis 
so prav pred dnevi umaknili.
Župan občine Luče Mirko So pa po njegovem ceste v
Zamernik se je  jezno spra
ševal, če v pravni državi res
nično ni druge poti za do
sego cilja, kot izsiljevanje in 
uporaba nepravnih sredstev. 
Očiten je  ignorantski odnos 
do državljanov, saj drugače 
si po njegovih besedah ne 
gre razlagati tako nerazum
ljivega ravnanja pristojnih na 
nivoju države oziroma pristo
jnih resornih ministrstvih. 
Direktor slovenske direkcije

dolini, razen seveda trase 
Ljubno - Luče, kar urejene, 
skratka z državnega nivoja 
sploh niso problematične. 
Razložil je tudi, da so razpis 
umaknili zaradi tega, ker se 
ne morejo sporazumeti z 
vodarji. Dokaj obsežna, pred
vsem pa za večino prizadetih 
nič kaj vzpodbudna obrazlo
žitev je  nekaterim očitno že 
jemala voljo za kakršnokoli 
nadaljevanje razgovora, ko je

Anton Šajna, Direkcija za ceste Republike 
Slovenije: "Upam, da bomo nerešena vprašanja 

z vodarji rešili v doglednem času."
za ceste Anton Šajna je 
povsem mirno poslušal tudi 
ostale razpravljalce. Predvsem 
Viktor Kovač, predsednik 
ZŠAM Zgornje Savinjske do
line, in ljubenska županja 
Anka Rakun sta odločno in 
razočarano obenem komenti
rala omenjeni izpad razpisa. 
Direktor Šajna je  v obsežni 
razlagi nanizal kopico pro
blemov, s katerimi se sreču
je jo  pri obnovi cest, da tu 
preprosto ne gre za ignori
ranje in da se problemi pač 
rešujejo prvenstveno tam, 
kjer je  promet najgostejši.

sledil nepričakovan preobrat. 
Anton Šajna je  na pre
senečenje prisotnih dejal, da 
bodo v najkrajšem času ob
javili nov razpis za ob
novitvena dela na cesti proti 
Logarski dolini. Dela naj bi 
zastavili še letos.
"Temeljni vzrok za umik že 
objavljenega razpisa je v 
tem, da z vodarji nismo 
našli skupnega jezika o sofi
nanciranju del. Upam, da 
bomo nerešena vprašanja z 
vodarji rešili v doglednem 
času. Kljub temu bomo v 
kratkem objavili nov razpis



IZ OBČIN

in sicer za celoten odsek." Tako direk
tor Anton Šajna in dodaja, da ta 
zalogaj nikakor ni majhen, saj bo ta del 
odseka brez vodarskega dela stal 550 
milijonov tolarjev. Dela naj bi vendarle 
pričeli še letos in jih v naslednjem letu 
dokončali.
Udeleženci pogovora o cestni infrastruk
turi in prometu v Zgornji Savinjski 
dolini so se dotaknili še nekaterih 
perečih vprašanj. Zakaj težav in pro
blemov na tem območju nikakor ne 
manjka. Škoda, ker se pogovora niso 
udeležili še nekateri povabljeni iz 
Ljubljane.
Jakob Filač iz Gornjega Gradu nikakor 
ni bil zadovoljen z odgovorom Antona 
Šajne, namreč to, da ministrstvo za 
okolje in prostor ni naklonjeno odprtju 
mednarodnega mejnega prehoda Pavli
čevo sedlo. Menda obstaja bojazen, da 
bi s tem cesta skozi Logarsko dolino 
postala tranzitna cesta. Po Filaču je  
prehod za razvoj turizma neobhodnega 
pomena, država pa očitno zahteva 
strpnost samo od enih, medtem ko se 
nekateri deli države nemoteno razvijajo 
naprej. Dejstvo je, da je  dolina kot 
celota za turiste še vedno izredno 
daleč, potemtakem tudi bojazen pretira
nega tranzita osebnih vozil ni na mestu. 
Po besedah direktorja direkcije za ceste 
bodo z novo kategorizacijo cesto Gornji 
Grad - Nazarje uvrstili med državne, kar 
seveda same kakovosti ceste ne bo 
izboljšalo. Glede obvoznice oziroma 
okrajšave skozi Gornji Grad je  Šajna 
gornjegrajskemu županu Toniju Riflju 
priporočil, naj o tem še razmislijo, oba 
kritična mosta, potrebna skorajšnjega 
temeljitega posega, pa imajo evidenti
rana. Ob tem je  direktor Šajna navrgel 
še en razveseljiv podatek. Za obnovo 
ceste v Podvolovljek je  država zago
tovila 10 milijonov tolarjev.
Sam razgovor v Gornjem Gradu pa se 
ni vrtel samo okoli cestne problematike, 
ampak so se dotaknili tudi prometa 
nasploh. Žal niso podatki, s katerimi sta 
prisotne seznanila predstavnika UNZ 
Celje, nič kaj vzpodbudni. Na območju 
PP Mozirje so bile letos že štiri 
prometne nesreče s smrtnim izidom. Za 
primerjavo povejmo, da v istem ob
dobju lanskega leta nobene. Tudi pošk
odovancev v prometu je  letos več kot 
lani, kar je  jasen pokazatelj, da se je  
prometna varnost bistveno poslabšala. 
Nekaj na rovaš slabih cest, še več 
zaradi objestnosti voznikov. Dokaz temu 
je  nova mozirska obvoznica, ravna in 
hitra, ter smrtno nevarna.

Edi Mavrič, 
foto: Sašo Bernardi

D r ž a v o t v o r n o  r e š e v a n j e  p r o b l e m o v

Mnogokaj je  bilo izrečenega ob raz
grnitvi cestne problematike v Zgornji 
Savinjski dolini. Celo napoved do
godka, katerega bomo uspeli dojeti za 
resničnega komajda ob realizaciji na
povedanega. Gre seveda v prvi vrsti za 
cestno povezavo med občinama Ljubno 
in Luče. O temi sami je  bilo prelitega 
že na litre črnila. Občinskega, novinar
skega, preprosto ljudskega do birokrat
skega, največkrat zaman. Kajti nekaj je 
po razgovoru v Gornjem Gradu s pred
stojnikom direkcije za ceste kristalno 
jasno. Namreč - bolj kot vprašanje 
denarja so po sredi politična kupčka
nja med predstavniki različnih vladnih 
strank, med tistimi torej, ki imajo v 
svojih rokah ministrske resorje. Pre
pričan je , da se bodo z vodarji uspeli 
dogovoriti, so besede Antona Šajne, 
direktorja direkcije, in v isti sapi do
daja, da bodo razpis za cesto objavili 
že v kratkem. Ta isti razpis, katerega 
so ravno zaradi vodarjev umaknili. 
Najmanj, kar iz tega sledi, je, da "re
publikanci" vedo več, kot so voljni 
povedati preprosti in radovedni raji.

Prepričan sem, da je  tudi dogovor z 
vodarji že sklenjen. Pri tem gre za 
očitno lobiranje ljudi, ki zasedajo 
ključna mesta v resorjih, ki jih sicer 
vodijo ljudje nazorsko različnih pogte- 
dov. Ob tem seveda ne gre spre
gledati dejstva, da so v tej igri župani 
šahovski kmetje, brez slehernega vpliva 
na pospešeno reševanje stvari. Z vsem 
spoštovanjem do predstavnikov občin 
mirno trdimo, da bo, tako kot vse 
stvari v tej državi, tudi cesta Ljubno - 
Luče "rešena", ko se bodo za to de
janje poenotili v sobanah vladnih re
sorjev. Denar očitno je, odkod sicer 
"igre" z razpisi. Nekaj pa vendarle je, 
kar se je  moč na primera te nesrečne 
ceste naučiti. Namreč to, da sta 
država in lokalna samouprava krepko 
vsaka sebi. Prva slednjo rabi za 
reševanje "komunalnih" zadev, prošnje 
in potrebe slednje pa ponavadi 
obležijo v predalih predobro plačanih 
državnih birokratov. Temu se menda 
reče približanje države ljudem.

EDI MAVRIČ

O b č in sk i s v e t G o rn ji G ra d

Slavnostna seja ob 
prvem občinskem prazniku

V Gornjem Gradu in krajih, ki zaokrožujejo to občino so se odločili, 
da bodo odslej uveljavljeni Gornjegrajski in še prej Čebelarski praznik 
praznovali kot praznik občine Gornji Grad. Že ob preteklih 
prireditvah so predvsem programski del sooblikovale vse tri krajevne 
skupnosti nove občine, zato odločitev občinskega sveta, na podlagi 
predhodne koordinacije z vsemi občinskimi društvi, ne preseneča.
Svečana seja občinskega sveta, razširjena 
s predsedniki odborov, komisij in pred
stavniki društev, je  bila v petek, 14. 
julija in sicer pod streho gasilskega 
doma v Bočni. Kot se za tovrstne seje 
spodobi, so občinski svetniki med dru
gim sprejeli odlok o simbolih občine 
Gornji Grad, katere predstavljajo grb, 
zastava in pečati. Gornjegrajski grb bo 
v bodoče nekdanji grb opatov benedik
tinskega samostana s preloma 14. sto
letja in temelji na neizpodbitnih zgo
dovinskih dejstvih. Pri predlogu zastave 
se je  matični odbor za simbole, prazno
vanja in odlikovanja odločil ponuditi 
svetnikom v presojo osnutek, ki sim
bolizira ljudi vseh krajev občine Gornji 
grad. Trije šesterokotniki rumene barve 
na zelenem polju ponazarjajo tri kra

jevne skupnosti spojene v enovito 
celoto. Simbol prvega šesterokotnika, 
smrekova vejica s storžem, ponazarja 
bogastvo gozdov kot temeljni vir eksis
tence občanov in lepoto planin, katere 
v  večinskem delu zaokrožujejo teritorial- 
nost občine. V srednjem je  čebela, sim
bol pridnosti, organiziranosti in vztra
jnosti, ki naj bi predstavljala delovne 
odlike občanov. Cvet v  spodnjem 
šesterokotniku pa ponazarja mladostno 
razigranost, veselje in ljubezen. Predlog 
so svetniki z manjšimi pripombami, ki 
pa niso bile vsebinske narave, sprejeli. 
Ob koncu svečane seje so besedo dobili 
tudi predstavniki društev in organizacij, 
za konec pa je  prisotnim spregovoril 
tudi župan Toni Rifelj.

Edi Mavrič
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O s r e d n ja  p r o s la v a  o b  

o b č in s k e m  p r a z n ik u
O s r e d n ja  p r o s la v a  o b  l e t o š n je m  p r a z n ik u  o b č in e  G o r n j i  G ra d  j e  

b i la  v  p e t e k ,  1 4 . ju l i j a  v  B o č n i .  S v e č a n o s t  t r e n u tk a  j e  t e g a  

d n e  p o u d a r ja la  tu d i  p r e n o v l j e n a  d v o r a n a  v  b o č k e m  z a d r u ž n e m

d o m u .
Zbrane občane, prisotni pa so 
bili tudi predstavniki drugih 
občin in Upravne enote Moz
irje, je pozdravil gornjegrajski 
župan Toni Rifelj. V svojem 
govoru je poudaril prizadevanja 
občine, da bi ustvarila čim 
boljše pogoje za življenje v 
njej, in ob tem opozoril, da je 
najprej potrebna trdna povezava 
navznoter in potem navzven. 
Rifelj je izrazil prepričanje, da 
bo že letošnje leto prineslo

vesele trenutke 2.800 ljudi. 
Tem istim ljudem se je po pol
stoletnem času ponovno ponu
dila priložnost zaživeti v skup
nosti, katero so si sami določili 
in preko katere so vedno bolj 
razpoznavni, kot čudo za ču
dom so njene poljane razpa- 
Ijene. V osrčju Zgornje Savin
jske doline je vsajena občina 
Gornji Grad, velika v svoji 
majhnosti, saj premore komaj 
slabih 90 kvadratnih kilometrov.

.......
t  i

obvladljiv. Zahvalil se je občin
skemu svetu in vsem drugim 
občinskim organom za dose
danje delo ter vsem čestital ob 
prazniku. Nato sta Rifelj in 
predsednik občinskega sveta 
Jakob Filač svečano razvila zas
tavo občine Gornji Grad.
Igralec Kulturno umetniškega 
društva Gornji Grad Edi Mavrič 
je na zanimiv način predstavil 
domačo občino, ki jo poleg 
matične tvorita še krajevni skup
nosti Nova Štifta in Bočna. 
"Prgišče zemlje se je razsulo 
pod Menino planino in spečega 
meniha na drugi strani doline. 
Na tem koščku uresničuje svoje 
potrebe in sanje, bolesti in

svoj nastop 
V kulturnem programu so sode
lovali bočki pevci in pevke pod 
vodstvom Mitje Venišnika in 
Jožeta Venišnika, trio trobent 
Glasbene šole Nazarje, glasbe
niki iz Bočne in Nove Štifte ter 
recitatorke gornjegrajskega pros
vetnega društva.
Seveda se je, kot je to v Bočni 
lep običaj, dvorana po končani 
proslavi skoraj v hipu spre
menila v prijeten družaben pros
tor, kjer so se udeleženci in 
gostje zadržali v sproščenem 
klepetu še debele ure.

Franci Kotnik

K OM W TW vM Q
O bčinsk i prazn ik  b rez  o sred n je  prireditve
Pod streho je  prvo prazno
vanje občinskega praznika. 
Občina Gornji Grad je prva 
od petih občin v zgornjesav- 
injskem prostoru opredelila 
svoj občinski praznik in ga v 
dneh od 8. do 16. julija tudi 
uspešno izvedla.
Izhodišče praznika so v Gorn
jem Gradu poiskali v nekdan
jem Čebelarskem oziroma Go
rnjegrajskem prazniku, ki sta 
še kako uspešno povezovala 
krajane treh občinskih kra
jevnih skupnosti. Med prire
ditvami, ki jim ne namenjamo 
posebnega zapisa, velja ome
niti tradicionalni pohod na 
Rogatec, številne športne 
prireditve, športno plezanje v 
Gradišču, lovci so pripravili 
tekmovanje v streljanju na 
glinaste golobe, pa lokostrel
ski prikaz, privrženci gorskega 
kolesarjenja so se podali na 
turo po Lenartu. Svoje 
praznovanje so zastavili s 
slovesno mašo in procesijo, 
katero je ob somaševanju 
vodil škof Grmič. Z eno be
sedo bi lahko dogodke in 
namen označili z visoko pozi
tivnim zapisom, če bi jim 
uspelo organizirati in seveda 
posledično tudi speljati osred
njo nedeljsko prireditev, po 
kateri je Gornji grad v pre
teklih letih zaslovel širom po 
Sloveniji. Ni namen bruhati 
žvepla, saj so se, kot nam je 
poznano, organizatorji trudili 
pospraviti tudi ta zalogaj, ki

resnici na ljubo zahteva 
ogromne organizacijske in 
izvedbene napore. Bo menda 
kar držalo, da ni več prave 
volje za delo, in to v na
jširšem smislu. Prvenstveno 
menda pri tistih, ki se post 
festum kritično do drugih 
sprašujejo, kako je sploh 
mogoče, da etnološkega pri
kaza ni bilo. To pa je v 
nekem smislu ne-odgovorno 
dejanje, saj menda nismo 
pozabili pregovora, da se 
brez muje še čevelj ne obuje. 
Ob toliko drugih za-nimivih in 
tudi novih dogodkih enkraten 
izpad ne more biti katastrofa, 
je pa resen pokazatelj, da bo 
potrebno nekaj spremeniti. 
Saj idej za uspešno in tudi 
odmevno predstavitev občine 
Gornji Grad tudi v tem smislu 
men-da to pot ne primanj 
kuje. V interesu ne samo 
Gornjega Gradu, ampak 
turizma in predstavitve doline 
v celoti, mora biti, da je ta 
izpad samo enkratno dejanje. 
S priokusom grenkobe in v 
poduk tudi tistim, ki zrejo 
pod nebo in čakajo nebeško 
mano, če nekoliko natolcu
jemo, ki pa sama po sebi ne 
pada več.
Prepričani smo, da se bo 
Gornji Grad, ki se je v 
preteklosti še kako znal 
izkazati, že naslednje leto 
predstavil tudi v tem pogledu 
v novi in povsem drugačni 
preobleki. Edi M avrič

Zavod ice

S e d a j brez  t e ž a v  z  v o d o
P r e b iv a lc i  z a s e lk a  Z a v o d i c e  v  k r a je v n i  s k u p n o s t i  N a z a r j e  s o  o d  

n e d a v n e g a  v e l i k o  b o l j  z a d o v o l jn i  s p o g o j i  b iv a n ja  v  s v o j e m  o k 

o l ju .  K a k o  tu d i  n e ,  k o  p a  s e  z a h v a l ju jo č  n o v e m u  v o d o v o d u  n e  

b o j i j o  v e č  z a  z a  v s a k o d n e v n o  k o l i č in o  p o t r e b n e  v o d e .

Problem glede oskrbe s pitno 
vodo je postal v tem zaselkü še 
posebej pereč v sušnem obdobju 
pred dvema letoma. Takrat so 
vaščani nanj opozorili tudi na 
zboru krajanov, medtem ko se 
je operativna akcija napeljave 
vodovoda začela odvijati letos. 
Občina Nazarje je sklenila po
godbo z gospodinjstvi, ki se 
preko tega vodovoda oskrbujejo 
z vodo, teh je 14, in z javnim 
podjetjem Komunala, ki je nas
topalo kot izvajalec investicije. 
Pri tem je pomembno poudariti,

da so vaščani sami opravili izk
ope za cevi in seveda tudi indi
vidualne priključke. Vrednost os
novne investicije je znašala 
skoraj 4,4 milijona tolarjev. Od 
tega je bivša občina Mozirje ozi
roma Komunala iz namenskih 
sredstev prispevala skoraj milijon 
tolarjev, občina Nazarje pa drugi 
milijon. Razliko v znesku skoraj 
2,4 milijona tolarjev so pokrili 
vaščani sami, pri čemer jim je z 
brezobrestnim kreditom prisk
očila na pomoč nazarska občina.

Franci Kotnik



Občina Mozirje

Predstavitev delovanja 
v prvem polletju

Župan in občinski svet obč in e  M ozir je  sta v  
pon ede ljek , 10. ju lija  javn osti predstavila  de lovan je  

občine v  prvem  p o lle tju  le tošn jega  leta  s poudarkom  
na aktivnostih  pri sprejem anju dokum entov občine in 
pripravah na inves tic ije  v  negospodarstvu .

Delo občinskih organov je bilo dobro
Mozirski župan Jakob Pre
sečnik je v uvodu povedal, 
da je občinski svet v tem 
času že sprejel statut občine 
in njen proračun za leto 
1995, kar daje občini te
meljno podlago za samosto
jno delovanje. Seveda je bilo 
potrebno v prvem polletju 
veliko koordinacije z drugimi 
zgornjesavinjskimi občinami, 
da , so se potrebne aktivnosti 
tekoče financirale z začasnega 
skupnega žiro računa. 
Predsednik občinskega sveta 
dr. Anton Jezernik je  pou
daril, da je udeležba na sejah 
sveta zelo visoka in da svet 
deluje brez večjih nesoglasij. 
Menil je, da v občini s 5 do 
10 tisoč prebivalci stvari lažje 
organizirajo kot v manjših. 
Nato se je osredotočil pred
vsem na gradnjo osemletke 
na Rečici, ki jo je ta kraj 
pred leti neupravičeno izgu
bil. Jezernik je namreč pred
sednik odbora za njeno grad
njo. Sprva je bilo nekaj težav 
z zemljiščem, kjer naj bi 
stala nova šola, sedaj pa je 
po njegovih besedah to v 
glavnem rešeno. Na Rečici naj 
bi gradili devetletko z dvema 
paralelkama, oziroma 18 učil
nic in 6 učilnic za predmetni 
pouk. Poleg tega, da se bo

dvignila kvaliteta pouka na 
višjo raven, naj bi šola kraj 
oživila tako v kulturnem kot 
tudi družabnem smislu. Idejni 
projekt je naročen, začetek 
gradnje, ki naj bi trajala dve 
do tri leta, pa je predviden v 
letu 1996. Vrednost investicije 
znaša 4 milijone nemških 
mark.
Mag. Ivo Glušič, predsednik 
krščanskih demokratov, svet
nik, predsednik odbora za 
pripravo in spremljanje pro
računa ter hkrati tudi pred
sednik odbora za izgradnjo 
športnega objekta v Mozirju, 
je  najprej pojasnil postopek 
od priprave do sprejema le
tošnjega proračuna, le-ta je 
uravnotežen, nato pa je 
razložil, da naj bi se v 
sklopu omenjenega objekta 
gradila športna dvorana in 
plavalni bazen. K projektu se 
pristopa fazno, kar pomeni, 
da bo po zgraditvi dvorane 
možna dograditev bazena. 
Dvorana naj bi bila velikosti 
rokometnega igrišča, doku
mentacija zanjo pa naj bi bila 
gotova do pomladi 1996. 
Vrednost objekta je ocenjena 
na 2 milijona nemških mark.
V nadaljevanju so se v pred
stavitev delovanja občine 
vključili tudi svetnik Karel

Kopušar, predstavnik LDS in 
predsednik komisije za tehni
čno urejanje prometa, svetnik 
Andrej Presečnik, predsednik 
SLS in predsednik komisije za 
statutarno pravna vprašanja, 
in svetnica Marja Ježovnik, 
predstavnica SDSS.
Kot je povedal župan Jakob 
Presečnik, naj bi v mozirski 
športni dvorani končno dobile 
svoj ustrezni prostor tudi 
odbojkarice OK Zgornja Savin
jska, ki morajo sedaj domače 
tekme igrati "na tujem". 
Dvorana pa naj bi služila tudi

za družabne, humanitarne in 
druge prireditve. Presečnik je 
opozoril, da bodo skušali 
pridobiti čimveč republiških 
sredstev, seveda pa bo dolo
čen del morala nositi občina 
sama oziroma njeni občani. 
Verjetno bodo finančni pro
blemi v praksi težji od grad
benih.
Občinski svet Mozirje se pred 
poletnimi počitnicami ne bo 
več sestal, pač pa naj bi bila 
naslednja seja konec avgusta.

Franci Kotnik

Bili smo v največjem 
trgovskem centru

Na povabilo predsednika upravnega odbora BTC-ja 
Jožeta Mermala ml. smo ljubenski svetniki in 
občinska uprava sončnega junija odrinili v smeri 
proti Ljubljani.
Že sam sprejem, ki je  bil 
nadvse prikupen, nas je  vse 
prijetno presenetil. Urejenost 
in mogočna oprema izpriču
jeta bogastvo firme in pravil
nost podjetniških odločitev. 
Gospod Mermal si je  kljub 
velikim službenim obreme

g. Jože Mermal primaknil 
zajeten delež izkupička za 
etnografsko prireditev FLOS- 
ARSK1 BAL, pa za 190-letnico 
šolstva na Ljubnem, kakor 
tudi humanitarno pomoč za 
novi dom Martina Škrubeja 
in še bi lahko naštevali.

Ljubenski svetniki in županja na obisku pri 
Jožetu Mermalu v BTC-ju

nitvam in časovni stiski vzel 
čas za vodenje "ljubenske 
delegacije" po "Majhnem 
mestu velikih nakupov". Na 
lastne oči smo si lahko 
ogledali razvoj in razcvet 
firme, ki jo  vodi g. Jože.
Kot vsako leto je  tudi letos 
predsednik upravnega odbora

Ob tej priliki bi se mu radi 
za to zahvalili prav vsi 
občani in mu hkrati zaželeli 
še dolgo obdobje uspešnih 
poslovnih potez in zdravja.

Županja Občine Ljubno 
Anka Rakun, 

foto: Rado Kladnik

j K R E S N I Č K E
I Določnost nekaterih ljudi se odčitava v  smiselnosti zime 
j brez snega in pomladi brez cvetja. Puhle notranjosti in 
:bedne zunanjosti. So živ ljen je brez vsebine, 
i  Edi Mavrič - Savinjčan



IZ OBČIN

Občinski svet Nazarje

Sprejeli začasni grb 
in zastavo 

občine Nazarje
Pred poletnimi počitnicami so se nazarski svetniki 
sestali zadnjič v četrtek, 20. julija. Svojo sedmo 
sejo so posvetili številnim pomembnim točkam, 
med katerimi sta izstopali določitev začasnega 
grba in zastave občine ter priključitev naselja Pri
hova k občini Nazarje.
Na seji je  tokrat prvič sode
lovala svetnica iz Šmartnega 
ob Dreti Vida Cajner Rozen- 
stein, kateri je  svet na pod
lagi rezultatov nadomestnih 
volitev potrdil mandat.
Predlog začasnega grba in 
zastave občine v  več varian
tah je  pojasnil Aleksander 
Videčnik, ki sodeluje z 
grboslovnim in zastavos- 
lovnim društvom Herldica 
Slovenica iz Ljubljane. Grb, 
ki ga je  občinski svet sprejel 
na eni od prejšnjih sej, je 
namreč omenjeno društvo po 
strokovni plati ocenilo kot 
neprimeren in je  izdelalo 
novega. Vsi elementi grba so 
zgodovinsko utemeljeni in 
upodobljeni na način, ki ga 
predpisuje grboslovje. Enako 
velja tudi za zastavo. Oba 
simbola občine bosta začasna 
tako dolgo, dokler ju v 
Ljubljani ne vnesejo v us
trezen register.
Nato se je  svet lotil obra
vnave povprečne gradbene 
cene stanovanj in povprečnih 
stroškov komunalnega ure
janja stavbnega zemljišča v 
občini Nazarje. Te cene so 
osnova za izračun vrednosti 
nepremičnin in se upora
bljajo v prometu z nepre
mičninami. Skladno s spre
jetim sklepom znaša pov
prečna gradbena cena za en 
kvadratni meter stanovanjske 
površine (zmanjšana za pov
prečne stroške komunalnega 
urejanja zemljišča) na dan
31. 12. 1994 85.295,00 to
larjev. Povprečni stroški ko
munalnega urejanja zemljišča 
pa znašajo na isti dan 14 
odstotkov od povprečne grad
bene cene.
Svetniki so nato sprejeli

pravilnik o merilih za do
deljevanje socialnih stanovanj 
v najem, nakar so izvolili 
člane posameznih komisij in 
odborov. V nadaljevanju so 
sprejeli predlagane sklepe 
vzgojnovarstvenega zavoda, 
ki se nanašajo predvsem na 
plače zaposlenih in način 
financiranja dejavnosti. S 1. 
septembrom se bo cena 
vzgojnega dela oskrbnih stro
škov vrtca povečala za 15 
odstotkov, od oktobra dalje 
pa se bodo oskrbni stroški 
povečevali skladno z rastjo 
življenjskih stroškov.
Na podlagi javnega razpisa 
in predloga razpisne komisije 
je  občinski svet za izvajalca 
vzdrževalnih del na gozdnih 
cestah v letošnjem letu 
izbral Gozdno gospodarstvo 
Nazarje, kot javno infrastruk
turo na področju kulture pa 
je  določil Delavski dom v 
Nazarjah, katerega lastnik je  
Krajevna skupnost Nazarje, in 
dvorano za prireditve v Zad
ružnem domu v Kokarjah, ki 
je  v lasti Zgornjesavinjske 
kmetijske zadruge.
V zaključnem delu seje je 
svet obravnaval tudi vlogo 
iniciativnega odbora naselja 
Prihova za priključitev k 
občini Nazarje. Glede na 
dejstvo, da se je večina kra
janov Prihove že večkrat 
(zbori krajanov, podpisi, ref
erendum) odločila za prik
ljučitev k občini oziroma 
prej krajevni skupnosti Naz
arje, je  svet sprejel sklep, 
da soglaša s priključitvijo. 
Nadaljnji postopek v zvezi s 
priključitvijo bo potekal v 
skladu z določili veljavne 
zakonodaje.

Franci Kotnik

Občina Mozirje

Prihova (še kar) želi v 
občino Nazarje

Krajani Prihove so se v  soboto, 15. julija po daljšem pre
moru spet sestali na zboru krajanov. Znova so obravnavali 
dosedanji potek dogodkov glede priključitve naselja krajevni 
skupnosti oziroma občini Nazarje in se odločili, da na naz- 
arsko občino naslovijo vlogo za priključitev.

Vlogo je na svoji zadnji seji 
obravnaval nazarski občinski 
svet in se do nje pozitivno 
opredelil, kar pomeni, da 
občina Nazarje soglaša s 
takšno priključitvijo.
Doslej so bili vsi napori Pri- 
hovčanov vse od 5. junija 
1988 zaman. Razloge za to 
sami vidijo, tako so zapisali v 
prej omenjeni vlogi, v nek
orektnem nasprotovanju vod
stva bivše krajevne skupnosti 
Rečica ob Savinji, v lažnih 
zagotovilih in obljubah na
jvišjih predstavnikov bivše ob
čine Mozirje v nekaj mandatih, 
v sprenevedanju in nepošte
nem zavajanju takratnega druž
benega pravobranilca samou
pravljanja Edvarda Centriha, v 
različnih podtikanjih, širjenju 
lažnih informacij med krajani 
Prihove itd.
"Odveč je tudi naštevati raz
loge za naše želje in od
ločitve. Povsem jasno je, da 
živimo z Nazarjami in v njih, 
da smo na kraj življenjsko 
vezani. Vezani smo na vse 
njegove ustanove od šole in 
vrtca, do pošte, zdravstvenega 
in Delavskega doma, na de
lovna mesta v podjetjih, na 
delo v društvih, na trgovine,

športna igrišča in še marsikaj 
bi lahko našteli.
Niti večinska volja v vseh 
letih, niti vsi utemeljeni 
razlogi niso bili dovolj, da bi 
uspeli. Nismo bili uspešni niti 
pri oblikovanju novih občin. 
Ko smo na svojem volišču z 
veliko večino izglasovali od
ločitev za občino Nazarje, saj 
smo bili tudi z zakonom 
določeni v referendumsko 
območje Nazarje.
V vsakem primeru smo bili 
izigrani in nemočni, celotno 
gradivo o tem križevem potu 
je vsem na voljo. Na sobot
nem zboru krajanov, bilo nas 
je 34, smo izvolili nov inicia
tivni odbor, katerega naloga 
je, da vodi akcijo naprej in da 
v sodelovanju z ustreznimi 
organi doseže tako želeni cilj, 
to je priključitev naselja Priho 
va k občini Nazarje," je med 
drugim zapisano v vlogi, ki jo 
je obravnaval nazarski občinski 
svet.
Pozitivno mnenje, ki ga je 
svet oblikoval, naj bi bilo 
osnova za nadaljnje postopke 
v skladu z osnutkom zakona 
o postopku za ustanovitev 
občin ter za določitev njihovih 
območij. Franci Kotnik



Občinski svet ljubno

Določili dan 
občinskega praznika

Deveta redna seja svetnikov občine Ljubno je  potekala 
dokaj umirjeno in brez zap letov. Navsezadnje tudi 
dnevni red ni vseboval pretirano "kritičnih" točk. Po 
pregledu in potrditvi zapisnika zadnje seje so prisotni, 
m imogrede - zbrali so se polnoštevilno, posvetili 
nerešenim zadevam.
Županja Anka Rakun je 
poročala, da ima stoodstotna 
zagotovila, da se bo sanacija 
skale pri Ijubenskem mostu 
začela v naslednjih dneh. Na 
Direkcijo za ceste so že 
poslali predračun, ta bo 
namreč poravnala stroške.
Samo sanacijo pa bo opra
vilo CP Celje. Zaradi ogor
čenja posameznih gostincev 
so spremenili odlok o odpi
ralnem času gostinskih lo
kalov. Odslej bodo lahko 
lokali odprti do 23. ure, 
izjeme so gostinci, ki so že 
dosedaj imeli odpiralni čas 
do 01. ure zjutraj. Večji pro
blem pa se očitno nakazuje 
pri nerešenih komunalnih za
devah. V proračunu tozadev
nega denarja ni. Nejasnosti 
okoli komunalnega podjetja 
pa se očigledno stopnjujejo.
Kot je bilo slišati, postaja 
spodnji konec doline ob tem 
vprašanju nervozen, Gornji 
Grad vztraja pri svojem pred
logu, v Mozirju pa menda 
celo razmišljajo, da se bodo 
v skrajnem primeru priključili 
Velenju. Eno je  gotovo.
Javno podjetje Komunala je  
v prvih petih mesecih 
"prigospodarilo" šest milijo
nov tolarjev izgube, katero 
naj bi mnenju nekaterih ak
terjev te nekoliko čudne igre 
pokrili proračuni občin.
Zaradi vsega tega so se na

Ljubnem dogovorili, da bodo 
prvo jesensko sejo posvetili 
komunalni temi, na kateri 
bodo tudi določili cene ko
munalnih storitev.
V nadaljevanju seje so na 
predlog županje po hitrem 
postopku sprejeli odlok o 
organizaciji in delovnih po
dročjih občinske uprave. Na 
upravi sta zaposlena dva 
profesionalca, kar je  tudi v 
stroškovnem pogledu nekje v 
okvirih, ki jih za občine 
takšnega obsega in števila 
prebivalcev določila država. 
Brez posebne razprave je  bil 
sprejet poslovnik o požarni 
taksi in potrjen predlog pri
oritete vzdrževanja gozdnih 
cest v občini, ter poročilo in 
zapisnik odbora za gospodar
ske javne službe in komu
nalno infrastrukturo. V raz
pisno komisijo za moderni
zacijo ceste v  Savino in 
Trbiž so bili imenovani Jože 
Jeraj, Vinko Jeraj in Danica 
Vezočnik.
Prav ob koncu seje so se 
ljubenski svetniki opredelili 
za predlog županje in spre
jeli sklep o praznovanju 
občinskega praznika. Ta naj 
bi se praznoval v petek pred 
prvo nedeljo v  avgustu, torej 
v okviru tradicionalnega Flo- 
sarskega bala.

Edi Mavrič

Delovni čo/ občine ljubno

ponedeljek, lorek 7. - 15. ure 
/redo 7. - 17. ure
četrtek, petek 7. - 14. ure

Anka Rakun, županja občine Ljubno

Pred nami 
najzahtevnejše 

obdobje županovanja
Če je  b ilo za prvega pol leta življenja v  novih občinah 
značilno predvsem njihovo konstituiranje in postavitev 
občinskih uprav z vsem i komisijami in odbori, ki so v  
nekem delu za uspešnost občin še kako neobhodni, pa 
moramo zapisati, da stopa v  ospred je čas, ko bo 
potrebno po leg  lastnih težav  opredeliti status aktive in 
pasive prem oženja bivše občine M ozirje.

Prav v tem obdobju bo vodila tem bodo morali odigrati
kolegij županov občin Zgornje 
Savinjske doline Anka Rakun, 
županja občine Ljubno.
Anka Rakun: Ni dvoma, da 
bo prav drugo polletje le
tošnjega leta odločilno. Pred 
nami je delitvena bilanca, ki 
bo posledično še kako vplivala 
na bodoče sodelovanje, bojim 
se tudi sožitje ljudi in občin 
na našem območju. Moja

svojo vlogo tudi občinski svet. 
Odkrito moram povedati, da 
se sploh ne bojim zapletov po 
tem vprašanju. Vse se namreč 
da rešiti s strpnostjo in 
zadostno mero razuma. Na 
zadnjem kolegiju smo se do
govorili za pravično delitveno 
razmerje finančne izravnave iz 
leta 1994 in 1995.
SN: "Vaš" občinski svet je

Anka Rakun: "Rada bi, da 
bi ljudje sprejeli občino za svojo."

vloga pri tem je, da sklicujem na zadnji seji sprejel sklep
in vodim seje županov. Sama 
delitev se bo opravila na 
podlagi strokovnih odločitev 
po posameznih področjih, saj 
ima vsaka občina svoj odbor 
za delitveno bilanco.
SN: In kakšna je  pri tem 
vloga županov?
Anka Rakun: Daleč od tega, 
kar mogoče nekateri zmotno 
mislijo, da smo župani tisti, ki 
bomo delili premoženje. Pri

o praznovanju občinskega 
praznika.
Anka Rakun: S svetniki smo 
veliko premišljevali, kdaj, če 
sploh, naj bi praznovali svoj 
občinski praznik. Kot veste, 
smo se poenotili in opredelili 
petek pred prvo nedeljo v 
avgustu za dan praznovanja. 
Ta dan je med občani že do 
sedaj veljal za tisti notranji 
praznični dan, ko smo se

El



posvetili predvsem sami sebi. 
Sam Flosarski bal je namenjen 
obiskovalcem, saj poskušamo 
od njega tudi kaj zaslužiti.
SN: In kaj konkretno naj bi 
se ta petek dogajalo?
Anka Rakun: Na ta dan
(petek, op. E.M.) so med nami 
ljudski godci, folkloristi, pevci, 
igralci in še mnogi, ki 
ponazarjajo naše življenje in 
naše značilnosti. Dosedanji 
nivo bomo poskušali dvigniti 
predvsem v etnologiji,, saj 
nameravamo predstaviti 150 
let staro trto na Fludru. 
Organizirali bomo tudi okroglo 
mizo o "vlcerjih in flosarjih" 
na kateri bodo sodelovali 
priznani strokovnjaki. Pri nas 
se vse vklaplja v turistično 
ponudbo, saj je prav turizem 
opredeljena vizija prijaznega 
turistično - rekreacijskega trga. 
SN: Imate občutek, da ste 
med kolegi župani, ti so 
pač v popolni večini, v 
neenakovrednem položaju? 
Anka Rakun: Nikakor! Med 
nami vlada enakovreden od
nos. Naši službeni, kakor tudi 
obče človeški odnosi, so na 
popolnoma normalnem nivoju. 
Sicer pa znam razmišljati s 
svojo glavo in vem, kaj je 
dobro zame in občino, ki jo 
predstavljam.
SN: Kaj pa mediji?

Anka Rakun: (smeh) To vpra
šanje mi večkrat zastavljajo. 
Moram reči, da imam tudi z 
vami, novinarji, obojestransko 
korektne odnose. V začetku 
sem se bala provokativnih 
vprašanj, no, vidim, da ste 
pošteni in delujete resno v 
smislu objektivnega poročanja. 
SN: Ob vseh obveznostih
vam verjetno ostaja bolj 
malo časa zase in družino. 
Pri tem so vaši kolegi 
verjetno v  nekoliko ugod
nejšem položaju.
Anka Rakun: Trudim se delo 
opravljati enakovredno in do
segati prav tako dobre rez
ultate. Res pa je, da moram 
za enak rezultat verjetno 
vložiti več truda. Družina je v 
bistvu navajena na moje javno 
delo, saj sem bila že pred 
županovanjem polno angažira
na. Veste, veliko premišljujem, 
kaj narediti za boljše počutje 
in večji standard občanov. Ra
da bi, da bi ljudje začutili to 
približano občino in jo de
jansko sprejeli za svojo. To 
bomo dosegli le s trdim de
lom in angažiranostjo vseh. 
Rezultati morajo priti, v to 
sem prepričana.
SN: To zadnje vam želimo 
tudi mi. Hvala za razgovor.

Edi Mavrič, 
foto: Sašo Bernardi

organizirano brezplačno an
onimno testiranje voznikov o 
poznavanaju cestno prometnih 
predpisov, potekale pa bodo 
tudi aktivnosti v tednu 
prometne varnosti. V Savinjskih 
novicah bodo tekoče objavljene 
vse informacije o delu SPV, 
kakor tudi preventivna propa
gandna sporočila. Svet je za 
pripravo operativnega programa
Ljubno ob Savinji

Že jutri se bodo na teniškem 
igrišču Jakop začele kvalifi
kacije za turnir za pokal 
Flosarja. Kvalifikacije se bodo 
nadaljevale tudi v nedeljo, ob 
10. uri pa bo pred Profi servi
som na Ljubnem start TRIM 
kolesarjenja na relaciji Ljubno 
- Nazarje - Gornji Grad - 
Ljubno.
V ponedeljek bo dan oddiha, 
v torek, 1. avgusta pa bo ob 
18. uri na Fludru zanimiva 
predstavitev 150 let stare vin
ske trte s pokušnjo vina. Ob 
isti uri bo tega dne na Ljub
nem nogometna tekma med 
domačim klubom in Smreko iz 
Gornjega Grada.
V sredo, 2. avgusta bo ob 18. 
uri v osnovni šoli Ljubno 
otvoritev likovne razstave Ur
bana Jakopa in akvarelov 
zgornjesavinjske ljudske noše 
akademske slikarke Jane Do
lenc. Dve uri prej bo po reki 
Savinji turistični spust s kajaki 
na relaciji Struge - Šport cen
ter Prodnik Juvanje.
V četrtek, 3. avgusta bodo 
program najprej začeli paraple
giki, ki se bodo ob 9. uri 
pomerili v namiznem tenisu v 
telovadnici ljubenske osnovne 
šole. Ob 18. uri bo v gostišču 
Petrin okrogla miza na temo 
"Vlcerji in flosarji".
V petek, 4. avgusta se bo ob
15. uri na Forštu začel turnir 
v malem nogometu, ob 17. uri 
pa se bo v Kulturnem domu 
začela svečana seja občinskega 
sveta, na kateri bodo zas
lužnim podelili priznanja. Uro 
kasneje bo uradna otvoritev in 
blagoslov novih gasilskih garaž, 
ob 21. uri pa se bo v Vrbju 
pričel večer domačih pevcev, 
godcev, folklore in igralcev.

dela in finančnega načrta 
zadolžil predsednika Francija 
Kotnika in člane Božidarja Ju
riča, Matjaža Kselmana in Vido 
Štiglic.
Delovanje sveta pa bo v dogo
voru z župani potrebno urediti 
tudi po finančni in administra
tivni plati, za kar je zadolžen 
predsednik.

KF

Sobota in nedelja bosta seveda 
najbolj bogati s programom. V 
soboto se bo ob 9. uri začelo 
finale teniškega turnirja za 
pokal Flosarja na igrišču 
Jakop, ob 10. uri pa bodo 
finalne dvoboje začeli no
gometaši na Forštu. Popoldne 
se bo začelo z “borbenim 
keljanjem" na kegljišču Ermenc, 
nadaljevalo pa ob 15. uri s 
smučarskimi skoki na 40- 
metrski plastični skakalnici. Ob
20. uri se bo začel zabavni 
večer med ljubenskimi flosarji, 
kjer bo za razvedrilo in ples 
skrbel ansambel Slovenija z 
gostom Edvinom Fliserjem. Ob
23. uri bo Ljubno obsijal ogn
jemet, ob 24. uri pa bodo 
organizatorji izvedli žrebanje 
vstopnic in najbolj srečnim 
podelili lepe nagrade.
Zadnjega dne, torej v nedeljo,
6. avgusta, se bo ob 14. uri v 
Vrbju začel prikaz vlcarske 
bajte z domačimi običaji. Ob 
pol štirih se bo začelo tradi
cionalno udiranje flosa in 
flosarski krst, županja Anka 
Rakun se bo pogovarjala z 
najstarejšim flosarjem, pred
stavnik društva Naš kraj pa bo 
podelil "Turistične nageljne" za 
leto 1995 za lepe rože in ure
jeno okolico. Na Ljubno se 
bodo spustili jadralni padalci, 
potekale pa bodo tudi druža
bne igre. Za zabavo bo skrbel 
ansambel Zasavci, ob 22. uri 
pa bo tako kot prejšnji dan 
žrebanje vstopnic z lepimi 
nagradami. Za jedačo in pijačo 
bodo na Flosarskem balu 
skrbeli domači gostinci, torej 
ni bojazni, da bi z Ljubnega 
kdo v teh dneh odšel lačen in 
žejen.

Franci Kotnik

SPV Zgornje Savinjske doline

Prva akcija ob prvem 
šolskem dnevu

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Zgornje Savin
jske doline se je  na prvi seji sestal v četrtek, 20. julija. Svet, 
v katerega so imenovali posamezne predstavnike vsi zgornjesav- 
injski občinski sveti, je  pristojen za vzgojo in preventivo, 
medtem ko bodo občine, nekatere so to že storile, za tehni
čno urejanje prometa imenovale

To je bila tudi uvodna točka 
dnevnega reda prve seje, pri 
kateri je bivši predsednik SPV 
Božidar Jurič pojasnil vsebino 
dela sveta. Le-ta je v večji 
meri vezana na delo s šolsko 
mladino, zajema pa tudi 
nekatere druge aktivnosti.
V nadaljevanju seje je 
komandir mozirske policijske 
postaje Mat-jaž Kselman podal 
poročilo o stanju na področju 
varnosti v cestnem prometu v 
letu 1994 in v prvem polletju 
1995. Podatki kažejo, da se 
stanje slabša, saj se je število 
telesno poškodovanih in 
smrtno ponesrečenih povečalo. 
Svet je nato razpravljal o op-

svoje komisije.

erativnem programu dela, ki se 
zaradi dela s šolarji pripravlja 
za obdobje šolskega leta. Že v 
prvih dneh šolskega leta
1995/96 bo potekala akcija, v 
kateri bodo prvošolčki oprem
ljeni s kresničkami in ruticami
ter opozorjeni na nevarnosti v 
prometu. Izvajal se bo tudi 
poostren nadzor prometa s 
strani policije. V jesenskem
času bo izvedena akcija
"brezhibno vozilo je varno voz
ilo", katero naj bi ponovili tudi 
v spomladanskem času. V os
novnih šolah bo izpeljano 
tekmovanje "Kaj veš o 
prometu" in kolesarski izpiti. V 
sodelovanju z avto šolo bo

Jubilejni 35. Flosarski bal
Organizatorji letošnjega Flosarskega bala, tokrat že 
35. po vrsti, so se letos izjemno potrudili in 
pripravili nadvse pester program prireditev. Kako tudi 
ne, saj bal letos prvič nosi tudi status občinskega 
praznika.



Kljub različnim mnenjem odslej 
Gasilska zveza Zgomjesavinjske doline

Nazarskim gasilcem je  pripadla "čast", da v svojem domu gostijo občni zbor gasilcev iz petnajstih 
društev Zgornje Savinjske doline, povezane v sedaj že bivšo OGZ Mozirje. Prisotne je  uvodoma 
pozdravil župan občine Nazarje Ivan Purnat in jim tudi v bodoče zaželel konstruktivnega pove
zovanja, seveda na podlagi izražene volje ljudi. Poleg nazarskega sta občnemu zboru prisostvovala 
tudi mozirski in gornjegrajski župan. Posebej velja omeniti prisotnost predsednika GZ Slovenije Er
nesta Örija in pa poveljnika Savinjsko šaleškega poveljstva Darka Koželja. Prav prvi je  s svojo 
razpravo pomembno prispeval k razvoju dogodkov samega zbora.

Samo delo občnega zbora velja temat
sko deliti na dva dela. In sicer delo 
zveze v preteklih štiridesetih letih, s 
poudarkom na aktivnosti preteklega 
leta, in drugi del, ki se je  navezoval na 
ustanovitev oziroma preoblikovanje v 
Gasilsko zvezo Zgornje Savinjske doline. 
V poročilu minulega obdobja je  pred
sednik zveze Franc Terbovšek nanizal 
aktivnosti, s katerimi so se spopadali. 
Med drugim so po njegovih besedah 
aktivno spremljali zakonodajne akte, 
kateri se nanašajo na organiziranost 
gasilstva, izvedli so lastninsko preoblik
ovanje gasilskih domov in imovine, or
ganizirali preverjanje psihofizičnih spo
sobnosti članstva in uresničili vse naloge 
s področja izobraževanja. Za delo 
društev so namenili v preteklem letu 
5,6 milijona tolarjev, in društvom plačali 
zavarovanje članstva in tehnike. Ob tem 
je  Terbovšek poudaril, da so rezultati 
delo vseh, in se kritično dotaknil članov 
predsedstva, kateri menda v nezadostni 
meri prenašajo dogovorjene sklepe v 
lastna društva. Zanimivo je  bilo tudi 
poročilo nadzornega odbora, v katerem 
je  bilo nedvoumno rečeno, da so se v 
preteklem obdobju dogajale predvsem 
na finančnem polju določene nepravil
nosti. Gre za to, da se nekatere knjižbe 
ne ujemajo z dejanskim stanjem. Menda 
so odgovorni del tega vprašanja že 
uspeli rešiti, kljub temu je, tako pred
sednik nadzornega odbora Jože Remšak, 
odprto moralno vprašanje. Nekoliko pre
senetljivo ostaja dejstvo, da so delegati 
tudi po tem poročilu sprejeli zaključni 
račun za leto 1994 brez vprašanj ali 
zahtev po dodatnem pojasnilu.
S to točko je bil prvi del občnega 
zbora zaokrožen in na nek način 
sklepno dejanje OGZ Mozirje, ki je  s 
tem trenutkom pravno in fizično prene
hala delovati in obstojati. V  nadaljevanju 
so delegati soglasno sprejeli predlog o 
preoblikovanju v Gasilsko zvezo Zgornje 
Savinjske doline. Gre za, na občnih 
zborih društev sprejeto obliko pove
zovanja oziroma nadaljevanje kon
tinuitete dela, saj so ponovno brez 
razprave podaljšali mandat obstoječemu

vodstvu in na novo izvolili častno razso
dišče. Pri sprejemu statuta so se nek
oliko kresala mnenja okoli bodočega 
sedeža zveze, katerega naj bi po

Ernest Öri

mnenju nekaterih delegatov preselili iz 
Mozirja v Nazarje. Predlog v osnovi ni 
naletel na odpor, je  pa po besedah 
predsednika zveze potrebno speljati 
potreben postopek. Kljub temu je  ostalo 
v statutu zapisano, da je  sedež zveze v 
Mozirju. Nekoliko se je  zapletalo tudi 
pri obravnavi finančnega plana zveze za 
tekoče leto. Gre za to, da je po 
mnenju nekaterih 20% sredstev za de
lovanje zveze preveč in da je  10% tisto 
pravo razmerje, ki še zagotavlja 
nemoteno delo društev. Slednjo vari
anto, ki pa ni bila sprejeta, je  podprl 
tudi župan Ivan Purnat, nakar je  pred
sednik preoblikovane zveze Franc Ter
bovšek celo razmišljal o odstopu, v 
kolikor se za predlagano višino ne 
dogovorijo. Kakorkoli že, dejstvo je, da 
so se v štirih od petih občin odločili za 
predlagano (izsiljeno?) možnost, medtem 
ko bodo gasilci iz občine Gornji Grad 
zvezi nakazovali sredstva na podlagi 
izkazanega delovanja. Višino bo, razen 
za prvo polletje, določalo občinsko po

veljstvo. Edi Mavrič, foto: C. Sem



]£ O .M E N T  O
Gasilstvo v dolini na 

dveh bregovih?
Dolgo pričakovan, poznavalcem razmer je gotovo tudi poznan 
vzrok zamika, občni zbor gasilcev Zgornje Savinjske doline je 
pod streho. Formalno preimenovana zveza, kot da nekako nego
tova v lastno enotnost, bo odslej obstojala in obstala na te
melju volje novih lokalnih skupnosti. Še bolj pravilno: gasilcev 
znotraj le-teh.
Sam občni zbor je pokazal veliko mero nepripravljenosti vod
stva za samo preoblikovanje, da o sami operativni izvedbi 
(vodenju) le-tega ne izgubljamo besed. Ocena o dobrem, ki 
govori o delu zveze in sodelovanju z društvi, je precej subjek
tivna in podvržena različnim vrednostnim sodbam. Nekako ni 
moč izgubiti občutka, da je razkorak med društvi in zvezo, in 
ta je očiten, nekoliko starejšega datuma, kot pa samo preoblik
ovanje bivše občine v pet novih in s tem prehod na drugačne 
temelje organiziranja in financiranja. Sam zbor je očitne 
razpoke samo nakazal, kot da so se v nazarskem gasilskem 
domu zbrali ugledni diplomati, ni pa odstrl zavese nezado
voljstva, ki ga je po društvih še kako možno občutiti. Nekje 
bolj, spet drugje manj. Kot da je vodstvo zveze in s tem 
seveda zveza sama izgubila stik z bazo. Pa vendar, društva so 
se že na svojih zborih opredelila za Gasilsko zvezo Zgornje 
Savinjske doline, zato ne vzdrži očitek, da se želijo nekateri 
"zaplankati" v okvire novonastalih občin. Nasprotno, prav gasil
ska baza je bila ena prvih organiziranosti nasploh, ki se je 
potrebe povezovanja zavedala in se še zaveda. Kje je torej 
kamen spotike?
Ne bo daleč od resnice, če zapišemo, da gre v prvi vrsti za 
okorelost zveze, iz katere sledi dolgotrajno kategorično vztra
janje na lastnih okopih. Zadnje, še vedno ne dovolj v širino 
pojasnjene finančne malverzacije zaupanja nikakor ne krepijo. 
Mimogrede povedano, tudi gasilska organizacija se bo morala 
počasi zavedati, da sta škarje in platno finančne delitve prešli 
na društva. In ta prvenstveno morajo zagotoviti vire za lastne 
operativne potrebe. Ostalo je nadgradnja in stvar dogovora. 
Predvsem dogovora.
Ob tem se velja dotakniti tudi odgovornih po društvih, ki 
očitno premalo pozornosti posvečajo spremembam, ki se malo
dane vsakodnevno odvijajo pred njihovimi nosovi. Ne gre si 
drugače razlagati skorajda avtomatiziranega sprejema statuta 
zveze, brez temeljite priprave in analize, pa plana dela in fi
nančnega plana. Zdi se vse preveč na pamet, iz tega sledi 
nezadovoljstvo in konfliktne situacije. Eno je vendarle gotovo. 
Vedno in povsod ne bo pri roki avtoritativni predsednik GZ 
Slovenije Ernest Öeri, da bi s svojim posredovanjem "reševal" 
stvari, ki so sicer vodstvu zveze že ušle iz rok. Vsaj na 
občnem zboru je bilo tako. Ob tem seveda inštitut objektivne 
odgovornosti ne more biti zanemarljiv. To velja za sleherega v 
gasilskih vrstah. Odgovornost pred zakonom in ljudmi je velika 
in za operativce celo kazensko opredeljena. To pa ni več tista 
meja dopustnega, zaradi česar je, ker se pač poznamo in smo 
prijatelji, določene pomankljivosti še tolerirati. Kot je rekel pred
sednik Oeri, potrebno bo dopustiti tudi času, da skristalizira 
položaj gasilskih organizacij, najprej v okvirih lastnih občin in 
na temelju teh spoznanj stvari dopolnjevati oziroma spreminjati 
administrativno organiziranost v nadaljne faze. Nekaj je vendar, 
kar zapisujemo z gotovostjo. Gasilstvo v dolini ni na dveh bre
govih zaradi nove lokalne samouprave, ki je pač prinesla znane 
in in upali smo, tudi pričakovane spremembe. Vzroki so druge 
narave, globji, tudi po zadnjem zboru neopredeljeni. So pa po 
našem prepričanju premostljivi, seveda pod pogojem, da tudi 
levica ve, kaj dela desnica. Čas pač spreminja razmere, ljudi in 

pogoje. EDI MAVRIČ

ZŠAM Zgornje Savinjske doline

Jubilej zveze in regijska 
proslava

Trinajsti julij je dan, katerega šoferji in avtome
haniki praznujejo kot svoj stanovski praznik.
Ni torej naključje, da so 40- navkljub pa so šoferji in
letnico ZŠAM Zgornje Savin
jske doline in 25-letnico 
šoferske organizacije celjske 
regije praznovali ob tem 
njihovem pomembnem datu
mu. Preko 260 uniformi-

Viktor Kovač

avtomehaniki ostajali in os
tali prijatelji, homogeni na 
cesti in marsikateremu mla
demu vozniku tudi vzorniki. 
Posebno se je  Kovač v svo
jem  govoru spomnil stare
jših, ustanovnih članov, ki so 
s svojim delom orali ledino 
in poznejšim omogočili or
ganizirano delo vzgoje in 

•'preventive v cestnem pro
metu. Lojze Šobec, predsed
nik regijskega združenja, pa 
je  med drugim poudaril po
membno vlogo, ki jo  je  regi
jska zveza odigrala pri 
uveljavljanju pravic zapo
slenih v prometu in trans
portu ter sodelovanje pri 
nastajanju nove zakonodaje. 
Po njegovem je  bil odnos 
med združenji vseskozi 
dober in sodelovanje vzorno. 
V dvorani gornjegrajskega 
kulturnega doma so zas
lužnim članom podelili ju
bilejne plakete ob 40-letnici 
združenja za dolgoletno de
lo v društvu in organizaciji, 
plaketi s srebrnim vencem, 
plakete ob 25-letnici de
lovanja ZŠAM celjske regije. 
Zaslužnim starejšim članom 
združenja pa so bile 
podeljene plakete častnega 
članstva v organizaciji.

Edi Mavrič, 
foto: Sašo Bernardi

rančev se je  16. julija zbralo 
v Gornjem Gradu in s svo
jim slavjem popestrilo do
godke ob tamkajšnjem ob
činskem prazniku.
Društvo šoferjev je  bilo us
tanovljeno leta 1955, na ura
dni vpis v register društev 
pa so morali počakati do 
naslednjega leta. Že leta 
1964 so pri takratni ZŠAM 
Mozirje ustanovili avto šolo, 
ki je  delovala neprekinjeno 
do 1991. leta. Po besedah 
govornika Viktorja Kovača, 
predsednika ZŠAM, je  zveza 
v vseh teh letih doživljala 
vzpone in padce, vsemu

Plaketa s srebrnim vencem:
Hanžič Ignac, Rosenstein Anton 
Častni člani:
Govek Alojz, Levar Mirko, Miklavc Stanko, Natek 
Karel st. Piki Anton, Planovšek Jože, Deleja Marija, 
Turk Anton st.
Plakete ob 25-letnici delovanja ZŠAM celiske regije: 
ZŠAM Mozirje, Celje, Žalec, Velenje, Slovenske Kon
jice, Rogaška Slatina, Laško, ZZŠAM Slovenije, Viktor 
Kovač, Sandi Čopar 
Plakete tovarištva:
Bajrič Jože, Čopar Poldica, Filač Jakob, Miklavc 
Franc, Pavlič Anica, Turk Jože, Veršnik Franc, Zajc 
Franc, Žunter Ivan



Gasilsko poveljstvo občine Gornji Grad

Prvo občinsko 
tekmovanje

V sklop dogodkov ob prazniku 
občine Gornji Grad sodi tudi 
prvo tekmovanje gasilskih de
setin, ki je potekalo pod pok
roviteljstvom župana občine. 
Izvedba le-tega je bila zaupana 
gasilcem iz Nove Štifte, ki so 
nalogo izpeljali na dovolj 
kvalitetnem nivoju. Sploh če 
imamo v mislih, da je ven
darle šlo za prvo tovrstno 
tekmovanje v okviru lastne 
občine. Pa še nekaj je, kar 
nikakor ne sme biti zanemar
ljivo. Vse tekmovalne desetine 
so čutile pomembnost in pri
padnost, ki se na tekmovanjih 
višjega ranga nekoliko izgubi 
in izniči. Ob tem ne gre zane

marjati pomembnosti druženja, 
ki je za gasilce še kako 
življenjsko. Po zaključku tek
movanja je tekmovalne deset
ine pozdravil in najboljšim 
podelil pokale pokrovitelj, 
župan Toni Rifelj.
Rezultati:
člani A: 1. Nova Štifta, 2. 
Bočna; članice A: 1. Nova
Štifta; člani B: 1. Nova Štifta,
2. Gornji Grad, 3. Bočna; mlad
inci: 1. Nova Štifta, 2. Bočna,
3. Gornji Grad; mladinke: 1. 
Gornji Grad; pionirji: 1. Gornji 
Grad, 2. Nova Štifta, 3. Bočna; 
pionirke: 1. Bočna, 2. Nova 
Štifta.

Edi Mavrič

K U L T U R A
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Horvata razstavljata
v Ljubljani

V galeriji Avla Nove Ljubljanske banke v Ljubljani 
sta se v sklopu ciklusa "očetje in sinovi, matere in 
hčere" predstavila oče Jože Horvat - Jaki in sin 
r .n n n  H orva t.

Goran Horvat in Jože Horvat - Jaki

Goran Horvat: Fantastični Jadran, 
olje / platno, 70 x 100 cm, 1993

11. julija so otvorili njuno 
razstavo, ki bo trajala do 5. 
avgusta.
Jože Horvat - Jaki je zak
orakal na svojo umetniško 
pot v  deželi ob Muri. Od 
tod se je  v težkih socialnih 
razmerah prebil preko ovir 
akademske selekcije in v 
štirih desetletjih osvojil svet 
umetnosti od Rio de Janeira, 
New Yorka, Sao Paola, mimo 
evropskih galerij vse do 
Tokia in avstralskega 
Sydneya.
Izbruh nenevadno originalne, 
osebnostno neponovljive us
tvarjalne energije mojstra 
Jakija je  osupnil svet. Od 
renesanse sem ne poznamo 
tolikšne tehnološke razno
vrstnosti v enem samem 
umetniku. Jakijevo osnovno 
izrazno sredstvo je  grafika 
(črta, gravura, lavirana risba). 
Svojo umetniško govorico pa 
je izpopolnjeval tudi v 
drugih tehnoloških različicah, 
od klasičnih slikarskih in 
odtiskovalskih tehnik, do 
keramike, tapiserije, freske, 
tapet, ročne izdelave papirja, 
vitražnega stekla... 'Jaki nas 
pušča, da sami iščemo in 
odkrivamo užitke v labirintih 
njegove nadrealistične pri
povedi in si ustvarjamo vsak 
svojo resnico. Konflikt nje
govih grozljivih prispodob z 
odrešujočo lepoto fantazije 
nas hkrati vznemirja in po
mirja," je  v  uvodniku med 
druhim zapisal profesor Vla
do Sagadin.
Goran Horvat, član zveze 
društev slovenskih likovnih 
umetnikov, je  začel svojo

ustvarjalno pot sredi 70-let, 
ko je  bil še študent na 
fakulteti za strojništvo v 
Ljubljani.
Goranova prva platna zrcalijo 
njegovo motivno in formalno 
naslonitev na očetovo umet
nost. Kmalu pa je  razkril in 
predstavil svojo lastno ik
onografijo. Na eni od nje
govih slik opazimo skupaj 
portret očeta, matere, brata, 
razpetega Kristusa na križu, 
narisan zemljevid Afrike, v 
kateri potekajo politični in 
vojaški spopadi, v središču 
kompozicijske zasnovane sli
ke pa veliko zobato kolo 
kot simbol, gibalo časa doga
janja in trajanja, hkrati pa 
hladnega mehanskega stroja, 
ki melje vse pred seboj. V 
80. letih nastane ob Gora
novem študijskem bivanju v 
Parizu njegov ciklus slik z 
naslovom Pariški spomini. 
Pariškemu ciklusu sledijo 
poleg že številnih drugih 
njegove slike z zanj značil
nimi izvedbami Kiklopa, Pre
roka, Panonskega mornarja 
idr. Pripravil je  številne cik
luse: Božanska komedija, Mr
tva priroda, knjigo Sveto pis
mo - Stara zaveza in nazad
nje ciklus Biseri Zgornje Sav
injske doline.
Jabolko ne pade daleč od 
drevesa. Tako starejša kot 
mlajša jablana jablana še (že) 
obilno in bogato rodita. 
Razstava - vredna ogleda - 
je  odprta vsakomur...

Slavica Slapnik, 
foto: TOP



Primož pri Ljubnem

Srečanje kmečkih družin

Prijetno razpoloženje med udeleženci srečanja družin
Občinski odbor Slovenske ljudske stranke Ljubno ob Savinji 
je v nedeljo, 23. julija pri cerkvi sv. Primoža organiziral 
tradicionalno srečanje kmečkih družin.
Letošnje srečanje, ki je  bilo posvečeno 5. obletnici prvih 
demokratičnih volitev v  Sloveniji, se je  začelo z mašo ob 
11. uri, po njej pa so udeleženci srečanja prisluhnili kul
turnemu programu in pozdravnim govorom poslancev SLS v 
Državnem zboru dr. Janeza Podobnika in dr. Franca Zagožna, 
županje in predsednika sveta občine Ljubno Anke Rakun in 
Stanka Zagožna ter predsednika zgornjesavinjskega odbora 
SLS Andreja Presečnika. Prijetno razpoloženje je  številne 
udeležence zadržalo v lepem okolju še dolge urice. Več o 
samem srečanju pa v naslednji številki.

Franci Kotnik, foto: Ciril Sem

MLADI DOPISNIKI

Hobotnica

P  teli, p te li hobotnica, 

zavrti Se o U i  nas, 

da ho fcpii la Spas.

p fe ii ,  p fe ii hobotnica, 

in ne deta} si shrhi,

Žerovnik 
Gornji Grad

40 službenih let 
šolnika

Ko je prišel kot mlad učitelj iskat prvo službo na 
šolo, meseca oktobra leta ’54, ga je upravitelj v 
Šmartnem ob Paki premeril od nog do glave, po
gledal na urnik, kje ima še prazne lise in odločil: 
"Matematika, telovadba, petje in za zbor nimam no
benega, klavir imaš pa v farofu.11 Tako se je začela, 
brez "glihanja", učiteljska pot Jožeta Prislana iz Moz
irja. Letos je zaključil s poučevanjem mladih rodov in 
stopil v mirnejše obdobje življenja.

Rojen je 8. decembra 1933. 
Njegovo življenjsko delo je 
bilo učenje in vzgajanje otrok 
v njihovem najobčutljivejšem 
obdobju. Kdo ne pozna člo-

hiši. V šolski stavbi pa sta 
stanovala tudi upraviteljica in 
šolski inšpektor. Inšpektor Mi
lan Habjanič je imel težji slu
žbeni motor Puch 175 in Jo-

Jože Prislan

veka, ki je vedno dihal s kra
jem, kjer je živel, deloval in 
se vedno znova udejstvoval na 
kulturnem področju. Del sebe 
je vložil v utrip doline in 
dokazal, sebi in drugim, da 
mu ni prav nič vseeno, kako 
se stvari okoli njega odvijajo. 
Jože je bil štipendist občine 
Mozirje in je  po enem letu 
poučevanja v Šmartnem ob 
Paki dobil zaposlitev na OŠ 
Gorica ob Dreti. Oddelki so 
bili kombinirani po dva razre
da skupaj. Režim je bil dokaj 
strog. Delovniki so potekali po 
ustaljenem dnevnem redu. Po
učevanje, kosilo, skupno pisan
je priprav v zbornici, malo ka
sneje pa, za isto mizo, igranje 
namiznega tenisa. Tudi stano
vanje je imel Jože v šolski

žetu je bil zelo všeč. Vprašal 
je inšpektorja, kako bi lahko 
prišel do takšnega motorja. In 
le-ta mu je odgovoril: "Če greš 
za učitelja v Rastke, boš zas
lužil dvakrat več in lahko boš 
vzel kredit za motor." In res 
je Jože v šolskem letu 
1957/58 odšel na novo služ
beno mesto blizu Ljubnega, 
kjer je učil dopoldne višje 
razrede, popoldne pa nižje 
razrede. Stanoval je na Ljub
nem. Vsako jutro je natovoril 
malico za učence na motor in 
jo peljal v Rastke. Živo so mu 
ostali v spominu šolski izleti. 
Zaradi slabih vez so odšli na 
izlet v Postojno dan prej. Na 
vlaku je bilo potrebno dvakrat 
presesti, na željeni cilj so 
dospeli zelo zgodaj zjutraj. Ob



UUDJE IN DOGODKI

sedmih zjutraj so že bili pri Postojnski jami, 
v opoldanskem času pa je  bilo treba kreniti 
proti domu, da so dospeli do poznih 
večernih ur v Šmartno ob Paki in do red
nega avtobusa. V šolskem letu 1961/62 je  
službovanje nadaljeval na ljubenski šoli, kot 
učitelj tretjega razreda, tehnike in fizike. 
I.eta 1966, po odhodu Rajka Hafnerja, je  

Jože postal ravnatelj. Ves čas je  še tudi 
poučeval del tehnične vzgoje in bil 30 let 
mentor fotokrožka in prometne vzgoje na 
višji stopnji.

Zahtevno delo ravnatelja je opravljal vse do 
"Teta T99Ö7 V tem obdobju je osnovno' šolo 

obiskovalo mnogo generacij. Ukinile so se 
podružnične šole (Rastke, Radmirje), zgrajena 
je bila nova šola na Ljubnem, začel se je 
organiziran prevoz učencev iz oddaljenejših 
zaselkov, žal pa število učencev v teh letih 
vse do danes upada. Bivši ravnatelj osnovne 
šole je ponosen na učitelje, po zaslugi 
katerih je ljubenska šola dobila svoj ugled, 
prav tako pa na učence, ki so nadaljevali 
šolanje na srednjih, višjih in visokih šolah in 
se razvili v obetavne osebnosti. Pravi, da so 

■ se njegovi učenci v živtjenjtf dobro znašli in 
da je to zanj naj-večje veselje. Sil mu bilo 
po godu, če se starši niso zavzemali za izo
brazbo in vzgojo otrok. Poleg tega pa 
priznava, da je bilo včasih delo z učenci 
lažje kot je to danes. Z novimi časi, s 
spoznanji, da je vsak otrok osebnost zase, 
so se v šolstvo uvedle nove metode dela. 
Včasih so vse otroke primerjali z najboljšim 
učencem v razredu, zdaj -pa vsakega le s

-samim seboj. -To terja..od- -učitelja mnogo
znanja, sposobnosti in psihologije. Motijo ga 
težave glede poklicne odločitve, saj si je 
marsikateri učenec .prisiljen izbrati neustrezen 
poklic. Poleg tega navaja kritiko glede 
nezadostnega privajanja učencev na življenje. 
Določene vrednote niso več zastopane v šoli.
In še nekaj ugotavlja. Včasih je  bilo proslav 
preveč, danes jih je  premalo. Seveda pa je  
mnogo tudi pozitivnega v razvoju šolstva.

. Všeč- mu je več sredstev za- šole, nižji nor
mativi o številu učencev v oddelkih, razvoj 
glasbene šole, možna napredovanja učiteljev 
v mentorje, svetovalce in svetnike ter drugo. 
Ponosen je na bilten "Ljubno nekoč in 
danes", asfaltno in atletsko igrišče na Forštu, 
na pivi vrtec (1975), na tri razstave: razstavo 
starin leta 1974. razstavo pletenin in vezenin . 
leta 1978 ter razstavo o flosarjdi leta 1978 
ter na vse likovne razstave, ki so popestrile 
.vsakoletni. .FJosarski bal,, šoli pa ..dale novo. .
-likovno delo. -L L----- :_7- - 7 7 - .... .—
Jože Prislan-bi se ob ponovni izbiri poklica 
spet odločil za poklic učitelja. V veselje mu 
je  učence nekaj naučiti - jim  dati del sebe 
in doseči uspeh na svojem področju. Časi so 
se-od-takrat; 
kruha in jabolko, zelo spremenili, Za svoje 
dolgoletno udejstvovanje na mnogih po
dročjih je  prejel državno odlikovanje ter 
številne plakete in priznanja. Njegovi 
“zapolnjeni dnevi" bodo ostali zapisani v 
srcih tudi vseh, ki ga poznamo. Odločil se 
je, da bo stik s šolo in učenci ohranil z 
nadaljnjim mentorstvom modelarskega krožka. 
Druženje, s šolarji ohranja mlado srce. Še 
veliko zdravih let in umirjenejšega življenja 
želimo našemu dolgoletnemu šolniku.

Slavica Slapnik

Stevo Farbaš z Rečice ob Savinji

Mojstrovine njegovih rok
Na Rečici živi mož, ki mu vsak nov dan pomeni nov izziv. Vsak pred
met pomeni zanj razmišljanje o tem, kako je  izdelan, kako bi ga 
bilo m ogoče izdelati drugače in kako ga upodobiti. Gotovo prav v 
tem tiči razlog, da se mož ukvarja tudi z izdelovanjem lesenih pred
metov, ki so verodostojna kopija originalov v pomanjšani obliki.

Stevo, ki sedaj že nekaj let uživa zas
luženo pokojnino, je  večino svoje de
lovne dobe opravil v Cestnem podjetju 
Celje, kjer je  delal nekaj časa kot delo
vodja in nato v projektivi. Že v tistem 
času je  odkril svoj smisel za upo
dabljanje in tako so nastali številni os
nutki za razne značke in priznanja. Na
jveč teli je izdelal za strelsko organi
zacijo, kjer je  bil dolga leta aktiven 
tekmovalec, sodnik in njen funkcionar. 
Na to obdobje ga spominjajo diplome 

_ za .osvojena, najvišja mesta na tekmovan
jih in druga priznanja. Tudi planinskemu 
društvu in planinarjenju nasploh je  pos
večal veliko svojega časa. Med drugim 
je narisal tudi osnutek značke, ki jo  je 
ob 90-letnici Mozirske koče izdalo Plan
insko društvo Mozirje. Isti motiv bo 
uporabljen tudi za 100-letnico koče, ki 
bo prihodnje leto.

_ S teni obdobjem je  povezano tudi sode
lovanje s Tinetom Aubrehtom iz Moz
irja, tako po športni plati kot tudi po 
poslovni plati. Kajti Stevo je za urar
skega mojstra izdeloval lesena ohišja za 
stenske ure. Kdove, koliko je  v tem. 
času izdelal različnih poročnih daril, 
lesenih seveda. V zadnjem obdobju pa 
je  njegovo delo največ povezano s ko- 

-zotei,— Sprva je- izdeloval stranske po
dobe kozolcev, ki se obesijo na steno, 
potem pa . ga je  premagal izziv in lotil 
se je  izdelave celega kozolca v poman
jšani obliki.
Za osnovo mu je služil Prislanov ko
zolec na Rečici, ki mu je najbližji. Ko si 

- je  narisal- kozolec v-vseli štirih pogledih 
in risbe opremil z merami, se je  pričelo 

-potrpežljivo ..delo izdelave . posameznih 
sestavnih - delov. 8 stebrov, 8 prečnih 
leg, 6 vzdolžnih leg, 16 prečnikov, 18 
rant, 24 prečnih križnikov, 16 lokov, 16 
špir.ovcev itd., itd.. Preko 450 sestavnih 

ov je  - bilo 
je  potrebno prišteti še 600 kosov (le
sene) opeke v obliki bobrovca, s katero

je krit kozolec. In potem za "poslastico" 
še natančno izdelani koš, srp, kosa, 
cepec, grablje, vile, hlapeč, klep, teTige 
in nazadnje še lojtr'čni voz. Ta je sam 
zase že prava mojstrovina, saj je  izde
lan v vseh detajlih vključno z zavorami. 
Vse skupaj je narejeno v merilu 1:20, 
Stevo pa ob tem doda, da je dejanske 
zunanje mere kozolca malenkostno spre
menil, saj je Prislanov nekoliko neti-

Stevo Farbaiš z Rečice 
ob svoji mojstrovini iz lesa

pičnih mer.
Preko 300 u r -d e la - je  Stevo vložil v
"svoj" kozolec. Ali je  to sploh mogoče
realnoj plačati? Stevo ,skromno^skotmgrie
z rameni in odločno izjavi, da se česa
podobnega ne bo nikoli več lotil. Toda,
saj vsi vemo, kako je  z zarečenim
kruhom: več ga j e ,  več se ga poje.
Zato tudi te izjave ni jemati povsem za
gotovo. Kajti žilica tudi v prihodnje ne

. , , . bo dala miru rečiškeinu mojstru. Želimo
izdelati,- o|un—pa----

bran c i Kotnik

S A V I N J S K I H  N O V I C !  

I n  n e  b o  v a m  ž a l !



GOST MESECA

Pogovor z Andrejem  Kurentom o n jegovi igralski poti, o n jegovih  izkušnjah v gledališču in na akadem iji, o  tem, 
kako je  doživ lja l smrti Staneta Severja in Borisa Kralja, o sodelovanju z gorn jegrajsk im i gledališčniki in še o 

čem

"Igralec se drži gledališča kot klop."
Andreja Kurenta, dramskega 
igralca in režiserja, nam prav 
posebej ni treba predstavljati. 
Zgornjesavinjčani se ga poleg 
njegovih odličnih vlog Ka
ligule, Kantorja, Križevca, 
Bernarda in številnih drugih 
spominjamo kot režiserja 
nekaterih predstav na gornje
grajskem odru. Pogovor z 
njim je bil zato zanimiv splet 
spominov na preteklost z 
vidika sedanjosti.
SN: G. Kurent, pri brskanju 
po literaturi najprej na
letimo na zanimiv podatek, 
da ste bili rojeni v Beo
gradu. Kako to?
KURENT: Moj oče je bil vo
jaški uradnik in ti so bili 
razporejeni po potrebi službe. 
Bil je še avstrijski računski 
oficir in je kot tak prišel v 
kraljevo jugoslovansko vojsko. 
Služboval je  v različnih mes
tih. Tako se je moj brat rodil 
v- Osijeku, jaz se-spominjam 
Zaječarja, vmes so bili tudi v 
Kosovski Mitroviči. Moja 
mama je vedno rekla, da je 
trikrat seliti se in enkrat 
pogoreti isto. Naneslo je pač, 
da sem bil rojen v Beogradu. 
Oče je šel potem predčasno 
v pokoj, da sem lahko začel 
hoditi v slovensko šolo.
SN: Kako je  v vas zorela 
odločitev, da postanete ig
ralec? To ne pride kar čez 
noč...
KURENT: Čeprav sem že leto 
dni v pokoju, si tega 
vprašanja nisem nikoli pose
bej zastavljal. Nekoč so me 
povabili v farovž v Šiški, da 
sem igral v lutkovni igri. Bilo 
jim je všeč in kot otrok sem 
bil pohval vesel. Seveda je 
potem dozorelo * marsikaj, na
jvažnejša ..stvar . pa je. bila 
gotovo .ena zelo srečna pom- 

- iad. -To je- bilo leta- 1945, ko 
je bilo konec vojne. Ne da 
se povedati, kakšno je bilo 

To 'olajšanj^',''kakšlia "sreča' itas" 
je prevzela, da je morije 
konec.
Vključil sem se v kulturno 
umetniško društvo in ker ne 
znam ne plesati ne peti, sem 
šel h gledališki skupini, ki jo 
je vodil ITance Jamnik. Osem

mesecev smo se učili igro z 
naslovom Izpit za življenje. 
Dobivali smo se v prostorih 
sedanje akademije, kjer so 
bili takrat prostori KUD Ka
juh. To je bila predstava, iz

'katere...se je odločilo za
gledališče kakšnih deset ude
ležencev, med njimi tudi Niko 
Matulj, Mile Korun, Mina 
Jeraj... To je  bil skoraj prvi 
rod ljubljanske akademije. 
Gledališče mi je pomenilo iz
ziv. V začetku sem sicer mis
lil, da bi šel študirat nekaj 
koristnega, recimo nekaj tak
šnega, kar je zelo težko, na 
primer montanistiko ali me
talurgijo barvnih kovin. Človek 
je takrat moral nekaj pris
pevati. In zakaj ne na ta

da to ne sme propasti, da 
mora ostati na isti ravni. 
Rodovi študentov akademije, 
ki so prišli za nami, niso 
imeli takšnega zagona kot mi, 
ampak so šli v gledališče 
zaradi osebnifT amBiajTTö" je" 
počasi ustvarjalo določene 
razpoke v kolektivu in ravno 
o tem sem razmišljal zadnjič, 
ko je umrl Boris Kralj. On se 
je namreč predčasno upokojil 
ravno zaradi trpljenja, ki ga 
je čutil zaradi tega, ker 
gledališče ni bilo več takšno, 
kakršnega smo dobili.' '
SN: Boris Kralj v svoji
knjigi__govori o nenehnem
bežanju in iskanju skozi 
različna obdobja svojega 
življenja. Verjetno je  tudi

niti s svojim časom niti z 
načinom, kako bo igral. Šele 
na predstavi kdaj pa kdaj 
pride do , tiste . svobode, da 
dirigira občinstvu. To pa je 
malokdaj. Sicer je le kolesce 

'‘v“ ” mehanizmü. ' Tn ~  težko j e "  
temu "biti kolesce" reči "vse 
je  dal".
SN: Skupaj s Kraljem, Ro
zmanom * in Součkom ste 
sodili v • tretjo generacijo 
akademije. Postali ste go
nilna sila Drame in na svo
jih plečih nosili glavno 
breme. 1
KURENT: To verjetno drži. Še 
posebej za Kralja.
SN: Kakšen pa je  bil odnos 
s politiko? Ali se je  poli
tika . skušala . širiti tudi 
preko gledališča? Recimo s 
cenzuro? '
KURENT: j Nikoli nisem imel 
občutka, da se politika v 
smislu cefizure vtika v gle- 

—dahščfrr Glejter-4o—senv - l>il--v—  
Rusiji, so, me spraševali, če 
imamo cenzuro. "Ne," sem 
rekel. "Pojem pa- morate imeti 
krasno gledališče," so dejali. 

-jAjjipak v^tem  ;je  skrit para
doks! Kajti če je formalna 
cenzura, «je -- 'treb a  ustreči 
njenim zahtevam, pa kljub 
temu povIdathTišto, o čemeč- 
se. lahko jzobraženci pogovar
jajo sam9 preko._  gledališča,...
Cenzura je torej neke vrste 
izziv, kajti dviguje prag. No, 
kot sem člejal, takšne politike 
pri nas pi bilo, je pa bila 
neke držge ” vtste politika:"

Andrej Kurent: "Gledališče mi je  
pomenilo izziv."

način? No, to moje načelo se 
je potem sprevrglo v drugo 
načelo:- grem h -gledališču, ker. 
bom tam o svojem neuspehu 

"poučen pri priči.
SN: Potem ste vso svojo 
delovno dobo preživeli v 
ljubljanski Drami?
KURENT; Res je—Preživel sem- 
tudi vse njene krize in mis
lim, da je Drama v teli krizah 
po krivici potegnila krajši 
konec. Te krize so bile neke 
vrste reakcija na zahtevek 
starega rodu igralcev, od 
katerih smo gledališče dobili,

na vaši poti ostalo marsikaj 
neodkritega. Ali pa bi la
hko rekli: "Vse-je dal...“ .....
KURENT: To je zelo vzneseno 
rečeno: vse je  dal. Seveda," saj " 
drugega ni mogelt Iz gleda- " 
lišča noben igralec ne odide. 
Gledališče prezirajo samo tisti

- -igrald.- -ki - jilr- -žvižgi -odženejo__
z odra. To je rekel star fran
coski enciklopedist. Igralec se 
drži gledališča kot klop. To je 
neke vrste suženjstvo pod 
palico drugega sužnja. Tudi 
to so njegove besede. 
Skratka, igralec ne razpolaga

kako* se kdo preriva k vrlitt.* 
Tudi to ĵe namreč politika, 
saj se velikokrat poslužuje 
parol časa.
SN: K ot; razmeroma mlad
igra lec  ste bilr priča smrti * 
Staneta Severja, ki še  ̂ da- 

"hies veffa " " " z i  ̂"'"enega "' Tfa- 
-jboljših igralcev. Pred- krat—;; 
kim pa ;smo doživeli, kot 
ste že $ami omenili, smrt 
•Borisa- Kraljtr;* Kako *-vr--po-“ "' 
doživljat? te dogodke? 
KURENT:' Ko je umrl Stane 
Sever, se mi je velikokrat 
zdelo,, da, je. še. tako lepa in 
uspešna predstava odveč, če 
je ne bo' videl Stane. On je 
prišel v spor z ljudmi, ki so
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prišli v gledališče iz politične nomenkla
ture in so želeli razširjati vpliv svojih 
nazorov tudi z gledališčem. Pri tem so 
zagrešili neprimerno vodstveno potezo in 
Sever jim je odrekal pravico tako ravnati 
z gledališčem. Ker pa so to bili spretni 
možje, so to porabili za spor med njim 
in igralci, ki so bili lačni uveljavitve. To 
se je potem žalostno končalo, saj je 
Sever to občutil kot nekaj popolnoma 
nerazumljivega. Na njem je ležalo breme 
odgovornosti: ali sem naredil kaj narobe, 
če trdim, kar je povsem jasno, da se 
tako ne sme ravnati z gledališčem? Šlo 
je za posamezne repertoarske in zased
bene poteze. In ta pritisk ga je "zadušil". 
To je težka stvar. Nihče ni kriv in ven
dar so ga ubili. Na prazen prostor, ki ga 
je Sever pustil za sabo, ni nikoli nihče 
stopil.
SN: Ob smrti Borisa Kralja pa dobi 
človek občutek, da ga je  okolje zavr
glo oziroma da je  s svojega jaza 
odvrgel vsa bremena in odšel izven 
vsega dogajanja. Kot da igralci ne bi 
umirali "normalno"?
KURENT: Ko smo nekoč gostovali na 
Češkem, nas je na odru pozdravil zelo 
star igralec, ki je v Ljubljani nastopal še 
v stari Avstriji. Spomnim se, da mi je 
takrat Sever rekel: "Vidiš, kakšno starost 
tukaj dosegajo igralci..."
SN: Jim mirno plava barka...
KURENT: Da. Tudi pri nas smo imeli 
nekaj nestorjev, vendar to so bili posebni 
ljudje. Ne bi se mogel strinjati s tistimi, 
ki trdijo, da je Slovenija mačeha za kul
turo. To ni res. Veliko se da za kulturo, 
le zapravi se preveč. Pomembnejše je 
dobro izumiti kot veliko zapraviti. Re
cimo, scenografija je stvar, ki je  lahko 
tudi poceni, mora pa biti dobro zraščena 
z vsebino, s predstavo. To sem najbolje 
videl takrat, ko sem bil dvakrat vršilec 
dolžnosti direktorja Drame.
SN: Kakšno pa je  vaše mnenje o 
slovenski kulturni politiki?
KURENT: Kakšni kulturni politiki? Jaz je 
ne poznam! Včasih so rekli, da je to 
vsebinska stvar naše stroke.- Ali je to kul
turna politika? Preberite vse romane, ki 
so kandidirali za Kresnika, in poglejte, 
kakšna je bila odločitev žirije. To naj bi 
bilo objektivno! Preberite jih in povejte, 
kakšno je vaše mnenje!
SN: Marsikdaj je  slišati, da se v
Sloveniji preveč denarja porabi za 
projekte, ki so ze lo  kratkega roka in 
namenjeni ozkemu krogu ljudi.
KURENT: Dokler je  blagajna polna, bodo 
zmeraj interesenti čakali pri pipici. Ko pa 
bo blagajna prazna, bo pa treba izumiti 
drug način.
SN: Vas sedaj, ko ste v  pokoju, kdaj 
muči nostalgija po gledališču?
KURENT: Oh, veste, mene so zadnjih 
nekaj let na to nostalgijo učili, saj sem 
bil že veliko prost.

SN: Se pa zato vključujete drugje in 
na druge načine. V Gornjem Gradu 
ste se pred leti poskusili kot režiser 
amaterske gledališke skupine. Kako je  
pravzaprav prišlo do tega sodelovanja? 
KURENT: Dr. Urlep je bil moj sošolec in 
tudi udeleženec skupine, ki sem jo 
omenil v začetku. On je torej iz istega 
gnezda, samo da je študiral medicino. Bil 
sem počaščen, da me je povabil k sode
lovanju. Dolina mi je bila zelo všeč, bolj 
kot Dolenjska, iz katere izhajajo moji 
starši. Še posebej mi je bila všeč "štimu- 
nga" v dolini. Z Urlepom sva skupaj načr
tovala projekte, ki so napisani na zadnji 
strani gledaliških listov, in za katere 
moram reči, da se z njimi lahko pohvali 
malo gledaliških skupin. V Gornjem Gradu 
se morajo za to zahvaliti prav Urlepu.
Z režijo se sicer profesionalno nisem 
nikoli ukvarjal, sem pa žrtvoval eno leto, 
da sem se šel učit k mojstru režije v 
Rusijo.
Kot uspeh si štejem "gornjegrajskega" 
Kralja na Betajnovi. Tista predstava je 
bila izjemna, sijajna, ampak kriterij ob
močnega mentorja za gledališče je bil 
drugačen. Delil mi je nauke, za katere ni 
bil upravičen. Sam sem šel na zvezo kul
turnih organizacij v  Ljubljani povedat, da 
sem naredil dobrega Kralja na Betajnovi 
in da naj ga gredo pogledat. Pa so mi 
rekli, da bodo šli, če jim bo to sporočil 
"območni". Kot bi mi rekli: kaj boš ti,

kdo pa si sploh ti? Očitno takšne pred
stave, kot je bil ta Kralj na Betajnovi, 
takrat sploh niso rabili.
SN: Bi se še enkrat odločili za igral
sko pot, če bi se imeli priložnost 
odločati?
KURENT: Ne vem, nisem prepričan. Če bi 
se še enkrat odločil za to pot, bi se 
zato, da bi boljše igral, kot sem. Vedno 
ostane nekaj ne dovolj dobro najdenega, 
treba je izumiti boljše. To pa je 
pravzaprav tisto, kar v gledališču dela 
izziv. Vendar se ne posreči vedno, to ve

vsak sam in to bi eventualno šel po
pravljat.
SN: So bili na vaši poti tudi trenutki, 
ko ste razmišljali o tem, da bi šli 
drugo pot?
KURENT: Nisem imel tovrstnih kriz, da 
bi vrgel puško v koruzo. Pač pa sem si, 
misleč, da bom prepričal ljudi, da je to 
dobro, za samostojne nastope izbiral 
besedila, ki so mi jih že vnaprej odsve
tovali. Ni mi uspelo.
SN: V svoji delovni dobi ste poučevali 
tudi na igralski akademiji?
KURENT: Na akademijo me je povabil 
profesor Pino Mlakar. Tam sem poučeval 
sedem let in to zares. Torej tudi tako, 
da se je  pri mojem predmetu tehnika 
govora zaradi nedela lahko padlo. To pa 
so mi študentje zamerili. Menili so, da 
zahtevam preveč in v tem uporu so štu
dente podprli tudi nekateri profesorji. 
Tako sem bil odslovljen, oziroma so 
hoteli, da bi bil samo na akademiji. Jaz 
na to nisem pristal, saj sem čutil 
potrebo, da delam tudi v gledališču. Po
tem je le zmagala druga estetika in iz
voljen sem bil za docenta za dramsko 
igro. Toda delovnega mesta mi niso dali 
oziroma ga niso razpisali. So pa to sto
rili takrat, ko so habilitacijo naredili še 
drugi moji nekdanji kolegi. Jaz sem to 
občutil kot veliko krivico, vendar si tega 
nisem posebej gnal k srcu. Zdelo pa se 
mi je škoda za teater, kajti v pouk

tehnike govora se je potrebno poglobiti 
tako, da iz igralca nastane instrument. 
Takšen je  in ostaja Andrej Kurent. 
Igralec, katerega igro so ocenjevali 
kot intenzivno in ekspresivno, igralec, 
ki je  svojo vrhunsko igralsko zrelost 
dokazal v  številnih gledaliških pred
stavah pa tudi v  fdmih, televizijskih 
igrah in nadaljevankah. Želimo si, da 
bi nas v  Zgornji Savinjski dolini še 
kdaj obiskal!

Pogovarjala sta se Franci Kotnik
in Edi Mavrič, foto: Tomaž Pajk



Z G O D O V I N A  I N  N A R O D O P IS J E

Piše: Aleksander Videčnik

Tokrat bomo povzeli nekaj 
pripovedi, ki jih je  zbral 
Fran Kocbek in objavil v 
knjigi Savinjske Alpe, Celje 
1926. V uvodu piše, da je 
dolga leta zbiral tudi tovr
stno narodna blago, da mu 
je  potem nekaj tega pris
peval še Fr. Lekše, šolski 
upravitelj v Solčavi. Res je 
bil v Solčavi šolski upravitelj 
Lekše, toda Jože. Lahko 
domnevamo, da je  Kocbek 
ime le napačno zapisal. 
Številni mladi raziskovalci, 
dijaki in študentje pogosto 
iščejo za svoje naloge po
dobno gradivo, zato smo na 
Kocbekove “Štorije", kot jim 
je  dal naslov, tudi opozorili. 
Vodni mož
V okolici Št. Florijana so 
pripovedovali, da je  nekoč v 
Pustoslemških grabnih do
moval povodni moč. Zani
mivo, imel je  tudi ženo! 
Baje sta si na soncu pobijala 
uši, zato sta prihajala iz 
vode. Žena se je  očitno 
naveličala moža, pa ga je 
nekoč zvito povprašala, kako 
bi mu lahko ušla. Mož je 
dejal, le tako, da bi z 
zeliščem "obrote" kadila. Ko 
nekega dne moža ni bilo 
doma, se je  žena podala 
proti Pustnemu slemenu. 
Kmalu je  opazila, da mož 
hiti za njo in je  v  strahu 
klicala "kadite z obroto", to 
so ljudje tudi storili in tako 
je  žena povodnemu možu 
srečno ušla.
Divji m ož v  Solčavi 
Nekoč so na Gradišču, pri 
kmetu Gradišniku, na sked
nju mlatili. Naenkrat so mla- 
tiči slišali glasno lajanje 
psov. Kot da bi preganjali 
divjačino. Eden mlatičev je  
zaklical "kar tukaj mimo 
ženite" in res se je  lajanje 
čulo bližje, vsi so pozorno 
opazovali, kaj neki bi psi

gonili. Pa so zagledali div
jega moža, ki je  prilomastil 
iz gozda in lajal, kot da bi 
bilo veliko psov v  pogonu. 
Ko je  tekel mimo skednja, 
je  nanj vrgel človeško nogo 
in rekel "na, tu imaš, ker si 
mi pomagal lovit". Mlatiči so 
si tolmačili, da je njihova 
pomoč bila v tem, ker je 
eden izmed njih rekel, da 
naj psi gonijo mimo skednja. 
Divji mož pa je  to slišal in 
tekel okoli hiše, tam je 
ulovil človeka...
Divji m ož v  planinah
V Solčavskih planinah je 
nekoč živel divji mož. Bil je  
orjak z enim samim očesom. 
Nekoč je  na planini ujel dva 
popotnika in ju zaprl v 
pastirsko kočo. Da ne bi 
mogla pobegniti, je  pred 
vrata zvalil veliko skalo. 
Kmalu je  enega od obeh dal 
na ogenj, da bi ga spekel. 
Drugi je  v bojazni, da bo 
kmalu na vrsti, vzel nož in 
zabodel divjega moža v ed
ino oko. Nekako mu je  us
pelo priti iz koče in pobeg
niti, divji mož ga je  sicer 
zasledoval, toda slep, ni bil 
v stanju teči hitreje od 
popotnika. Tako se je  vsaj 
eden od obeh popotnikov 
srečno rešil.
Gorni mož
Ljudje so pripovedovali, kako 
je  divji mož v  planinah lovil 
pastirje in zalžene in jih 
pokončal. Toda, če so zalže
ne ležale pri ljudeh, hodile 
so se rade gret k moškim, 
do njih ni mogel. V hišah ni 
namreč imel nobene moči. 
Kmalu pa so pastirji, pa tudi 
zalžene, ugotovili, da jim nič 
ne more, če so hitro sedli 
na štor, označen s križem. 
Tako so se rešili divjega 
moža. Baje še danes olcarji 
vsekavajo v štore križe, da 
bi pomagali preganjanim v 
planini.
Povsod je  strašilo
V Lučah so radi pripove
dovali, kako straši. Tako so 
vedeli, da vse od Jurčka pri 
sv. Antonu do kmeta

Žagerja, potem od Martenčk- 
ovega lesa pa do Riher- 
jevega znamenja, kaj lahko 
naletijo na čudne stvari 
(doživetja). Nekdo je  videl 
po vodi veslati neko babo, 
drugi je  spet pripovedoval, 
kako se je  okoli 11. ure 
lesa pri Jurčkovem znamenju 
sama zapirala... V Martenčk- 
ovem lesu je  stari Riher 
srečal nekega moškega brez 
"reklca", hodil je  tako, da je 
kar lomastilo naokoli. Pa ga 
je  Riher vprašal, kdo da je. 
Toda odgovora ni dobil, pač 
pa je  opazil, da so se jele 
smreke majati, bučalo je  v 
jelševju, Riherja pa je  po
stalo strah in jo  je  jadrno 
popihal.
Na sploh mislijo ljudje, da 
strašijo duše, ki ne najdejo 
pokoja in iščejo pomoči.
Tudi na farovškem polju, ki 
se imenuje "Zaloga", v Lučah, 
so opazili nekaj čudnega.

Najdba pri sv. Radegundi
Na radegundskem gradu so 
nekoč odkrili popolnoma oh
ranjeno okostje človeka in 
ga pokopali na šmihelskem 
pokopališču. Pripovedujejo, 
da je  neki kmet med ruševi
nami našel topovsko kroglo, 
iz katere si je  baje naredil 
zelo uporabno orodje za 
kopanje.
Cesta k radegunskemu gradu
Še v  časih po prvi svetovni 
vojni se je  lahko videla 
cesta, ki je  vodila prek Ke
brove brvi do gradu in dalje 
preko planine na Koroško. 
Baje so to pot uporabljali 
tudi "švercarji", ki so s 
Koroške sem prevažali razno 
blago, mimo carine.
Zvon v  Trnavi 
Okoli Radegunde so nekoč 
pastirji pasli. Večkrat so 
doživeli hudo uro. Ob takih 
prilikah so slišali iz globoke 
razpoke, ki jo  je  vdolbla 
Trnava, ječanje zvonov. Lju
dje so menili, da je  razpoka 
kakih 200 metrov globoka.

Videli so pogrnjeno mizo in 
na njej polno češpelj, za njo 
pa je  sedela čudna baba...
V Metuljevem lesu pri “Os- 
rani peči" v  Lučah je nekoč 
neki rešetar kopal, na Bo
žjega telesa dan. Prav tedaj 
je  to delal, ko je  bila maša 
in procesija. Iskal je  denar, 
ker ljudje vedo, da je  tam 
zakopan. Toda našel je le 
desetico. Pravijo, da so ta 
denar stari predniki skrili 
pred vpadi Turkov in ga 
sedaj čuvajo, zato je tam 
občasno opaziti trepetajočo 
luč.
Igla
Pri Igli se poznajo prsti od 
Marije, ki je  predrla pot 
mimo te skale. Tam naprej, 
pri veliki bukvi, je  sedela in 
dobro je  videti sedišče. 
Nasproti Igle pa je  opaziti 
dve zarezi, ki jih je naredil 
sv. Ilija, ko se je  tod mimo 
vozil...

Pripoved o tem zvonu pa je 
povezana s hudobijo rade- 
gundskega graščaka, ki ni 
trpel zvonenja in je  nekoč v 
navalu jeze  dal zvonove 
vreči v  globel pod gradom. 
Propad radegundskega gradu 
Graščaki na gradu so bili 
zelo krvoločni. Ljudje so se 
pritoževa li višji gosposki, 
češ, da jih krvoločno obra
vnavajo. Po letih trpljenja 
podložnikov se je  oblast le 
zganila in poslala vojake nad 
grad. Iz Celja da so prišli, 
trdi pripoved. Imeli so velik 
top, ki so ga pri Srabočkem 
križu namerili na grad. Po 
po prvem strelu je  graščak 
zavpil iz stolpa, da se ne 
vda. Toda že druga krogla 
je  predrla obzidje in graščak 
je  hitro z zastavo dal 
vedeti, da bo pokoren, toda 
prepozno je  bilo njegovo 
kesanje, kajti vojaki so grad 
do kraja porušili. Pri tem je 
našel smrt tudi hudobni 
graščak.
Usoda radegundskega gradu

Legende o gradovih



ZGODOVINA IN NARODOPISJE

Ko se je  grad porušil, je  pokopal pod 
seboj vse stanovalce. Pozneje so se 
ljudje odločili, da zgradijo na istem 
mestu cerkvi co. Ko so kopali temelje, 
so našli veliko raznih predmetov od

Olcerji v
Med letošnjimi prireditvami Flosarskega 
bala na Ljubnem nameravajo prireditelji 
pripraviti med drugim tudi okroglo 
mizo o spravilu lesa. Vsebina naj bi 
tako zajemala delo in življenje olcerjev 
v planini in slika o nekdanjem delu 
naših prednikov bo popolnejša.
Še ni tako daleč nazaj, ko so po mo
gočnih rižah drčale platanice v dolino, 
ko so jih nato plavili po rekah in stru
gah do samih žag, ko so olcerji po vse 
dni v tednu prebivali v skromnih bajtah, 
največ skorjevkah in živeli zelo trdo 
življenje, kjer so podirali in spravljali 
les k rižarn. Mnogo tega je  že zašlo v 
pozabo, toda naša dolžnost je, da v 
celoti zajamemo način dela in življenja 
ljudi, ki so si z lesom "služili" kruh. 
Tokrat sta bila moja sogovornika Franc 
Moličnik-Macesnik in Franc Moličnik- 
Hriberski iz Podveže. Prijetno je  kram
ljati z ljudmi, ki tako živo pripovedujejo 
in opisujejo nekdanje življenje olcerjev. 
Časi so bili hudi, bilo je  treba iskati 
zaslužek za vsako ceno, tudi za ceno 
hudega telesnega napora. Tedanje vele
posestvo Marijingrad je  v  Veži imelo 
veliko delovišče. Za delavce so pripravili 
skorjevke in se z vodji skupin (ferbajtar, 
beseda izvira iz nemške "Vorarbeiter", 
kar bi pomenilo preddelavec), dogovorili 
o ceni za določene količine lesa od 
panja do doline. Skupinovodja je  potem 
izbral delavce in pisal "šihte", sprejemal 
skupno plačilo, ki ga je  potem razdelil 
med delavce. Veljalo je  pravilo dosled
nega upoštevanja navodil preddelavca. 
Določen čas je  uprava veleposestva naka
zovala plačo kar na knjižice, kot so to 
imenovali delavci. Šlo je  za jamstvo 
uprave, da bodo živila in druge potre
bščine, ki so jih družine delavcev ku
povale v trgovi ni, plačane. Uprava je 
torej bila plačnik stroškov v trgovini, 
tako so zagotovili, da so družine dejan
sko dobile najnujnejše za življenje, kajti 
dogajalo se je, da je  marsikateri olcer 
denar rad zapravil v gostilni, družina pa 
je  trpela. Seveda pa vsem ta način 
plačevanja ni bil povšeči, saj denarja 
tako sploh niso videli! Toda delo je 
bilo v dolini iskano in so se pač 
prilagodili zahtevam uprave velepose
stva. Pozneje je  inž. Lojze Žumer, 
upravitelj Marijingrada, v Vrbovcu us
tanovil delavski konzum, kjer so lahko 
kupovali cenejša živila.

orožja do posodja. Veliko tega je  bilo 
tudi medeninastega, toda nihče ne ve 
več, kje bi to bilo. Kot kaže, se je 
pogubilo. Domačini pa še danes povedo 
marsikaj o izkopaninah.

planini...
V ponedeljek so olcerji zgodaj vstali in 
se s košem živil podali na strmo in 
dolgo pot do delovišča. Včasih so hodili 
tudi po 4 ure v hrib in nosili težko 
breme na hrbtih. V skupini so imeli 
"kuharja", ki pa ni kuhal, ampak le 
pripravljal vodo v  posode in ogenj za 
kuho. Običajno si je kuhal vsak sam. Za 
skorjevko so imeli dolgo korito, ki so 
mu rekli "olcerski vodovod" saj se je  
tam zbirala voda za kuho. Jedli so na
jveč polento, prežganko in žgance. 
Včasih so naredili juho "štrukljovo", ki 
je  bila skromna jed, malo okisana in 
zabeljena. "Friko" so kuhali starejši, gre 
za drobno narezan domač sir, ki je  bil 
na masti ali olju prepečen. Zraven so 
potem pili "cikurjevo“ kavo. Kruh so 
prinašali od doma. Lažje je  bilo za 
kmečke, ki so doma imeli živila, dočim 
so drugi morali vse kupiti, to je  bilo 
dražje. Posebno težko je  bilo v planini 
za vodo. Le redko je  bil v bližini kak 
studenec. Pitno vodo so nosili v "putri- 
hih", to je  bila lesena posoda z naram
nicami in je  držala kakih 25 litrov, 
včasih tudi več. Vodo so nosili po uro 
in več daleč. Vodonosec je  bil za to 
posebej določen delavec.
Življenje v "bajtah" je  bilo ustrezno 
skromni urejenosti notranjščine. V sred
ini so imeli iz kamenja narejeno ogn

jišče, okoli ob stenah pa pograde, nast
lane s smrečjem, le redko so imeli 
slamo. Pred bajto je  bila dolga klop za 
počitek. Najbolj mučno je  bilo, da so v 
bajtah vladale bolhe. Olcerji niso toliko 
trpeli zaradi mraza kot zaradi bolh. 
Pravijo v  šali, da so ob prihodu v 
dolino najprej skočili v Lučnico in je 
tam okoli vsakega plavala množica bolh, 
da je  voda postala kar rjava... Ko so v 
ponedeljek spet prišli v skorjevko, so 
jih najprej in temeljito pozdravile lačne 
bolhe. Seveda je  bila spričo poman
jkanja vode tudi higiena skromna.
Delali so ob vsakem vremenu in letnem 
času. Proti vlagi, dežju in mrazu so se 
zavarovali s pregrinjalom iz ovčje kože. 
Tega so si namestili prek hrbta in okoli 
prepone povezali. Ko je  bilo mrzlo, so 
obrnili kosmati del kožuha navznoter, 
poleti pa so kožuh obrnili, saj jih je 
volneni del varoval pred dežjem. Za 
preobleči niso imeli kaj prida. Običajno 
so imeli na glavi širok klobuk, da jim 
ni teklo za vrat. Čevlji so bili domače 
izdelave in so bili primerni za stalno 
nošnjo krampižerjev (dereze). Te so 
nosili od jutra do noči, da so varno 
hodili, saj so se pogosto srečevali s 
hudimi strminami.
Vse premalo vemo o delu in življenju 
naših prednikov, olcerjev. Ti so namreč 
opravljali vsa dela od sečenj do spravila 
lesa s planin do splavarjenja. Skratka, 
les jim je  prišel v kri. Med njimi so 
bili posebno ugledni "rižmojstri", ki so 
vodili dela pri gradnji riž. To zanimivost 
bomo posebej opisali, saj zahteva več 
prostora in pozornosti.

i i l l l i iB ls i i i i i iÄ i i
lüplill

Kdo drugi kot Ljubenci, so godbeniki na sliki, ki nam jo  je  poslala Marija 
Furlan s Planine. Po mnenju poznavalcev z  Ljubnega je  bila slika posneta v 
Lučah v  tridesetih letih. Tovornjak je  last Šerbele z  Ljubnega, na sliki četrti

z  desne.

m .



Z d r a v n iš k i
n a s v e t i

Spoštovani bralci in 
bralke!
Ker je  "Poldi" iz prejšnje šte
vilke zelo razburil duhove 
po Zgornji Savinjski dolini, 
sem vam dolžna pojasnilo. 
Sporočam vam, da sem si 
ime pisca zadnjega pisma 
preprosto izmislila, saj se je 
bralec podpisal s polnim 
imenom in priimkom, pa ni
sem želela, da bi ga pre
poznali. Verjetno si tudi on 
tega ne želi.
Tako "Poldi" ni Poldi ali Pol
de ali Leopold. Vsako nami
govanje na konkretno pro
stato konkretnega Poldija je  
tako brezpredmetno.

dr. Maja Natek 
Vprašanje:
Zelo me jezi, ker poleti 
sploh ne morem biti v krat
kih hlačah. Če grem namreč 
v travo, se mi po koži na
redijo mehurji, ki me zelo 
motijo. Zdravnica mi je  re
kla, da se mi to naredi sa
mo na mestih, kjer se do
taknem rastline. Ko sem 
opazoval, če je res tako, 
sem videl, da ima prav.
Kaj naj naredim? Kako se tej 
moji bolezni reče in kako se 
zdravi? Ali se da preprečiti?

vbs
Dragi vbs, zelo me zanima, 
kaj pomeni vbs. (Kako bo to 
vznemerilo šele radovedne 
bralce!). Najbolje je, da o

tem ne razglabljam preveč, 
in vam čimprej odgovorim 
na vprašanja.
Vaši bolezni se učeno reče 
dermatitis pratensis bullosa. 
Če posijejo na kožo sončni 
žarki, lahko nastane pri ne
katerih ljudeh zaradi nenor
malnega reagiranja kože na 
nekatere snovi, ki so na ali 
v njej, kožno vnetje. Ne
katere snovi se namreč pod 
vplivom sončne svetlobe ta
ko spremenijo, da postane 
bolnik nanje preobčutljiv, ali 
pa da delujejo kot neke 
vrste "strup". Navadno se to 
zgodi zato, ker se te snovi 
topijo v vodi ali znoju in se 
tako spremenijo. Najpogos
teje so vzrok za takšno reak
cijo furokumarini, ki so ses
tavine rastlin.
Na prizadeti koži nastane 
rdečina in mehurčki. Razpo
reditev sprememb je  pogosta 
v obliki travne bilke ali kar 
odtisa rastline.
Bolezen zdravimo približno 
tako kot opekline, mehurje 
odstranimo v ambulanti, ka
dar je  to potrebno. Bolezen 
lahko preprečite tako, da se 
izogibate soncu, travi in po
tenju hkrati.
Kako boste pa to v praksi 
najbolje izpeljali, me pa zelo 
zanima. Sporočite mi.

dr. Maja Natek, 
spec. spl. med.

Energetsko
svetovanje

Ob plačevanju visokih računov 
za elektriko in kurjavo človek 
začne razmišljati, kako bi te 
stroške znižal.
Možnosti je kar nekaj, problem 
pa je, da jih ne poznamo dobro. 
Težko se je odločiti za nove 
sisteme gradnje in ogrevanja 
hiš. V pomoč nam bo energet
sko svetovanje o učinkoviti rabi 
energije v gospodinjstvu, ki je 
namenjeno lastnikom hiš in 
stanovanj ter vsem tistim, ki

gradnjo ali popravilo stanovanja 
šele načrtujejo. Z izboljšanjem 
toplotne zaščite stavb, uporabo 
sodobnejših ogrevalnih naprav 
in večjo uporabo obnovljivih 
virov energije prispevate k 
varovanju okolja, zmanjševanju 
stroškov za energijo in 
izboljševanju bivalnih razmer.

Ministrstvo za gospodarske de
javnosti je organiziralo v izvedbi 
ZRMK energetsko svetovalne

pisarne, kjer vam strokovno, 
brezplačno in neodvisno svetu
jejo o:
- izbiri ogrevalnega sistema in 
ogrevalnih naprav
- zamenjavi ogrevalnih naprav
- zmanjšanju porabe goriva
- izbiri ustreznega goriva
- toplotni zaščiti stavb
- izbiri ustreznih oken, zastek
litve
- sanaciji zgradb z namenom 
zmanjšanja porabe energije
- uporabi obnovljivih virov ener
gije
- uporabi varčnih gospodinjskih 
aparatov
- vseh ostalih vprašanjih, ki se 
nanašajo na rabo energije.

Najbližje pisarne:
VELENJE, občinska zgradba, 
Titov trg 1, tel. 063/856-151 
Delovni čas: vsak torek in 
četrtek od 15. do 18. ure, prijava 
za razgovor vsak delovnik od 8. 
do 14. ure po telefonu.
CELJE, občinska zgradba, Pre
šernova 27, tel. 063/28-822 
Delovni čas: vsak torek in 
četrtek od 15. do 18. ure, prijava 
za razgovor vsak delovnik od 8. 
do 14. ure po telefonu.

KAMNIK, Glavni trg 23, tel. 
061/831-470
Delovni čas: vsak torek od 17. 
do 20. ure, prijava za razgovor 
vsak delovnik od 10. do 17. ure 
po telefonu.

Za razgovor pri svetovalcu pri
pravite projekt ali načrt hiše in 
vgrajenih instalacij (zgradba in 
prostor okrog nje). Vedeti mo
rate, kaj želite, da bo svetovanje 
učinkovito. Obisk in svetovanje 
sta brezplačna, učinek ob upo
števanem nasvetu pa še kako 
merljiv v  denarju in ugodju bi
vanja.

Obvestim naj vas tudi o javnem 
razpisu iz področja energetike, 
ki ga je objavilo Ministrstvo za 
gospodarske dejavnosti v Urad
nem listu št. 11 - 24. II. 1995 (str. 
289). Omenjeno ministrstvo sofi
nancira vlaganja v obnovljive 
vire energije (sončni kolektorji, 
zimski vrtovi, toplotne črpalke 
in podobno) v višini do 15 %.

Podrobnejše informacije dobite 
v vsaki energetsko svetovalni 
pisarni.

Zeleni Franček

O G L A S I
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Tečaj za voznike motornih 
vozil vseh kategorij se 

prične v PETEK in PONEDELJEK, 
18. in 21. avgusta 1995 ob 

16. uri v gasilskem domu Mozirje.
m  Vsako leto usposobimo 

preko 200 voznikov!
Poučujejo izkušeni 
inštruktorji
- na sodobnih in 
raznolikih vozilih

m  Vsak mesec nov tečaj 
cestno prometnih 
predpisov.
- informacije pri 
inštruktorjih

NAJHITREJE DO VOZNIŠKEGA DOVOLJENJA
Z RAVNO PRAVO MERO TRPLJENJA

KA N D ID A TE Z A  V O ZN IK E  
USPO SABLJA JO :
TO N E RO SEN STE IN
Brezje 9, Mozirje - 
tel: 831-108 
TO M A Ž ES 
Praprotnikova 16,
Mozirje - tel: 832-337 
A N TO N  BEN DA  
Radmirje 59 - tel: 841-083 
FRANC D EBELJA K  
Zg. Pobrežje 30 
Nazarje - tel: 831-475



S lo v e n s k a  v e te rin a rs k a  
Z v e z a

Novosti v pravni 
ureditvi 

veterinarstva
V letošnjem letu veterinarska stroka zaradi sprejetja novega zak
ona o veterinarstvu doživlja vrsto sprememb. Predpisi, ki so urejali 

področja veterinarstva, so bili stari skoraj deset let in niso bili 

usklajeni z Ustavo Republike Slovenije in s predpisi Evropske 

unije.

Državni zbor Republike Slovenije je  sprejel Zakon o veterinarstvu, 

...ki. je . začeLveljati L J a a u ä ä a »lS 9 S .^ :za k cm a im  .ie .urejeno .lastnin- 
jen je, statusno preoblikovanje veterinarskih zavodov (veterinarskih 
postaj), določeni pa so tudi roki za izvedbo vseh z zakonom pred
pisanih sprememb. Navedla bom nekatere najpomembnejše novosti 

v primerjavi s staro zakonodajo.

Zakon na novo ureja vsebino in organizacijske oblike, opravljanje 

in financiranje veterinarske službe.
Zakon je  pri organizaciji veterinarske dejavnosti uveljavil načelo 
treh ravni veterinarskih storitev:

1. primarno ali osnovno (veterinarska ambulanta, bolnica, veterinar

ska lekarniška postaja),

2. sekundarna ali specialistična (veterinarska klinika),

3. terciarna ali vrhunska (veterinarski inštitut).

Veterinarsko dejavnosFbodb opravljali veterinarski strokovni “ delavci"" 

in sodelavci zapolseni v:

- veterinarski organizacji zasebne veterinarske dejavnosti in

- javnih veterinarskih zavodih (Veterinarski zavod Slovenije, Veteri

narski inštitut).
Veterinarske organizacije zasebne veterinarske dejavnosti bodo 
organizirane kot družbe ali kot samostojni veterinarji po predpisih 

o gospodarskih družbah.

Veterinarske organizacije zasebne veterinarske dejavnosti (veterinar-
'"sT«r~5nil)iTraffte)- b'ö(ld 'opravljale o  s no vT fö 've fe Ti harskčTTlej avnö S t :'

1. preprečevanje, odkrivanje in zdravljenje nekužnih notranjih in 

alimentarnih bolezni živali ter poškodb in kiruške posege na 

živalih,

2. zdravstvene preglede živali,

3. preskrbo z. zdravili za lastno dejavnost, .

4. nujno veterinarsko pom oč in strokovno svetovanje.
Veterinarske storitve , k o t -so izdajanje zdravstvenih- spričeval, odkri

vanje, zdravljenje in preprečevanje kužnih bolezni, zdravljenje plod- 
noštnih motenj, osemenjevanje in veterinarsko sanitarne preglede v

. sili in običajno zaklanih živali, če je  meso namenjeno za lastno 
domačo porabo, so dejavnosti, ki jih  bodo opravljale na podlagi 

pridobljene koncesije veterinarske organizacije zasebne veterinarske 

dejavnosti. O izbiri koncesionarja za opravljanje osemenjevanja 

odloča veterinarska uprava v soglasju s pristojno živinorejsko 

službo.
-Mrežo javne veterimitske službe sestavljajo -Veterinarski...zavod !.

Slovenije, Veterinarski institut Slovenije in zasebne veterinarske 
organizacije, ki opravljajo veterinarske storitve javne veterinarske

službe na podlagi koncesije.....----......— ......... ...... ..............

Veterinarski zavod Slovenije (VZS) je  začel delovati 1. 7. 1995.

VZS opravlja svojo dejavnost na sedežu v  Ljubljani in na devetih 

območnih enotah. Naše obm očje pokriva območna enota Celje, ki 

ima za (JE M ozirje in UE Velenje Izpostavo v Mozirju, Cesta na 

Leon n iiyq_JJl_J3i)ien ila b i..Ig  Jtekai. najpogostejših vete jjte jg M h ^  

storitev, ki jih  opravlja izključno VŽŠ m se zanje “ Koncesije" ne 
--m ore  podelittr............. .....— ...... ;......... ..................... ......... ..................— ....—

- veterinarsko sanitarne preglede živali, surovin in živil, ki so 

namenjeni za javno potrošnjo, veterinarsko sanitarne preglede
...uvoziiHr-in—i zvozttth-j)f)štljk-,-tzdujan}e-pot fd i l - e - z d ravstveirju—stanj u -

pošiljk,
- izdajanje dovoljenj za promet z mlekom in mlečnimi izdelki,

- spremljanje zdravstvenega stanja živali,

- veterinarsko higiensko službo,

- laboratorijska diagnostika.

Zakon do loča, da obm očn i javni zavodi (VZS) delajo v prostorih 

in delno tudi s sredstvi še obstoječih  veterinarskih zavodov.

Obstoječi območni veterinarski zavodi in veterinarske postaje se 
bodo lastninili, ustanovljene bodo nove zasebne veterinarske 
ambulante. Reorganizacija veterinarske službe bo potekala pos
topoma in tako, da ne bo imela nobenih negativnih posledic za 
imetnike živali in ostale uporabnike veterinarskih storitev.

Marija Rup, dr. vet. med.
Veterinarski zavod Slovenije

KMETIJSKA

Setev strniščnih 
dosevkov

S V E T O V A L N A

S L U Ž B A

SLOVENIJE

Ocenjujemo, da se iz leta v leto povečujejo 
površine pod žiti (kolobar, samooskrba z žiti). 
Velikokrat ostanejo strnišča neobdelana, kar 

zelo neugodno vpliva na tla.
Dobro je, da strnišče pognojimo s gnojevko ali gnojem, če 
tega nimamo, pa pognojimo z 100 kg/ha uree ali 180 kg/lia 
KAN-a, da pospešimo razkroj slame v tleh. Njivo preorjemo do 
globine 20 cm, pobranamo, pred setvijo pa pognojimo z 150 
kg/ha NPK 7-20-30 ali NPK 8-26-26. Če se odločimo za upo
rabo gnojevke oz. gnojnice postrnišču na njivski površini, ko 
je tudi najprimernejši letni čas za razvoz omenjenih gnojil, ju

amoniaka čim manjše. Gnojila je treba takoj po trošenju zade
lati v tla. Če strnišča ne gnojimo z organskimi gnojili, je 
možna obdelava le-tega s podrahljačem ali neposredna setev s 
sejalnico Hanters (takrat odmerek mineralnega gnojila pred 
setvijo pvečamo na 250 - 300 kg/ha).
S setvijo strniščnega dosevka lahko pridelamo dobro krmo, še 
bolj važno pa je, da bo njiva varovana pred škodljivimi vplivi 
vremena. Vroče poletno sonce uničuje mikroorganizme v zem
lji, ki godijo tla, poletne nevihte zbijajo žemljo, zmanjšujejo 
zračnost tal, s tem pa je rastlinam otežkočeno sprejemanje 
hranil. Na nagnjenih terenih pride do ižpirarija in odnašanja 
zemlje, na neobdelanem strnišču vzklijejo pleveli, ki do jeseni 
še semenijo.
Nikakor še ne smemo odločiti ža šežiganje:žetverriTPSStankov, 

. .saj. S .tem. ukrepom izgubimo organsko maso^ ki jo orna zem- 
Ija še kako potrebuje, z zažiganjem tudi uničujemo mikrobi
ološki živelj v tleh.
Za setev so v tem časii na voljo ražličrtfpoljščine, ud katei i lr  
omenjamo le nekatere:
- mnogočvetria ljutica; sejemo je 40 - T>Ö~k|7Fia, upofäBljämo'"j~ö 
za zeleno krmo, silažo do dve leti, odvisno od prezimitve. 
Spomladi je to prva zelena krma, č e - jo  po  odkosu preorejo,- 
lahko njivo pripravimo še za setev koruze. Cena enega kg 
semena -je 388 SIT.— —-
- različna ž ita . (rž., ječmen), ki jih ■tiporaFiiiiä^ ä ,'*^ejw~^mmo- 
ali podor, za setev uporabimo merkantilno žito,-ki j e  cenejše 
od semenskega.
- facelija; 10 - 14 kg/ha, odlična za podor in čebeljo pašo. 
Priporočamo jo tudi za prazne gredice na vrtovih, za setev po
izkopu ..zgodnjega, krompirja itd. Kg semena..stane... okrog...800.
SIT.

uporablja** 1 2 3 4 **6 '1°  ■ za - želeno-krmo - 
ali kombinirano z drugo voluminozno krmo za silažo (kg 
stane okrog 650 SIT).
- različne križnice (ogrščica, repa, repica krmna redkev...); 
uporabljamo .jih. za . krmo. živini- nli . podo r . (redkgy.-le_-Za._po.dQj)... 
Kg ogfščice stane 360 SIT, kg repe 2.200-SIT.
- priporočljive so tudi kombinacije žit in jare grašice (60 
kg/ha jare grašice in 75 kg/ha ovsa), koruze in krmnega graha 
(25 kg/ha koruze in 70 kg/ha graha), ki so za tla zelo 
ugodne, dajo kvalitetno krmo, a je seme dražje.
Večina priporočenih poljščin je na razpolago v KPC Ljubija.

Š tefka G oltn ik
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No dveh kolesih
Pod točko ena navajam spremembo, ki jo bo vsak bralec Bobenčka 
lahko, brez povečevalnega stekla, opazil v naslednji številki Savinjskih' 
novic. Odslej boste prostore pod soncem  na teh dveh straneh deležnij 
vsi mladi dopisniki, ki pridno pišete spise in priromajo željni objave 
na naš naslov. V uredništvu sm o prepričani, da boste s to odločitvij 
zadovoljni, če niste, nam sporočite.

Te zanima kolesarjenje? V vsakem primeru te bom  poskusila 
- - navdušiti za ta šport. To je šport, ki združuje prijetno s 

koristnim. Posebno v poletnem  času je kolesarjenje zelo 
super. Veš to, da prideš s kolesom  ob enaki porabi m oči 
štirikrat dlje kot peš? Kolesarjenje pripom ore k večji 
vzdržljivosti, koristi srcu in ožilju ter poveču je m oč in je 
sovražnik odvečnih kilogramov.

In tako postane kolesarjenje fitness trening:
* Kolesari vsak drugi dan vsaj pol ure, ob koncu tedna | 
pa načrtuj daljši kolesarski izlet.
* V začetku vozi povsem  lagodno. Takšna vožnja bo S

nadomestila tudi ogrevanje (seveda je kljub temu koristno, če dve minuti 
tečeš in poskakuješ na mestu). «
* Ostani stalno v  gibanju, kolikor moreš, vendar ne smeš čutiti izčrpanosti. 
Nato se pelješ znova lagodno.
* Drugo stopnjevanje treninga: podaljšaj kolesarjenje na eno uro ali pa 
podvoji faze hitrosti: vozi pet minut počasi in nato pet minut hitro.
* Trening zaključi vedno z vsaj petimi minutami počasne Vožnje, ki služi

i i k r a t i l c d r o h l a j a n j e r " ------- --------------------- *......................—  ~— ........ * ------- ------------------ -

Kakšno kolo je  najboljše? !
Idealnega kolesa, ki bi bilo primerno za vse primere, ni. Pelješ s e -  
lahko tudi z razmajanim šklepetalom na dveh kolesih, toda kadar 

kolo, natančno premisli, za kaj ga  boš največ uporabljal. 
Izbiraš lahko m ed turnim kolesom  (športno ali mestno kolo), 
dirkalnim kolesom  (za  prave športnike), gorskim kolesom  ali 
mountain bike (križancem  m ed turnim in dirkalnim kx jesom ). Gorsko 
kolo je kot nalašč za tebe, č e i e  rad voziš po hribovit^ pokrajini in po

N asveti za nakup kolesa
Ne glede na to, za kakšno vrsto kolesa se odločiš, upoštevaj“ 
pri nakupu naslednje. VeUkost kolesa: bodi pozoren na višino 
ogrodja, ki je pom em bnejša od prem era platišča. Ravnaj se 
po .železnem  pravilu: ogrodje naj bo za 25 cm  nižje od dolžine 
nog (m erjeno od koraka). : - •: . I  - -  -
Krmilo: tako  im enovano zdravo krmilo je jia  prvi pogled 
najudobnejše, vendar ni priporočljivo za daljše vožnje, saj 
zaradi pokončne drže vse neravnine na 'cesti zadenejo 
naravnost ob hrbtenico. Z ravnirn . športnipi .krmilom sc 
avtomatično pelješ v rahlo poševni drži, ki je prijetna za 
hrbtenico. Pri dirkalnem krmilu lahko j držo najlažje 
spreminjaš in s tem sproščaš hrbtenico in mišjce.

Sedež: Razumljivo je, dam aj bo sedež-kar najbolj 
udoben. Kljub temu pa se tie odloči za 
najmehkejšega in tudi za zelo širokega ne, ker 
utegne ovirati prosto gibanje stegenskih in 
zadnjičnih mišic. Višina sedeža je'pravilna, kadar 
lahko z iztegnjenim kolenom  dosežeš spodnji 
pedal. Pri tem moraš stati na pedalu s peto in ne



samo s konico prstov.
Sedež mora biti popolnom a vodoraven. Konice sedeža nekoliko kvišku 
postanejo pri daljših vožnjah zelo neprijetne.
Zavore: Platiščne zavore so montirane na sprednjem in zadnjem kolesu. Hitro 
reagirajo. Njihova slaba stran pa je, da se njihov učinek na jeklenih platiščih ob 
dežju zmanjša do 80 odstotkov. Dražja aluminijasta platišča so bolj hrapava in 
na njih primejo zavore zanesljivo tudi ob vlažnem  vremenu.
Teža: Vedno znova prihaja do situacij, ko moraš kolo dvigniti in ga del poti 
nositi, zato je najbolje, če že v trgovini pri nakupu preveriš, ali boš lahko svoje 
kolo brez velikega napora dvignil ali nosil.

Ureja:

Ko si na zemlji zaželite raj, z vami je skupina GAJ
Kakšni so vaši začetki in kam 
segajo?
Začetek sega v leto 1989, člani pa 
smo bili prijatelji in sosedje iz Moz
irja.
Koliko članov štejete?
Sedanja zasedba šteje šest članov. In 
sicer: Žalika Bezovnik (19) - vokal, 
Jaka Vačovnik (28) - klaviature, har
monika, Edi Šumečnik (35) - bas kitara 
in bariton, Samo Rajgl (27) - solo in 
ritem kitara, Ferenc Beričnik (29) - 
vokal, trobenta in Drago Zgojznik (37)
- klarinet, saksofon.
Kako se vam je porodila zamisel, 
da ste se poimenovali ravno Gaj?
Ideja se je  porodila Ferencu Beričniku
- starejšemu, našemu začetnemu koor
dinatorju in duhovnemu vodju. Seveda 
pa ni naključje, da se imenujemo tako 
kot Zgornjesavinjski park.
Kateri so vaši največji problemi? 
Podobno kot druge skupine imamo 
tudi mi probleme z udeležbo na va
jah. Mnogi izmed nas opravljamo svoje 
delo v izmenah, zato nemalokrat nas
topi problem glede uskladitve vaj. Na 
srečo nimamo problemov s prostorom. 
Mozirski gasilci nam že nekaj časa 
velikodušno odstopajo sobo v Gasil

skem domu.
Kakšne zvrsti glasbe igrate?
V osnovi igramo narodnozabavne 
komade, v sklopu katerih smo 1. 1993 
v studiu Zlati zvoki s producentom 
Igorjem Podpečanom izdali tudi svojo 
lastno kaseto "Za dobro voljo". Naš 
repertuar pa obsega tudi številne 
komade, namenjene mladim. Pravkar 
pripravljamo nov koncept te zvrsti

glasbe. Le-ta temelji na "evergrinih" in 
podobnih komadih, ki so dostopni 
vsem mladim.
Kje ste že nastopili?
Udeležujemo se različnih festivalov in 
srečanj. Tako smo lani nastopili na 
Graški gori, kjer smo dobili tudi naj
višje priznanje. Prav tako pa pos
krbimo za "muziko" na številnih veseli
cah tako v Zg. Savinjski kot izven nje 
(Kamnik, Velenje, Celje, Ljubljana)
Kaj menite o slovenski glasbeni 
sceni?
Uspejo le najboljši in seveda na
jbogatejši. Konkurenca je  zares močna. 
Kakšne so vaše želje?
Naša želja je  narediti dobro vzdušje 
povsod, kamor pridemo. Zado voljni 
smo le, če so zadovoljni poslušalci.
Kaj bi povedali bralcem našega 
Mladega bobenčka?
Poslušajte le tisto glasbo, ki vam je 
res pri srcu. Ne ozirajte se na popu
larnost in na to, kaj poslušajo frendi. 
Vsak ima svoj okus.

Katja
VESELICE Z ANSAMBLOM GAJ:
12.8. - MOZIRJE
19.8. - ŠMIHEL



Turnir prvakov zgornjesavinjskih  
lig v malem  nogom etu za pokal 
Savinjskih novic

Davidov hram najboljši
Minulo soboto so se na igrišču v Nazarjah zbrale 
ekipe, ki so v sezoni 1994/95 v svojih matičnih li
gah osvojile naslov prvaka. To pa so: Bočnica (v ligi 
Bočna), Davidov hram (Gornji Grad), Razborje (Rad
mirje), Policaji (Mozirje), Foršt (Ljubno), Solčava 
(Luče), Kokarje (Nazarje) in BAG (Šmartno ob Dreti). 
Na podlagi žreba, ki je  bil opravljen dva dni poprej, sta se 
v prvi tekmi med sabo pomerili ekipi BAG in Razborje. No
gometaši iz Radmirja so bili prepričljivo boljši in zmagali 5:1. 
Sledil je  dvoboj med Bočnico in Solčavo. Prvaki lučke lige 
niso dovolili presenečenja in so premagali nasprotnike 3:0. 
Zanimivo je  bilo merjenje moči med Forštom in Kokarjami. 
Podoben dvoboj so namreč pred kratkim dobili Kokarčani. 
No, tokrat so se Ljubenci oddolžili za poraz in se z zmago 
4:3 uvrstili v  polfinale. V zadnji tekmi četrtfinala je  Davidov 
hram premagal Policaje 6:4, ki so svojo priložnost zapravili v 
nekaj minutah. Pri rezultatu 2:2 so namreč v dveh minutah 
prejeli dva zadetka in tekma je  bila s tem odločena.
V prvi polfinalni tekmi sta se pomerili ekipi Razborje in 
Solčava. Zelo izenačen in borben dvoboj se je  po 40 minu
tah končal neodločeno 1:1. Pri streljanju kazenskih strelov s 
šestih metrov pa so bili spretnejši in srečnejši Solčavani in 
zmagali 3:1. Povsem drugačna je  bila slika v drugi polfinalni 
tekmi. Gledalci so pričakovali enakovredno in do konca 
napeto tekmo, toda zgodilo se je  prav nasprotno. Z učink
ovito igro so igralci Davidovega hrama porazili Foršt z skoraj 
neverjetnim rezultatom 6:0. Ljubenskim nogometašem, ki jih 
je bilo v ekipi premalo za ustrezne menjave med tekmo, so 
proti koncu tekme začeli popuščati živci, kljub temu pa se 
je  tekma končala brez večjih incidentov.
Za osvojitev 3. mesta sta nato ekipi Razborja in Foršta

Davidov hram - zmagovalec turnirja 
prvakov za pokal Savinjskih novic

streljali kazenske strele. Radmirski nogometaši so izkoristili 
svojo priložnost in zmagali 3:2.
Finalna tekma je  bila vsekakor dostojna svojega imena. 
Moštvi Solčave in Davidovega hrama sta pokazali vse svoje 
znanje, pri čemer pa je  že bilo opaziti utrujenost 
Solčavanov. Davidov hram je  namreč uspel ohranjati visok 
tempo igre s pogostimi menjavami enakovrednih igralcev.

Kljub temu je  bila tekma napeta vse do zadnjega sodniškega 
žvižga. Po vodstvu Davidovega hrama 1:0 so Solčavani 
izenačili, drugi zadetek, ki je  bil tudi odločilen, pa je  Davi
dov hram dosegel v drugi polovici drugega polčasa. Končni 
rezultat: 2:1.
Turnir prvakov je  dobro izpeljalo nazarsko športno društvo 
Vrbovec, ki je  prvim trem ekipam podelilo priznanja. Pok
rovitelj turnirja, Savinjske novice, je  prvim trem ekipam pode
lil pokale v trajno last, ekipi .Davidovega hrama pa tudi ma
jice s svojom logotipom. Sodniško pravico je  na turnirju delil 
Milan Peternelj. Franci Kotnik, foto: TOP

Lokostrelski klub Mozirje

Bernardi Zemljak zlata 
značka in državni rekord

15. in 16. julija se je slovenska reprezentanca 
udeležila tekme za Alpski pokal v avstrijskem 
Innsbrucku, kjer je sodelovalo šest držav.

Bernarda Zemljak je pred evropskim prvenstvom 
v lokostrelstvu v vrhunski formi

Med 105 nastopajočimi se je  v disciplini compound pri žen
skah najbolje odrezala Bernarda Zemljak (LK Mozirje), ki je  z 
novim državnim rekordom osvojila prvo mesto. S tem rezul
tatom (304 krogi z neznane razdalje) se je  uvrstila med do
bitnike posebnega priznanja mednarodne lokostrelske zveze 
"FITA". To priznanje je  prvo tovrstno v Sloveniji!
Na omenjenem tekmovanju je v disciplini compound moški 
Dušan Perhač (LK Mozirje) med 45 tekmovalci zasedel 12. 
mesto z minimalnim zaostankom za zmagovalcem.
8. julija je  bilo ob Ivarčkem jezeru pri Ravnah na Koroškem 
državno prvenstvo v disciplini 3D, ki se je  točkovalo tudi za 
Alpski pokal. Sodelovali so lokostrelci iz petih držav, med 
katerimi so bili tudi Zgornjesavinjčani. Vojko Čolnar (LK 
Gornji Grad) je  v olimpijskem slogu zasedel 2. mesto, Vojko 
Majko iz istega kluba v istem slogu pa tretje. V disciplini 
compound neomejeno je  bil Dušan Perhač tretji, pri ženskah 
pa v isti disciplini Bernarda Zemljak druga.
Dan kasneje so se mozirski lokostrelci udeležili tekme za 
Alpski pokal v  Tolmezzu v Italiji. V disciplini FITA je pri 
ženskah compound Bernarda Zemljak z izenačenim državnim 
rekordom na 70 metrov zmagala, Dušan Perhač pa je  kljub 
okvari na loku osvojil zelo dobro 6. mesto.
Očitno je  in seveda razveseljivo, da so naši lokostrelci pred 
bližajočim evropskim prvenstvom, ki bo konec avgusta na 
Norveškem, v vrhunski formi.

Franci Kotnik



Letna liga v košarki Mozirje

Približuje se play-off
Po sedmih kolih sta v mozirski letni ligi že znana dva 
udeleženca velikega play-offa. To sta Ciklo sport in Prebold. 
Za ostala mesta pa se ekipe še borijo. Igral se bo tudi mali 
play-off, v katerem se bodo ekipe potegovale za uvrstitev od
5. do 8. mesta.
R e z u l t a t i  5 . k o l a :

Smreka: Rečica 42:19
Mladi Mozirje : Vrbovec 42:28
Ciklo sport: Pizzerija 902 83:54
R e z u l t a t i  6 . k o l a :

Rečica: Prebold 37:53
Garant: Pizzerija 902 27:34
TVD Mozirje : Ciklo sport 60:67
Mladi Mozirje : Smreka 75:50
R e z u l t a t i  7 . k o l a :

Ciklo sport: Smreka 72:30
Vrbovec : Rečica 50:36
Mladi Mozirje : Prebold 58:60
TVD Mozirje : Polzela 50:40
L e s t v i c a  p o  7 . k o lu :

1. Ciklo šport 6 6 0 12 (+155)
2. Mladi Mozirje 7 4 3 11 (+68)
3. Pizzerija 902 6 4 2 10 (-6)
4. Prebold 5 4 1 9 (+32)
5. TVD Mozirje 6 3 3 9 (+21)
6. Vrbovec Nazarje 6 3 3 9 (-22)
7. Smreka G. Grad 7 2 5 9 (-80)
8. Garant Polzela 5 1 4 6 (-3)
9. Rečica 6 0 6 6 (-165)
Na lestvici strelcev vodi Peter Goltnik (Mladi Mozirje) s 132
točkami pred Vladimirjem Rizmanom (Ciklo sport) 86 in 
Goranom Črnilo (Prebold) 75. Največ trojk je doslej zadel 
Matjaž Širše (Prebold) 11.
Play-off bo odigran v soboto, 12. in 19. avgusta. Njegov 
razpored bomo objavili v naslednji številki.

Peter Goltnik

Krajevna liga Šmartno ob Dreti

BAG je  prvak
Tudi v Šmartnem ob Dreti so zaključili z ligo v malem nogometu. 
Tekme so se v minuli sezoni še zadnjič igrale na travnatem 
igrišču, saj pripravljalna dela za asfaltiranje igrišča že potekajo. V 
sezoni 1995/96, ki se prične jeseni, naj bi v ligi sodelovalo še več 
ekip.

Prvouvrščena ekipa BAG
V sezoni 1994/95 pa so se ekipe razvrstile takole: 1. BAG 21 točk,
2. Turky 17, 3. Bohinc 14, 4. Input 12, 5. Vol. Voli 11,6. Texas 8, 7. 
Želve 3. Bojan Štrukelj

Začetek medobčinske lige
Na sestanku predstavnikov ekip, ki so v minuli sezoni osvo
jile prva mesta v krajevnih ligah, je  bil na predlog Savinjskih 
novic in športnega društva Vrbovec Nazarje dosežen dogovor, 
da se jeseni začne medobčinska liga v malem nogometu. 
Tekmovanje so bo odvijalo po ligaškem sistemu, v njem pa 
bodo (razen morebitnih izjem) sodelovali prvaki krajevnih lig 
iz Bočne, Gornjega Grada, Radmirja, Ljubnega, Luč, Nazarij, 
Mozirja in Šmartnega ob Dreti ter predstavnik organizatorja, 
ekipa Zgornjih Nazarij.
O podrobnostih tekmovanja, ki bo gotovo zelo zanimivo za 

vse ljubitelje nogometa, več v  naslednji številki. KF

O G L A S I

IZDELOVANJE IN PRODAJA 
TEKSTILNIH-DEKORATIVNIH 

IZDELKOV

W E IS S
Rečica ob Savinji 97

* BLAZINE ZA VSE VRSTE VRTNIH STOLOV
* VZGLAVNIKI IN PREŠITE ODEJE

- BIO PROGRAM: BOMBAŽ IN VOLNA
- POLIESTER PROGRAM, NAMENJEN 
UPORABNIKOM Z ALERGIJAMI

* BOMBAŽNA POSTELJNINA VSEH DIMENZIJ
* IZDELUJEMO TUDI BLAZINE PO NAROČILU

Tel. 063/831-797

Smučarsko skakalni klub 
Ljubno ob Savinji

prireja

V E Č E R

Z  I R E N O  V R Č K O V N I K  

I N  A N S A M B L O M  V E S N A ,

ki bo v petek, 28. julija 1995 
s pričetkom ob 20.00 uri 

v Vrbju na Ljubnem.

Z a  p r i j e t n o  r a z v e d r i l o  i n  d o b r o  p o s t r e ž b o  

b o  p o s k r b l j e n o ,  i z k u p i č e k  p r i r e d i t v e  p a  

b o m o  n a m e n i l i  z a  i z b o l j š a n j e  p o g o j e v  

d e l a  z  m l a d i m i  l j u b e n s k i m i  s k a k a l c i .  

V l j u d n o  v a b l j e n i !

P o k r o v i t e l j a  v e č e r a :

TRGOVINA ■ EN KRAJCar t *  2 + L *  a



Okonina 18, teLfax: 841-173
ynm y poobuiščer nvTOfERvu.

TRCOVinO Z REZERVnimi DEll TER Roy 
nyTOsnion

NUDIJO UGODNE JCREDITNE POGOJE, NAKUP 
PRODAJO STARO ZA NOVO, 

BREZPLAČNO STROKOVNO SVETOVANJE TER 
URADNI AVTOSERVIS ZA PRODAJNI 

PROGRAM.

Oglasite se osebno ali po telefonu (faks)
063 841 173!

turist biro

s m $ A
g ra d  Vrbovec R a ja rje

DELOVNI ČAS 9.00 - 15.00 in 
17.00 -19.00, sobota 9.00 -12.00 

tel. fax. 831-316, centrala 831-321 
mobitel 0609/616-847

MOŽNOST PLAČILA NA OBAOK€ 
TUDI DO 6 Č€KOV

- polpenzion že od 185 DEM dalje

- nižje cene za apartmaje

- tujina: Portugalska, Španija, Grčija, 

Turčija, Tunizija, Sicilija, Malta ter
eksotična potovanja

- nočni Gardaland - cena 5.000 SIT

El 1C Al J JEMC VAS!

PLANINSKO DRUŠTVO MOZIRJE
Po sklepu upravnega odbora društva z dne 6. julija 1995

javno razpisujem o pogo je  za
oskrbnika - najemnika Mozirske koče 

na Golteh
V prijavi naj bodo obvezno dani odgovori na sledeče:
1. dosedanje delovne izkušnje - reference;
2. ponujeni znesek mesečne oz. letne najemnine, kot 
tudi minimalen čas, ki praviloma ne more biti krajši od 
enega leta;
3. sposobnosti, obliko in način osebnega prispevka - dela 
pri vzdrževanju in obnovi planinske postojanke;
4. program poživitve aktivnosti in prijetnosti bivanja ter 
ustvarjanja planinskega vzdušja v postojanki;
5. možnosti hipotekarnega jamstva z nepremičnim ali 
premičnim premoženjem do višine pogodbenih ob
veznosti.
Zaželjene so še dodatne ponudbene ugodnosti v smislu 
dobrega gospodarjenja, spoštovanja pravil PZS in 
zasledovanja celovitih ciljev planinstva.
Izbiro med ponudniki bo opravil UO društva v mesecu 
septembru, s tem, da ga razpis ne obvezuje k izbiri. Z 
izbranim kandidatom bo pred primopredajo objekta z 
inventarjem, opravljen razgovor in na tej osnovi 
sklenjena ustrezna pogodba.
Interesenti naj pošljejo prijave z vsemi zahtevanimi po
datki do konca avgusta 1995 na naslov: Planinsko 
društvo Mozirje, 63330 MOZIRJE, z oznako "Ne odpiraj - 
prijava za razpis".

D
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Šolarji in starši!

torbe in nahrbtniki že od 1.752,00 §3T dalje 
peresnice od 265,00 do 1.215,00 §3T 
zvezki: K -4 od 99,50 do 130,00 §3T

K -5 od 62,40 do 74,00 STF.
Še vedno sprejemamo naročilo za delovne

zvezke in šolske knjige.
_____________________________ _______ Se priporočamo!

ra d ie  a lfa
P R V I  K O M E R C I A L N I  R A D I O  F»FRI IS IA S

radio alfa d.o.o. 
REDAKCIJA IN STUDIO

Cankarjeva 1 
62 380 Slovenj Gradec, p.p. 92 

telefon (0602) 41 630 
telefax (0602) 41 244

radio alfa d.o.o. 
PROPAGANDNA AGENCIJA
Trg mladosti 6 
63320 Velenje 
telefon (063) 851 788 
telefax (063) 851 788

V A Š  S O P O T N I K  V  P O S L O V N E M  S V E T U

H  I . S  M U Z



Motorist je pobegnil
11. julija je  ob 16.30 uri Rudi K. (29) iz Gornjega Grada 
vozil neregistrirano motorno kolo iz Bočne proti Gornjemu 
Gradu. Ko ga je  v Kropi ustavljal policist, je  motorist najprej 
zmanjšal hitrost, ko pa je  pripeljal v bližino policista, je  
dodal plin in zapeljal proti njemu tako, da je  policist moral 
odskočiti. Kljub temu ga je  motorist oplazil. Deset minut po 
dogodku so Rudija izsledili v domačem kraju. Pri tem so 
policisti ugotovili, da je  Rudi vozil brez vozniškega izpita, 
našli pa so tudi motorno kolo, ki ga je  sicer po prihodu v 
Gornji Grad skril.

Spor med sosedoma
12. julija sta se v Potoku ob 20.30 uri sprla soseda 55-letni 
Zvone P. in 47-letni Emil P.. Med prepirom sta drug drugega 
žalila in si grozila, fizični obračun pa so preprečili njuni 
sorodniki.

Izsilil prednost kolesarki
14. julija je ob 14.45 uri Marjan N. (31) z Ljubnega z 
osebnim avtomobilom speljal s parkirnega prostora pred gos
tilno Pevc na Ljubnem na regionalno cesto in zavil levo v 
smeri Radmirja. Takoj nato je na regionalni cesti zavil desno 
v smeri bencinskega servisa, pri tem pa je  izsilil prednost 
kolesarki Mariji H. (32) iz Nazarij, ki je  vozila iz smeri Ljub
nega proti Radmirju. Kolesarka je  trčila v osebni avto, padla 
po vozišču in se hudo telesno poškodovala.

Jadralni padalec v daljnovod
15. julija je  okoli 11. ure Aleksander P. (27) iz Moziija z 
jadralnim padalom poletel z vzletišča pri Radegundi. Po prib
ližno dvajsetih metrih ga je  nenadni sunek vetra z leve 
strani zanesel v desno, zato je s kupolo padala zadel v vod
nike daljnovoda. Pri tem se na srečo ni poškodoval, padalo 
pa so rešili delavci Elektra Celje.

Smreka io je ubila
15. julija se je okoli 14.30 ure Marija V. (47) z Dobrovelj 
zaradi nevihte vračala s travnika proti domu. Ko je  skupaj s 
hčerko tekla ob robu gozda, je  neurje izruvalo smreko, ki je 
padla na Marijo in jo  pokopala pod seboj. Pri tem je  Marija 
dobila tako hude telesne poškodbe, da je  na kraju nezgode 
umrla.

Ogrožal je udeležence v prometu
16. julija je  okoli 11.30 ure 33-Ietni Andrej V. s Prihove s 
svojo vožnjo po regionalni cesti med Sotesko in Mozirjem 
ogrožal druge udeležence v prometu. Ker očitno z vožnjo 
nekaterih ni bil zadovoljen, je  za enim izmed njih zapeljal 
do njegovega doma v Pustem polju, kjer ga je  na dvorišču 
zmetjal in mu grozil. Prav tako je  zmerjal in žalil tudi poli
cista, ki sta na njegovem domu opravila z njim razgovor.

Otrok nenadoma prečkal cesto
17. julija je ob 10.50 uri Jožica R. (28) iz Podveže vozila 
osebni avto po regionalni cesti iz smeri Črnivca proti Rad
mirju. Ko je  pripeljala v Gornji Grad, je  z njene leve strani 
nenadoma stekel čez cesto 7-letni Klemen P. iz Gornjega 
Grada. Voznica je  z avtomobilom trčila v pešca, ki je  padel 
po vozišču in se hudo telesno poškodoval.

Ukradel je dele motornega kolesa
23. julija je  med polnočjo in 3. uro zjutraj neznani storilec z 
motornega kolesa, ki je  bilo parkirano pri cerkvi v Gornjem 
Gradu, demontiral masko in ščitnik izpušne cevi ter ju odtu
jil. S tem je lastnika motornega kolesa Miha S. (17) oško
doval za okoli 30.000 tolarjev.

A v t e  s e l a
A S T E E I A

vabi na

TEČAJ
ZA  VSE  KATEGORIJE

s p rič e tk o m
V  P O N E D E L J E K , 31 . J U L IJ A  1995  

o b  1 7 .0 0  u ri 
v  p ro s to r ih  G D  N a za rje .

P r e d a v a l  v a m  b o  F r a n j o  K a r t u š .  

Z a č e t e k  v o ž n j e  s e  p r i č n e  v  N a z a r j a h .

I z k o r i s t i t e  u g o d n e  c e n e  

i n  k r e d i t !
I n f o r m a c i j e  n a  t e l .  7 1 3 - 3 6 8  a l i  8 5 1 -9 5 1 .  

S e  p r ip o ro č a m o  in  le p  p o z d ra v !

ZELO UGODNO POSOJILO 
ZA NAKUP NOVIH IN  

RABLJENIH VOZIL:
- Obrestna mera R + 9,5% 

- Na 2 - 4  Leta 
Pestra izbira vozil

TAKOJŠNJA DOBAVA

R - 5  m  C L IO
STARO ZA NOVO 

PRAVI NASLOV ZA NAKUP

( E S H . . 4  0 . 0 .  v

L e v e c  54 , 63301 P e t r o v č e  RENAULT
te l. 063 452-515 A V T O

7 I V L J E N  J A



ZAHVALA
Ob težki izgubi dragega moža

J o ž e t a

M L I N A R J A

se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste mi v najtežjih urah 
stali ob strani, sosedom in prijateljem, dr. Žunterju za 
zdravljenje, g. dekanu za opravljen obred in večletne 
obiske na domu. Posebna zahvala pa še dr. Petru Voušku 
iz celjske bolnišnice, ki se je  kljub prepotrebnemu oddihu 
dolga leta žrtvoval in mu lajšal njegove težave.

Hvaležna žena Agata

POGREBNA SLUŽBA 
CVETLIČARNA 
MORANA d.o.o.
Parižlje I I /c ,  Braslovče

el. 063 720-003, 720-660
Kompletne pogrebne /toritve 
Izdelavo vencev in o/tolih cvetličnih 
aranžmajev ter do/tava na dom 
Ureditev dokumentov 
Od/tejemo pogrebnino

POSLUJEMO 24 UR NA DAN

Z A H V A L E

V SPOMIN
30. julija mineva tretje žalostno leto, 

odkar se iz tujine ni več vrnil 
dragi sin

M i r a n

B R E Z O V N I K

Ne mine dan brez misli in vprašanja: Miran, kako, zakaj? 
Hvala vsem, ki postojite ob njegovem malem, tihem domu 
in se ga s svečko ali drobnim šopkom spomnite.

Mama

ZAHVALA
Ob tragični in nenadomestljivi izgubi 
drage žene, mame, stare mame, 
snahe, sestre, tete in hčerke

M a r i j e

V O D U Š E K  ml.
roj. Prek

p.d. Kecejeve iz Dobrovelj 
23.5.1948 - 15.7.1995

Iskreno se zahvaljujemo sosedom Matijevim, Dobnikovim in 
Vratnikovim, ki so nam priskočili na pomoč v prvih na
jtežjih trenutkih.
Lepa hvala tudi vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam stali ob strani, izrekli sožalje, darovali cvetje, 
sveče in za svete maše.
Hvala tudi g. Ivanu Suhoveršniku, p. Bogoljubu Kselmanu, p. 
Primožu Melavcu in g. Stanku Plazniku za lepo opravljen 
obred, pevcem in g. Marinki Napotnik za poslovilne besede.

Žalujoči vsi njeni

S p om in  na m a te r  p o k o p a n o  

k om u  ni d ra g , k om u  ni sve t.

U m r je  m a ti v s e m  p re ra n o , 

naj tu d i s to  u ž ije  le t .

(A n to n  M e d v e d )

V SPOMIN
dobri ženi, mami, babici in prababici

V i d i  K O L E N C
iz Sp. Rečice

22. julija so minila tri leta, odkar te ni več med nami. 
Pogrešamo tvojo vedrino in optimizem.
Hvala vsem, ki se je  še vedno spominjate ali se ustavljate 
ob njenem grobu.

Vsi njeni

ZAHVALA
Po dolgotrajni bolezni nas je v 75. 

letu starosti zapustil 
dragi mož, ata in stari ata

F r a n c

D E T M A R
iz Poljan nad Rečico ob Savinji.

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, znancem in 
vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na nje
govi zadnji poti.
Zahvala tudi zdravnici Maji Natek, osebju bolnišnice 
Topolšica, g. župniku za lepo opravljen obred, pevcem in 
g. Grobelniku za govor. Vsem res iskrena hvala.

Žalujoči vsi njegovi



OBVESTILA

VETERINARSKO DEŽURSTVO
24.7. do 30.7. Drago Zagožen, dr. vet. med., Ljubno, 
tel. 0609-633-418
31.7. do 6.8. Kralj Ciril, dr. vet. med., Ljubno, 
tel. 0609-633-417
7.8. do 13.8. Marjan Lešnik, dr. vet. med., Mozirje, 
tel. 0609-633-419
Veterinarska postaja Mozirje, tel. 831-017, 831-418.
Izdaja zdravil: vsak dan od 7. do 8.30 ure.
Osemenjevanje ob nedeljah je po osemenjevalnih punktih.

RAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj.
V soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure 
(ponedeljek) v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi 
zdravniški nasveti po telefonu 831-421, tudi v času dežurstva.c i----- :---  -----------
DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
24.7. do 30.7. Peter Lever, Paška vas, tel. 885-150
31.7. do 6.8. Franc Tratnik, Pusto polje, tel. 831-263
7.8. do 13.8. Marko Marolt, Mozirje, tel. 831-877
V primeru, da se dežurni ne javi doma, pokličite tel. 441-242 ali
25-841, kjer dobite vse potrebne informacije._____________________^

S ind ik alna  p r a v n a  pomoč
je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 
ure v prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran 
Jeromel. ___________________________________________________________

NOVE KNJIGE V KNJIŽNICI MOZIRJE
I. MLADINSKA LITERATURA
* Scanell: Mili (slikanica) * Debelak: Življenje hišnega mačka * 
Dahi: Odvratne rime * Brezina: Kje se skriva dragocena štorklja * 
Brezina: Sod z mrtvaško glavo * Brezina: Skrivnost snežne 
pošasti

II. LEPOSLOVJE
Maselj: Obleganje puščave * Hudej: Muinpe v zrelih letih * 
Harms: Zakon linča * Rendell: Strah pred naslikanim vragom * 
Tufekčič: Plavalec na drugem bregu Save: zapisi iz srbskih 
taborišč v Bosni (spomini) * Preston: Izbruh * James: Bostončanke
* Saint-Pierre: Pavel in Verginija * Jurič: Šalom za šalo * Pahor: 
Slovenska svadba: dnevniški zapisi 1990-1992 * Gill: Umorčki
III. STROKOVNA LITERATURA
Geister: Ornitološki slovar * Lansky: Praktični nasveti za starše ' 
Ortner: Pravljice, ki so otrokom v pomoč * Dollinger: Življenje z 
rakom * Janša & Boštner & Tasič: 7 let pozneje * Platon: Država
* Cortese: Divja hrana * Klavora: ZDRS
IV. VIDEOKASETE
Wyatt Earp * Modri žamet = Blue Velvet * Volkova senca = 
Shadow o f the W olf * Maverick * Duh bojevnika =  Warrior 
Spirit * Presidio = The Presidio * Čarobni vrt = The Secret 
Garden * Risanke: Indijanska princesa, Trnuljčica, Sneguljčica

i m t s
Mozirje in 
Ljubno ob Savinji 
tel: 832 01 1 in 841 267

Prodajna akcija v avgustu
- velika izbira keramičnih ploščic

uvoz iz ITALIJE - od 899,00 dalje (I. klasa)
- enoročne baterije - Italija - zelo ugodno
- sanitarna keramika, galanterija za kopalnico
- proizvodi HELIOSA še po starih cenah

GOTOVINSKI POPUST ali prodaja na več čekov.
Za nakup se priporoča

IZOLES MOZIRJE 832-011 ali 
HELKO IZOLES LJUBNO 841-:

K IN O  M O ZIR JE
29. in 30. julij 1995
PROFESOR - ameriški film - komedija
Režija: Penny Marshall 
Glavna vloga: Danny de Vito
Brezposeln reklamni agent se zaposli kot predavatelj v 
ameriškem vojaškem oporišču. Ob predavanju osnov angleške 
literature se mora naučiti osnov vojaške veščine. Pa vendar 
krši vojaška pravila...

5. in 6. avgust 1995
LAHKO SE ZGODI TUDI VAM - ameriški film - komedija
Režija: Andrew Bergman
Igrajo: Nicholas Cage, Bridget Fonda, Rosie Perez 
Eden najiepših ljubezenskih filmov vam bo povedal, kaj se 
zgodi z moškim, ki na loteriji zadene glavni dobitek, pa ga 
kot napitnino obljubi deliti z natakarico. In kaj bo na to 
rekla njegova žena?
Predstave so ob sobotah ob 20.30 uri in ob nedeljah 
ob 19.00 uri. Cena vstopnice je 350,00 tolarjev.

K IN O  NAZARJE
29. in 30. julij 1995
MALI MILIJONAR - ameriški film - komedija
Režija: Donald Petrie
Igrajo: Macauley Culkin, John Larroquette 
Richie se je  rodil v svet nepredstavljivega razkošja. Kot edini 
dedič bo nekoč podedoval vse bogastvo. Ampak, vmes 
poseže še nekdo drug...

5. in 6. avgust 1995
RAPA NUI - ameriški film - eksotična romanca
Režija: Kevin Reynolds 
Glavna vloga: Jason Scott
Film o dveh kastah in totemu, ki ga ti dve kasti častita... 
Predstave so ob sobotah ob 20.00 uri in ob nedeljah 
ob 17.00 uri. Cena vstopnice je 350,00 tolarjev.

K IN O  L J U B N O  O B  S A V IN J I
Od 20. julija do 15. avgusta 1995 kinopredstave od
padejo.

K IN O  G O R N J I G R A D
Od 20. julija do 15. avgusta 1995 kinopredstave od
padejo.

Prihova 36, NAZARJE, 
tel. 832-438 

Na trgu 1, MOZIRJE 
Steletova 25, KAMNIK

PO UGODNIH CENAH VAM NUDIMO 

VEČ VRST MESA IN IZDELKOV ZA ŽAR.

Se priporočamo!



V  M E S E C U
Zadruga mozirje

D O  5 0 %
P O S E Z O N

I IÄ i l l l l i l l i i l

K O N F E K
V  B L A G O V i

L J U B N O  O B  2 > A V i  

T E L .  8 4 1 - 0 2 0
il|p I I  ..||| M

PO ZELO UGODNI H CENAH PA VAM 
NUDIM O TUDI VELIKO IZBIRO:

*  Š P O R T N I H  C O P A T  ( L O T T O ,  A D I D A S . . . )

*  M O Š K E ,  Ž E N S K E  T R E N I R K E  

*  Š O L S K E  P O T R E B Š Č I N E

-  T O R B E  

-  Z V E Z K E  

-  P I S A L A

I N  Š E  O B I L O  O S T A L E G A  B L A G A . . :

Se priporočamo za nakup!
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6 1/ ä k  k  IwjiMM
I  Za prave so se izkazali šoferji in avtome-j 
lhaniki iz doline. Njihovo jubilejno proslavo! 
|je vseskozi spremljalo visoko naelektreno! 
1 deževje brez elektrike v vtičnicah. Pa so se l 
I  fantje in dekleta izkazali kot preudarni in l 
(prilagodljivi. Brez panike, kot bi rekel vo -l 
I  jaški veteran Švejk, so spravili pod streho, 
(dobesedno in v prenešenem pomenu, svojeg 
i slavje. Bi rekli, da bi se dalo po njih celo L 
(rah lo vzgledovati. Pa ne samo pri proslavah,! 
y tudi na cestah velja njihovo umirjenost vzeti I 
|za svojo. (ŽLAHTNA CVETKA MESECA JULJJAg 
|JE NJIHOVA)
I S O  pa Ijubenski svetniki nekoliko bolj nezau-| 
Ipljivi ljudje. Od svojega predsednika pričaku-[ 
Ije jo , da bo redno in dosledno podpisoval 
»zapisnike sej. S tem dejanjem jih bo menda 
I prepričal in obenem potolažil, da zapisnike! 
■ sploh prebere. Ubogi predsednik! Še sreča,« 
da so pred vrati svetniške počitnice, sicer b il 

j se moral zapisnike učiti na pamet. (RECI-|
I TACI JA SLEDI NA PRVI JESENSKI SEJI)
(So pa tudi naši novinarji večkrat podvrženi| 
j raznoraznim nepričakovanim stresom in za-1 
jpetljajem. Na nedavnem šoferskem shodu so l 
j  gospod iz bele Ljubljane našo edino županjo! 
(nevede in nehote titulirali kar z gospodično.!
I To je omenjeni dami tako godilo, da j e l  
I skoraj zaplavala pod nebeške višave.I 
I (GOSPOD SE JE DAL PODUČITI, NOVINARJI [  
j  PA V ISKREN SMEH)
J Po tem, ko se je  v Mozirju (začasno)l 
(polegla polemika v  zvezi z avtobusno! 
postajo (sedaj jo  v določenem obsegu koristi! 

(geodetska uprava), se znova začenjal 
I polemika v zvezi s Prihovo. Tamkajšnji pre-[ 
jbivalci so se po time-outu znova sestali in l 
vrgli na mizo že znane zadeve. Kakšne reak-| 

I cije bo po pozitivnem odzivu na nazarskil 
Istrani to povzročilo v mozirski občini, še n i! 
(jasno. Z gotovostjo pa je  pričakovati, da ! 

kakšnega posebnega navdušenja ne bo. (KDO| 
I BO KOGA)
Sicer pa je med pripadniki sedme sile v tem i 

(mesecu zavladalo malodušje, da ne rečem o! 
j kar žalost, ker so se svetniki podali na| 
S poletne počitnice. Prišel je  čas kislih ku-I 
imaric, kar je  seveda samo lep izraz za l 
I akutno pomanjkanje časopisnega gradiva. v| 
«tem  času bi kakšna seja kakšnega svetal 

prišla še kako prav, a to so le pobožne! 
j želje. Novinarjem zato ne preostane n iči 
j drugega, kot da svoje skrbi utapljajo v hlad-| 
nem pivu. (VSAK POKLIC JE PO SVOJE ZAJE-jj 
BAN, PARDON, TEŽAK.)

(Na pravkar odigranem nogometnem turnirju! 
i  prvakov zgornjesavinjskih tolkec lig je  bilo j 
(veliko takih, ki so stavili na zmago ljuben-1 
Iškega Foršta. Napaka! Kajti nogometaši pod i 
(znakom flosarja so "jako podbacili" in se l 
; niso prebili niti do 3. mesta, kaj šele d o l 
(zmage. Menda sedaj iščejo opravičilo v psi-l 
jhični nestabilnosti zaradi objave nepravilnega! 
(vrstnega reda ljubenske lige v našem ča-l 
Isopisu. Nas prav zanima, kako bi se ! 
(odrezale Rastke! (ALI MORDA KDO VE, KAjjj 
I POMENI PLAY OFF?)

Cvetke üt kop/Uve 
p n e v e n je v tO ' n e n e A M ič tte

HOROSKOP 28 .7 . - 10.8.95

—  P i š e : a s t r g l g g i n j a  M i l e n a  Z a k r a j š e k

OV£n  ojl 21.3. do 20.4.
Veliko se trudite in delate in kmalu boste opazili tudi rezultate. Bodite ustvaijalni in izpolnjujte načrt vse 
do zadnj^lv kajti skozi izpeljavo boste videli kup podrobnosti, ki jih morate dodelati. Po 8 .8 . bo delovna 
vnem a boste večkrat neodločni, česar vas je  najbolj strah. Spremljajte se in opazujte,
kaj j<|t is t lf^  vas, preprečuje, da bi videli jasno sliko. Hitro se boste utrudili, zato je  pomembno,
da dc^olj «pite. (rfan ja jje  telo v dobri kondiciji.

J  BIK od h lA .  do 20,5.
Imelo vas bo, da bi hodili naokrog, toda družina vas veže nase. Najbolj srečni bostef ko bostk s(yž^ho 
potovali. Kljub temu pa boste potrebovali partnerjevo podporo. Dobili jo boste, kljub temu pa bftste egois
tični in egocentrični tudi zaradi sprememb, ki se vam obetajo. Navadite se na to, c|a kljub spremembam in 
stresnim situacijam ne izgubljate glave. Dobro se boste počutili v družbi rakov in kozorogov, ker vas bodo 
spodbujali. Lahko pa naredite vsaj to, da ne odreagirate takoj, ko vas kdo prizadene,y:emv&£;ŠelC'čćz pas.

DVOJČKA od 21.5. do 21.6. k  k  |  4
V dilemi bosfek! kam bi naložili svoje prihranke, morda ste se medtem že odločili, ali za dopust ali boste 
derrarj,: porabili |a družino. Ta teden se boste še zadrževali doma, naslednji teden pa vas bo vleklo ven, v 
javnost. Zdravstvene težave, ki jih boste imeli, bodo izhajale iz vaše nestrpnosti in netolerantnosti. Razmišlja
jte v l j j b ^ b !  in ne toliko o drugih. Partner se vam bo izkazal po svoji najboljši plati, pa tega ne boste 
znali ceniti. Vaše statično telo potrebuje več gibanja, ne izogibajte se svežega zraka ob večernih urah.

■ j i  RAK od 22.6. do 22.7.
Videti|^^tetprecej ponosni, zato boste težko navezali stik s človekom, ki va$ je  n^dušil's s vo j^ prepros
tos tjo^  Spustite se na njegovo raven in presenečeni boste. Pomembno j p f  tem jg^  d^jjft>J|gubite 
rdeče niti v svojem življenju. Ne oddaljujte se od načrta, ki ste ga sp ozn a fe le  v  ̂ preteklosti. Ko $e boste 
ukvarjali s športom, se pazite poškodbe tkiva. Očarljivost je  odraz tega, he morete nikoli spoznati.
Za sprostitev vam bosta najbolje koristila voda in svež zrak.

LEV od do 23.8. V t' k
Sonce v vašem ^namenjuk vaiti- bo naklonjeno vse do 24.8... Ko se boste v%ili z dopusta, boste naredili 
finančno bilanco. Dotlej pS« se ne prepuščajte naključnim situacijam, še posebno pa ne delajte po trenut
nem navdihu. Ves nasjediiji' teden bo vaša možganska aktivnost povečana, kljub temu pa skušajte 
problemi?' reševati spro|f, kajti količina misli je  prevelika. Nekatere stvari si boste razložili malo po svoje, 
in čas je, da to razlpzl||^ tudi partnerju. Brez neprijetnih in bolečih trenutkov ne bo šlo, ne zanikajte 
sami sejte.

DEVICA od 24.8. do ,23.9.
Medtem, ko ste sedaj še vedno zelo ustvarjalni, se boste proti koncu teh dni umaknili vi svoj ^potranji 
svet. Skrivali se boste vse do 11.8., ko Merkur stopi v vaše znamenje, takrat boste z a č e l^ ^ ^ č ^ u n js k o  
in čustveno, kajti Venera vam poklanja erotične urice vse do 17.8.. Prišlo bo v medsebojnih odnosih ’do 
dobrega razpoloženja, tudi tam, kjer bo prisoten denar ali delo. Opazujte svoje dihanje jn spoznali boste, 
da dihate površno. Premislite o tem in naučite se spoznavati sami sebe preko dihanja. Morda za začetek 
nekaj dihalnih vaj dnevno!

TEHTNICA od 24.9. do 23.10.
Če ste se:>-|ripravljeni odreči čustvom in lenobnosti, potem je  pred vami udobje, ki je  precej ugodno za 
številna pdoročjš-' Uspešni boste v osebnem kot v družabnem življenju, zato vam zaslužek ne bo ušel. 
Odločno£|0h pdgum vam poklanja Mars, zato vam občutek, da energijo in napor pravilno vlagate, ne bo 
razočffiii. jPpvezujte se s tistimi, ki so vam pripravljeni pomagati in ne s tistimi, ki vam delijo zgolj dobre 
nasvete. S tvam feibodo hitro odvajale, zato previdnost. Ušesa so vrata v našo dušo.

ŠKORPIJON od 24.10. do 22.11.
Plutoirv vašem znamenju bo zaviral vaše osebne interese. Nekaj pa vas bo pritegnilo in radi bofffce % d ili 
čustvom. Ob tem pa svoje delo ne pustite nedokončano, svoje načrte prekrojite in nal^jHii^pste pod
poro. Od sodelavca se lahko precej naučite, še posebno od tistega, ki vas spocjbuja,,,, PoVe#'aji/bo$te 
spomine in zato zapravili nekaj denarja, kljub temu pa ne boste imeli srečne roke pffcup>avljanj|i financ. 
Potrudite se, da se vaše razpoloženje ne bo menjalo vsako uro, s tem bi izgubili v e l i% | | f^ ^ ife |  ener
gije. Pomislite na radostne plati življenja in vprašajte, se kaj bi brez njih? 3 I  I  *

STREJLEC od 23.11. do 21.12.
Jußjjejf Va|J%dar je  v znamenju zelo močan. Vsi naslednji dnevi bodo zelo izraziti, imeli boste ogromne 
u m s if t^ ^  ki se lahko pokažejo šele kasneje. Brezskrbni boste, optimistični in zanesenjaški.
Oboji jč iz e lp  pozitivno, dokler ne bo vaše obnašanje prešlo v pretiravanje. Naslednji teden boste imeli še 
p o sek o  veliko dela«~veliko novih stvari se bo pojavilo in srečevali se boste z novimi ljudmi, stare ob
veznosti pa ne bodpl^enehale. Oprite se na svojo podzavest: ko se boste v težavah prepoznali, bo vse 
steklgjkaV. •; ■

J f j i ß  KOZOROG od 22.12;-do 2$ A.
Uran vam podarja razumski in hladen odnos do življenja, obenem pa sposobnost videti probleme Vv pMvi 
luči. S svojim konvencionalnim obnašanjem in v zvezi, kar je  prav in kar je  na mestij, J|hkp nastajajo 
problemi. Nimate toliko prijateljev, da bi si lahko privoščili, da jih izgubite. Veliko stvari naredit«? hijro, 
toda površno, zato ne zahtevajte od drugih, da bi bili perfektni. Neptun vam ponuja uravnotežen odnos, 
najbolj pa vas bo pomiril aktivni počitek. Imejte svoja pravila igre... Kdor jih spoštuje, je e n a k o ^ d e n / n

VODNAR od 21.1. do 20.2.
Luna vam j)d|lathd|’ magnetično privlačnost, vendar boste s svojim vzvišenim in hladnim obnašanjem 
zavračali ljudi,s ki bi se vam upali preveč približati. Čustva boste strogo nadzorovali, vendar boste ubogim 
takoj priskočili na pomoč! JNe vztrajajte preveč na bolečih dogodkih in ne potencirajte negativnih stvari. 
Veliko je  odvisno od tegä, kakšno stališče boste zavzeli. Sposobni ste govoriti in delati prav, če pa boste 
samö ; sedeli ihpš^| samo/ippgovarjali, vam bo kasneje žal. Na živce vam bodo šli ljudje, ki se šopirijo. 
Vseeno pa bosff^z) njimi sodelovali.

. RIBI od 21,2. do 20.3.
Saturn v vašem znamenju kaže na vašo požrtvovalnost, kar je  že tako y||^značiInost. Ponižni/Jipste, 
sočutni in intuitivni, vendar vam bodo te lastnosti prinesle več škode k o r to r is t i> ^ jo m n q ^  je^vsfŠa na
jlepša značajska poteza, vendar z njo ne boste daleč prišli. Občudujejo vas, vendar vp„rie~ rlfMimejo. Vse 
dni boste ostali v ozadju, zato boste črnogledi in pesimistični. Ljubezenske^rdrnance m^htepenenja.J^do 
najlepša, dokler boste samo sanjali. Naslednji teden boste morali več poxq -
opravilom ter storite nekaj za svoj imidž.

posvečati, vs^cdanjim

i g r



ZA RAZVEDRILO

AVTOŠOLA NA OBROKE
"Dober dan!" se zasliši iz telefonske slušalke. "Imate Žana doma?" 
"Imamo, imamo," odgovorim, "Kar pri telefonu ga držimo, da mu ni 
dolg čas."
"O, živio! Ti si! Poslušaj, ne bo šlo!" je rekel glas.
"O, ü si! Živjo! Kdo pa si ti, če smem vprašat?"
"Kaj se delaš neumnega? Komaj sem dobil zvezo. Kaj nikoli ne 
odložiš slušalke?" me je nadalje nadlegoval neznan glas.
"Saj jo lahko!" sem rekel rahlo užaljeno.
"Ne, čakaj! Naj povem do konca. Danes ne boš mogel delati 
izpita..." Tedaj sem spoznal inštruktorjev glas.
"K-k-kaj?!" sem komaj izdavil. "Se hecate?"
"Žal mi je, ampak še huje je meni. Pred uro in pol sem razbil avto." 
mi pove.
"A ste v redu?"
"Ja, ja sem. Ampak smo na policiji, pa se bo stvar zavlekla, tako da 
danes ne bom imel časa zate. Komisiji sem že javil."
Postal sem radoveden. "Aha, kaj pa je bilo, da ste tam?"
"Prehiteval sem..."
"Pa ste prišli v škarje?"
"Ne, ne takoj," pojasnjuje. "Prehiteval sem audija, a se tip v njem ni 
pustil. Malo sva vozila vzporedno, potem pa..."
"Ste prišli v škarje?" mu vskočim v besedo.
"Ne, ko sem videl, da se tip ne bo vdal, sem zmanjšal hitrost, da bi 
ga spustil naprej. Pa jo je zmanjšal še on. Sem mislil, da bom 
popizdil. Stopim na plin, pa me spet ni spustil naprej. Tako sva voz
ila nekaj časa, nakar..."
"Sta prišla v škarje?" poskušam ugotoviti, kaj se je zgodilo, a me 
inštruktor spet popravi.
"Ne, ob prvi priliki sem zavil v levo stransko cesto, da bi se ga zne
bil." '
"Pa ste se ga?"
"Ne, je ustavil, se obrnil in šel za mano!"
"Ne!?"
"Ja!"
"Kaj ste pa potem?"
"Sem se pa ustavil. Pripelje on do mene, pa se ustavi še on," pri
poveduje.
'in kaj je bilo potem?"
"Je izstopil in prišel do mene in rekel, da naj grem z njim na polici
jsko postajo."
"Kaj?"
"Ja, je bil policaj! Duša frdamana, je izsilil, da sem prekoračil 
hitrost!"
"Ne?"
"Ma, ja!"
"Kaj ste pa potem?"
"Ja, nič. Peljal sem v mesto, on pa za mano, potem ko sem mu 
plačal."
Nekaj mi ni šlo v račun. "Ampak, ste ja rekli, da ste stolkli avto." 
"Sem ga ja! Duša frdamana si ni dal miru, še tedaj ne, ko je vozil za 
mano. Nekdo naju je prehitel na nevarnem odseku. Jasno, saj sva 
vozila, kot je omejeno. On pa je hotel dobiti še njega."
"Kako?"
"Pognal se je za njim in sva si nekaj časa bila spet vzporedno."
"In kaj je bilo potem?"
"Potem sva prišla pa v škarje!"
"Ne?"
"Ma, ja!"
"Saj sem vedel!"
"Njemu nasproti je pripeljal tovornjak in se mu je policaj, duša 
frdamana, hotel umakniti desno pred mene. Jaz pa sem se hotel 
izogniti obema pa sem tako sfrčal s ceste in razbil čisto novega 
citroena."
"Kako, saj vi nimate citroena?"
"Sem ga prejšnji teden zadel na lotu."
"Aha, to je pa fino! Čestitam!"
KLIK....... ne vem, zakaj je tako nenadoma prekinil...

ŽAN
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POLETI NA PLAŽI
"Nesramnež, kaj si drzneš!" se razjezi lepotica ob Savinji, ko 
prisede k njej neznanec in jo začne objemati in strastno 
poljubljati.
"Oprostite, toda jaz to počnem  z razlogom. Dobil sem 
pismo, v  katerem mi teta piše: 'Objemi in poljubi vse!' Če ne 
verjamete, vam ga lahko pokažem!"
NA KMEČKEM TURIZMU
Pri Fonzu je te dni skupina francoskih turistov, ki so potomci 
njegovega strica.
"Joj, kako krasna orel!" navdušeno vzklikne mlada Francoz
inja.
"Mademoiselle," vljudno pripomni Fonza, "reči bi morali 
'kako krasen orel', ker je moškega spola."
"Kako pa to vidite na takšno razdaljo?" se začudi Francoz
inja.

Z A D R E Č A N O V A  O L I K A

Ribič Anza lovi ribe ob bregu Drete, Savinjčan Lojze pa 
ga pri ribarjenju opazuje. Isti čas gre mimo pogrebni 
sprevod. Anza se ob tem odkrije in položi klobuk poleg 
sebe, ko pa pogrebci oddidejo dalje, se spet pokrije. 
Lojze pripomni: "Tu pa toliko pietete od enega 
Zadrečana ne bi pričakoval.“
Anza odvrne: "No, navsezadnje sva pa le bila 26 let 
poročena."
S A V I N J Č A N  N A  V A Š K E M  S R E Č O L O V U

"Ste na tomboli prejšnjo nedeljo kaj zadeli?" vpraša 
Zadrečanka Savinjčanko.
"Pujska."
"Ste ga pa verjetno težko spravili domov?"
"Lažje kot pa moža."
D O M A Č I  Z V A R K I

Francelj je  doma varil pivo. Vzorec pošlje v  analizo v 
Ljubljano, od koder dobi odgovor: "Vzorec je  še v raz
iskavi, vendar pa po prvih izsledkih sodeč lahko z goto
vostjo trdimo, da ima vaš konj sladkorno bolezen."
P O  D O P U S T U

"Že veste, da so vašega moža videli z neko lepotico na 
plaži?"
"Kaj ste mislili, da ga bodo videli z lončkom in lopa
tico?!"
N E K J E  V  J U N IJ U  N A  O R O Ž N I H  V A J A H . . .

...poročnik poveljuje: "Mirno!" Opazi, da vrste niso čisto 
ravne in se zadere: "Velja tudi za tistega zadaj z rdečo 
čepico!!!”
"To je  hidrant!" zavpije eden izmed vojakov.
"Vseeno, tu morajo ubogati tudi študirani ljudje!"

S E L IT E V  N A  V A R N O

Mihelčevi opazujejo, kako se njihovi sosedje, otroci s 
svojo mamo ter obilico prtljage, natovorijo v poklicani 
taksi:
"Kam pa, kam? Se menda ja ne selite brez moža?" 
vpraša Mihelca sosedo.
Pa odgovori nadebudni Tonček: "Gremo k stari mami za 
štirinajst dni. Očka se je  spet odločil, da bo nehal 
kaditi..."
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VODORAVNO :
1. Kraj v Zadrečki dolini
6. Ameriška zvezna država 

12.Svetovno morje
13.Zasilna stavba, baraka 
14-Slovenski narodni heroj (Aleš, 1907-1981)
16. Močno beljeno platno
17. Grška boginja nesreče
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18.Zaselek v zgornjem delu Zadrečke doline
20. Leskovac
22. Americij
23. Anatolij Karpov
24. Denarna enota v Angoli
27. Ime pevca Pestnerja
30. Vrsta tekmovalnega čolna
31. Zavestno kaznivo dejanje

33.Slovenski prevajalec in literarni zgodo
vinar (Fran, 1885-1970)
35. Prijetna vonjava 
36.0trobi
37.Tip šivalnih strojev 

NAVPIČNO :
1. Ime teniškega igralca Živojinoviča
2. Kis
3. Bivališče čebel
4. Kraljevič iz Mahabharate
5. Švicarski pisatelj (Claude, 1868-1931)
6. Okay
7. Okenska navojnica, roleta
8. Ladijski vijak
9. Zdravnik specialist za ženske bolezni

10. Usločen ali lomljen strop
11 .Izvirni krak reke Menam na Tajskem 
15. Arabski srebrnik
19. Zdravilna rastlina
21. Italijansko otočje zahodno 

od Sicilije
24. Levi pritok Rena v Švici
25. Človek z velikimi očmi
26. Avstrijski kancler (Julius,

1891-1910)
28. Predmet pogovora
29. Predstojnik samostana
30. Kreditna banka Maribor
32. Ožina na Malaki
34. Ako

SESTAVIL: Metod Rose
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SAVINJSKE
NOVICE

G R Š K I
B O G

S O N C A

S O L
TITANO VE
K I S L I N E

S KRAJA 
ZLOČINA

K R A J  V 
D R A V S K I  

D O L I N I

SOGLASNIŠKI
S T I K

M E S T O  V I  
i n d i j s k i I  
POKRAJINI 1

m a h a r a St r a J
NASLOV

NEKDANJIH
KOZAŠKIH

POVELJNIKOV

ZDRAVILSKA
KROGLICA

11" ' -
V N E T J E
U Š E S A

VOJVODINSKI 
PESNIK (JAN) 

PARK V 
LJUBLJANI

-J >
RAZLIČNA 

VOKALA 
MENIH REDA 
SV. TROJICE

KEMIČNA 
SNOV, KI 

SE DODAJA 
ŽIVILOM ZA 
3HRANJAWJE 
LASTNOSTI

N O V O
MADŽARSKO

M E S T O

M ESTO V 
OSREDNJI 

I N D I J I

N A J V I Š J I
V Z O R I

IGRALKA
C T A )

K A N O N

- V - KARAMBOL
NEKDANJI
POLJSKI

KONJENIK
G O R S K I  
V Z P O N  

DRŽAVA NA 
JUGU AFRIKE

CLAN BIVŠE 
RUSKE 

KMEČKE 
STRANKE

SOVRAŽNIK
J U D O V ,

ANTISEM IT

D E L
O B R A Z A

OKLEŠČEK
JANEŽ (lat.) 
A LIFA TS K I 
R A D I K A L

NASLOV
TURSKIH

DOSTOJAN
STVENIKOV

KRŠČANSKI
L IT U R G IJI
MUSLIMAN-

SESTAVIL:
METOD
ROSC

V R S T A
S L A D K O -
V O D N E

R I B E

L I J A K KOMUNALNI
DELAVEC

M E S E C C A N K A R

S T A R O  
M E S T O  V 
DALMACIJI

Š E R F E Z I
Šv e d s k o

s m u č a r s k o
SREDIŠČE

DALM ATIN.
Ž E N S K O

I M E

P E C E L J
PRI

G O B I

R U T E N IJ
FR. POLITIK 
(P IE R R E , 
1883-1345) 

K R A N J

JADRANSKI
O T O K

K O B A L T

N A Š E
OBMORSKO
LETOVIŠČE

P E S N I K
V IPO TN IK

V R S T A
J A B O L K KI S

REŠITEV
KRIŽANKE

IZ
PREJŠNJE
ŠTEVILKE:
Aškerc.
etalon.
notes,
orkan.
Anka. Ir.
rial. Aca.
aparat.
Jakac.
pinakoteka.
Aromuni.
Ibar, Aman.
baraka.
ama.
soba. ab,
mila jera,
Aci, editor,
kamin.
Bojana,
unija.
An arak. 
senat.

AJKA : Novo madžarsko mesto
AM IL : A lifatski radikal s  petimi ogljikovimi atomi
N A SH IK  : Mesto v  indijski državi Maharaštra, sveto mesto hindujcev
T R IN IT A R E C  : Katoliški menih iz reda sv. Tro jice

DOPOLNJEVANKA
1. ) Enostavne beljakovine
2. ) Poskusni izdelek pred serijsko

uporabo
3. ) Vremenska napoved
4. ) Reklamni tisk
5 ) Dekanov namestnik na fakulteti

Besedo PRO petkrat dopolnite tako. da dobite 
skozi celoten lik besede, ki jih zahtevajo opisi.

1

2

3
4
5

Na označenih poljih dobite kraj v naši dolini.

P R O o
P R O o
P R O o
P R O o
P R O o

MR

M



MALI OGLASIOGLASI

l i f f l o r b a  a t t  tö fe a lt  p r a b  t o . . .
Ia n t e n e  IN RTV SERVIS
I Nudimo antenske meritve, instalacije in montaže sistemov. 
IVrtljivi satelitski sistemi in dekoderji. Popravilo TV Gorenje 
j  ter vgradnja teletekstov. Prašnikar s.p. 845-194.

j SERVIS - ELEKTROINSTALACIJE
j Hladilniki, zamrzovalniki, pralni in sušilni stroji, oljni

Igorilci... Se priporoča Elektromehanika Černjavič Janko s.p., 
Bočna 81, tel. 843-611. 

j RTV SERVIS PURNAT
■Hitro in kvalitetno vam popravimo vsak televizor in radio - 
Itudi na vašem domu. RTV servis Purnat, tel. 843-424.

I TRGOVINA IN SERVIS ZAGOŽEN
I Šivalni stroji, gasilni aparati, plinske naprave, del. zaščita, 
jgumbi, pribor za šivanje. Odprto od 13.-18. ure, tel. 831-109.

W §  (UoGJoWc
e r .  ^ 7

Zava rovaln iško 
posredovanje pri 
avtomobilskih škodah 
Vleka vozil 
Odkup poškodovanih 
vozil

Tel. 832-132, 832-822, 832-474

f i n u R i f
POGREBNE STORITVE

□  b  b o l e č i  i z g u b i  b l i ž n j e g a  n u d i m o  p o  k o n k u r e n č n i h  c e n a h :

-  p r e v o z  z  a u t d f u r g d n o m  (v k l j u č n o  n a  u p e p e l i t e v )

- D E K O R A C IJ A  S O B E ,  P O S T A V I T E V  O D R Ä  N A  DOMU

- IZKOP GR O B N IH  JA M

- P O S T A V I T E V  Ž A R N IH  NIŠ

- U R E D I T E V  K O M P L E T N E  D O K U M E N T A C I J E

-  O D Š T E J E M O  Z A K O N S K O  P O G R E B N IN O  Štiglic Jožica
Radmirje 10,

63333 Ljubno ob Savinji 
Tel. 063/841-029

ViaS d.o.o.
Gornji Grad, Attemsov trg 30 
tel. 843-002, 843-088

p. e. fOtO
Justina Ugovšek-Bastl 
atelje: Mozirje, Na trgu 12 
atelje: Gornji Grad,

Attemsov trg 23, 
tel. 843-071 (doma)

Za dopustno sezono smo vam pripravili posebno ponudbo filmov: 
KONICA 135/24 431,00 SIT 
KONICA 135/36 499,00 SIT 
AGFA 135/24+3 468,00 SIT 
AGFA 135/36+3 599,00 SIT 
FUJI 135/24 520,00 SIT 
FUJI 135/36 694,00 SIT

IConica
m

Kontrolirajte baterije v fotoaparatih. Fotografije shranite v 
priročne albume. _______

Mali oglasi do 10 besed, poslani na kuponu iz zadnje 
številke Savinjskih novic, so brezplačni. Vsaka nadaljnja 
beseda 125,00 Si l .  Mali oglas v okvirju 1.250,00 SIT. 
M a li og las  p od  š ifro : 1.250 S IT

Prodam daljinski telefon, tel.
841-008 ali 841-528.

* * *

Prodam dobro ohranjeno otroš
ko sobo, tel. 831-635.

* * *

Prodam fotografski povečevalnik 
OPEMUS 5 s Č/B in color glavo
in foto sneiper, tel. 831-357.

* * *

Prodam zamrzovalno omaro 
300 I - Gorenje malo rabljeno
- ugodno, tel. 831-035.

* * *

Ugodno prodam Pianino znam
ke Katinski, tel. 831-660.

* * *

Prodam zamrzovalno omaro 
150 1, 3 predali ugodno, tel. 
832-638.

* * *

Ugodno prodam strešno opeko 
in izorač krompirja, tel. 841- 
177.

* * *

Kupim rabljene knjige za drugi 
letnik zdravstvene šole, tel. 
832-083.

* * *

Prodam pšenico, tel. 841-177.
* * *

V Mozirju najamem lokal za 
neživilsko trgovino, tel. 832- 
015.

* * #

Oddam strešno okno in peč
centralne kurjave, tel. 831-913.

* * *

Prodam gorsko kolo Rog, do
bro ohranjen, staro 1 leto, tel. 
831-820.

* * *

V najem vzamem gumi motorni 
čoln T4-4,5 dobro plačam, tel. 
831-041.

* * #

Prodam savinjske želodce, tel. 
841-527.

* * *

• Prodam kravo 9 mesecev brejo, 
3. tele, sr. ali po izbiri, tel. 
831-458.

* * *

Poceni prodam barvni televizor 
starejše izdelave, Špeh Jože,
Praprotnikova 14, Mozirje.

* * *

Prodam skoraj nov sušilni stroj
ugodno, 831-765.

* * *

Prodam motokultivator rotaci
jsko fritezo in plug, tel. 843- 
660

* * #

Prodam zaboje za jabolka (35
kom), tel. 831-468.

* * *

Zetor 2511 dobro ohranjen, 1.
lastnik, prodam, tel. 843-274.

* * *

Prodam avto Fiat 750 vozni,
neregistriran, tel. 832-205.

* * *

Traktor Ferguson 533 in 
obračalnik prodam, tel. 841- 
194.

* * *

Prodam kravo za zakol ali 
zamenjam za kravo molznico, 
tel. 844-281 (zvečer od 20h do 
21 h).

*. *  *

Prodam smaste koze z mlekom 
cena 150 DEM, dostava na
dom, tel. 063-824-055.

* * *

Džip Mahindra diesel prodam, 
tel. 843-381.

* * *

Enostanovanjsko hišo v Nazar
jah prodam. Informacije na tel. 
063/31-870.



$  SAVINJSKA trgovska družba Žalec
NOVO V SPORT SHOPU ŽALEC, CELJE IN MOZIRJE!

D o d a t n a  k o le s a r s k a  o p r e m a !

T a k š n e  v  n a š i h  p r o d a j a l n a h

/e ni/le kupovali
(barvasta platišča za  kolo - člSFC

b a r v n a  k r m i l a  

b a r v n i  r o g o v i  z a  k r m i l a  

b a r v n i  k r m i l n i  l e ž a j i  

plašči maxxis 
torbe in prtljažniki za treking

C R A T O N I  i*t ie  ueitAa cfouĉ A dodatku

SPORT SHOP ALE C tel. 715-184 
SPORT SHOP CELJE tel. 442-335 
SPORT SHOP MOZIRJE tel. 832-825 pooblaščeni prodajplec koles
DOBIMO SE V SPORT SHOPIH SM SAVINJSKE ŽALEC!

PODJETJE S TRGOVINO 
INSTALACIJE IN STORITVE m m  m

P a riž lje  1, B ras lovče  
TEL. 063/720-181, 720-065, fax: 720-065  

M O B ITEL 0609-617-441

Vse za VODOVOD
CENTRALNO OGREVANJE 
in oprem o kopalnice

oljni gorilec JOANN6S RZ 3 
s predgretjem... 55 .837 ,00  

FIRST Rototehniko,...

P016TNR PONUDBO
a e K T R i č N e  v o d n c  č r p r l k c  i n

P R I B O R  Z O  Z R U V R N J 6

dostava na dom 
ugodni plačilni pogoji 

montaža

iuSOVINA-ENKRAJCar j
tel: 841-512 

SAMOKOLNICE
3.800 .00 SIT 

PAMPERS PLENICE
1.499.00 SIT 

OLJE ZVEZDA (na zaboj)
159,90 SIT 

MLEKOVIT 25 kg
4.290 .00 SIT

PŠENIČNA KRMILNA MOKA 
s p.d. 16,70 SIT 

brez p.d. 15,90 SIT 
PIVO (ZABOJ)
1.890.00 SIT 

JUICE FRUCTAL (1 I)
115.00 SIT

FANTA, COCA COLA (2,5 I)
2 5 0 .0 0  SIT



K -
n a r o č i l n i c a

"lmeTn'prnmek"

ulica

poštna številka

hišna številka

kraj

naročam časopis Savinjske novice. 
Obvezujem se, da bom redno 

plačeval(a) naročnino.

datum podpis

Celje -  skladišče 
D-Per
7/1995

COBISS o

tovitem si žago;,
-15% popuS, 
naročnini, mar.̂ y 
in zahvalah

- sodelovanje v nagrJjfl 
žrebanjih

P o l e t n a  n a s r a d n a  i a r a
1. nagrada:
vikend paket za dve osebi v 
Vilah Terme v Zrečah
2. nagrada:
vikend paket za dve osebi v 
hotelu Planja B na Rogli
3. nagrada:
kopanje s kosilom v Termah 
Zreče za tri osebe
4. nagrada:
kopanje s kosilom v Termah 
Zreče za dve osebi
5. nagrada:
kopanje za dve osebi v Termah 
Zreče

V petih številkah Savinjskih novic bomo objavili pet delov 
fotografije Term Zreče. Vaša naloga, spoštovane bralke in 

bralci, pa je, da vseh pet delov na koncu sestavite v 
celoto, nalepite na dopisnico in najkasneje do 1. 

septembra 1995 pošljete na naslov našega uredništva. 
Med pravočasno prispelimi dopisnicami bomo izžrebali 

pet zgoraj naštetih nagrad.


